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 Q Kolonie i półkolonie, rozgrywki sportowe, wodne festyny i zajęcia w placówkach kultury. Oprócz tego kolejna 
edycja Sochaczewskiego Lata, które zainagurowało swoją działalność w ostatnią niedzielę. O tym, co się dzieje  
w mieście podczas wakacji piszemy na stronie 11. Na zdjęciu zajęcia bodypump na placu Kościuszki

Lato w mieście

WSZYSTKO NA REMONT 
WSZYSTKO NA BUDOWĘ

NOWA  
STRONA INTERNETOWA  

„ZIEMI SOCHACZEWSKIEJ” 
CZEKA  

NA TWOJE OGŁOSZENIE

Szukaj  
nas na: 

www.ziemia-sochaczewska.pl

Do końca lipca  
ogłoszenia drobne  

za darmo

Z nami  
zawsze będziesz 

na bieżąco

Na wzgórzu praca wre
więcej str. 8

Smile na miejskich 
drogach więcej str. 9
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WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie energe-
tyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 
19-757

PKS 
Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
668-432-419, 692-005-758
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 
46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów i 
Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej i 
kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGM 
46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
660-477-130
awarie  
wodno-kanalizacyjne 
660-477-129
ZKM 
46 862-99-27
ZUS 
46 862-64-33

NIE PRZEGAP 
NAJŚWIEŻSZYCH 

WIADOMOŚCI  
Z MIASTA  
I POWIATU

www.ziemia 
-sochaczwska. 

pl

Na terenie miasta trwa „śmieciowa rewolucja”. 
We wdrażanie nowych zasad odbioru śmieci 
zaangażowany został profil Miasta Sochaczew 
na Facebooku. Konsorcjum Zebra-Remondis 
zapewnia, że w najbliższych dniach pojawią 
się kolejne worki i pojemniki do selektywnej 
zbiórki. 

Od kilku dni sochaczewianie mieszkający w do-
mach jednorodzinnych znajdują w skrzynkach pocz-
towych ulotki z harmonogramem odbioru śmieci. 
22 lipca w pierwszej z pięciu stref, na jakie podzie-
lono obszar naszego miasta, rozpoczęła się zbiórka 
odpadów zielonych. Do tej kategorii zalicza się m.in. 
ścięte trawy ze skoszonych trawników;  kwiaty, łody-
gi i liście oraz inne części roślin pochodzące z prac 
porządkowych w przydomowych ogrodach i sadach; 
drobne gałęzie przyciętych drzew. Odpady z przydo-
mowych ogródków powinno się wystawiać w wor-
kach przed posesję. Ponieważ firma odbierać będzie 
odpady od godz. 6.30 rano, należy to robić wcze-
snym rankiem lub poprzedniego dnia wieczorem. 
Poniżej drukujemy szczegółowy wykaz ulic wraz z 
datami odbioru odpadów zielonych. Harmonogram 
obejmuje trzy najbliższe miesiące. 

Pomimo że w Sochaczewie sposób segregacji 
jest wyjątkowo łatwy, nadal wśród mieszkańców 
pojawia się wiele pytań. Teraz zadawać można je 
również na facebookowym profilu Miasta Socha-
czew. Wystarczy wejść na www.fb.sochaczew.pl i 
zadać pytanie pod newsem „Śmieci po nowemu”. 
Pytać można dosłownie o wszystko. Już pierw-
sze dni pokazały, jak zróżnicowane są to sprawy. 
Ludzie pytają zarówno o to, kiedy będą odebra-

ne od nich odpady, a także o to, gdzie  wyrzucić  
butelką po oleju. 

Akurat tę ostatnią,  jeśli jest mocno zanie-
czyszczona, wrzucamy do pojemnika na śmie-
ci niesegregowane. Jeśli jest sucha i nie pobrudzi 
innych śmieci w worku na odpady segregowane, 
możemy umieścić w tym worku. 

- Śmieci segregowane powinny być czyste i 
suche, tak by nie zanieczyszczały innych odpa-
dów. W krajach, które od lat mają zaawansowane 
systemy segregacji i odzysku odpadów, myje się 
większość opakowań po jedzeniu. Ale my dopie-
ro startujemy. Dlatego zachęcamy do zdroworoz-

sądkowego podejścia do tematu. Jeśli ktoś chce, 
może myć wszystkie opakowania po jedzeniu. 
Ale jeśli ktoś ma z tym problem, może wrzucać je 
do kosza na odpadki niesegregowane. Na pewno 
też nikt nie zostanie za to ukarany. Dużo gorzej 
stałoby się, gdyby ktoś brudne opakowania, ciek-
nące np. olejem, wrzucał do czystych worków ze 
śmieciami segregowanymi - wyjaśnia Agnieszka 
Tomaszewska, naczelnik wydziału ochrony śro-
dowiska i gospodarki odpadami komunalnymi 
UM. 

W kwestii segregowania śmieci, jak zapewni-
li nas pracownicy konsorcjum Remondis-Zebra, 
już w najbliższych dniach sukcesywnie dosta-
wiane będą pojemniki do segregacji. Rozdyspo-
nowywane będą również worki. Firma zapewnia, 
że dopóki sytuacja się nie unormuje, każdy po-
winien wyrzucać odpadki zgodnie z posiadany-
mi możliwościami. 

- Zgodnie z tym co przekazywał mieszkań-
com ratusz, nikt nie będzie karany za to, że pro-
wadzi selektywną zbiórkę w zwykłych workach, 
albo za to, że przed jego blokiem brakuje któregoś 
z koszy do segregacji i np. nie może oddzielić pa-
pieru. To byłby absurd - usłyszeliśmy. - Problem, 
z którym się borykamy, dotyczy całej Polski. Po 
prostu w lipcu skumulowały się zamówienia na 
worki i kosze. Stąd dłuższy czas oczekiwania na 
ich realizację. Proszę też zrozumieć, że, podob-
nie jak reszta firm, mogliśmy je złożyć dopiero 
po rozstrzygnięciu przetargu i podpisaniu umo-
wy. W innym przypadku okazać mogłoby się, że 
wydaliśmy mnóstwo pieniędzy na próżno.  

Agnieszka Poryszewska 

Strefa I - 22.07, 26.08, 30.09.2013
11 Listopada, 18 Stycznia, al. 600-lecia (od Trojanowskiej do torów 

kolejki), Bohaterów Chodakowa, Bolesława Krzywoustego, Chemicz-
na, Brochowska, Brukowa, Chodakowska, Chopina, Grunwaldzka, Har-
cerska, Hubala, Hugo Kołłątaja, Jasna, Jedwabnicza, Kilińskiego, Kolejo-
wa,  Korczaka, Królewska, Krótka, Krzywa, Księżycowa, Kuźmińskiego, 
Leśna, Małachowskiego, Mostowa, Matejki, Niepodległości, Orzeszkowej, 
Parkowa, Piękna, Pocztowa, Podchorążych, Poniatowskiego, Popiela, Po-
wstańców Warszawy, Rejtana, Siewna, Sikorskiego, Smolna, Szyszkowa, 
Topolowa, Warzywna, Waryńskiego, Wiejska, Wiosenna, Wodociągowa, 
Wspólna, Wyspiańskiego, Wyszogrodzka, Zwierzyniecka, Żniwna

 Strefa II - 23.07, 27.08, 1.10.2013
Al. 600-lecia (od Warszawskiej do Trojanowskiej), Asnyka, Bolesła-

wa Chrobrego, Bolesława Śmiałego, Buczka, Cieplna, Długa, Działkowa, 
Energetyczna, Farna, Głogowa, Graniczna, Jana Brzechwy, Jaracza, Jagiel-
lońska, Jana Kazimierza, Juliana Tuwima, Kampinoska, Kazimierza Wiel-
kiego, Kochanowskiego, Konopnickiej, Kraszewskiego, Królowej Jadwigi, 
Ks. J. Popiełuszki, Księdza Jana Twardowskiego, Kwiatowa, Kwiatów Po-
lnych, Kubusia Puchatka, Langiewicza, Lechicka, Lema, Łąkowa, Łokietka, 
Mieszka I, Migdałowa, Młynarska, Muszkieterów, Nałkowskiej, Narutowi-
cza, Niemcewicza, Nowa, Okrężna, Ostrzeszowska, Partyzantów, Piastow-
ska, Piaszczysta, Podgórna, Polna, Pokoju, Poprzeczna, Profilowa, Przyla-
sek, Sadowa, Słowiańska, Sobolewskiego, Staszica, Świerkowa, Targowa, 
Termiczna, Toruńska, Trojanowska, Wczasowa, Wita Stwosza, Wypaleni-
sko, Wyszyńskiego, Zaciszna, Zalewowa, Zwycięstwa, Zygmunta Starego, 
Żeromskiego, Żołnierska, Żwirowa, 

Strefa III - 24.07, 28.08, 2.10.2013
15 Sierpnia (od Traugutta do Okrzei), 1 Maja, 17 Stycznia, Armii Krajo-

wej, Batorego, Bema, Botaniczna, Broniewskiego, Cmentarna, Dąbrowskie-
go, Dywizjonu 303, Głowackiego, Górna, Grabskiego,  Hanki Sawickiej, 
Jasińskiego, Ks. Janusza, Klonowa, Kopernika, Krakowska, Kusocińskie-

go, Licealna, Lotników, Łuszczewskich, Makowa, Mazowiecka, Michalaka, 
Mickiewicza, Moniuszki, Nadbrzeżna, Nowowiejska, Olimpijska, Osiedle 
Kolejowe, Pileckiego, Piłsudskiego, Pionierów, plac Armii Ludowej, Pod-
zamcze, Przyszła, Reymonta, Różana, Samodzielna, Sienkiewicza, Sierp-
niowa, Skłodowskiej, Słowackiego, Spartańska, Sportowa, Środkowa, To-
warowa, Traugutta, Warszawska, Wąska, Willowa, Wojska Polskiego, 
Wróblewskiego, Załamana, Ziemowita, Złota, Żwirki i Wigury, Żyrardow-
ska, Żytnia.

Strefa IV - 25.07, 29.08, 3.10.2013
15 Sierpnia (od osiedla Malesin do Okrzei), Akacjowa, Andersa, Bo-

jowników, Bora-Komorowskiego, Bortnowskiego, Boryszewska, Cisowa, 
Daleka, Dolna, Drobna, Fabryczna, Głucha, Gwardyjska, Inżynierska, Ka-
walerzystów, Kościńskiego, Kozubowskiego, Kutrzeby, Lipowa, Litewska, 
Maczka, Miła, Mareckiego, Okrzei, Olchowa, Otwarta, Pietrzaka, Połu-
dniowa, Północna, Reja, Robotnicza, Skotnickiego, Sobieskiego, Sosno-
wa, Spółdzielcza, Sucharskiego, Szajnowicza, Szkolna, Tartaczna, Torowa, 
Wierzbowa, Wiśniowa, Wołodyjowskiego, Wschodnia, Wyzwolenia, Za-
miejska, Zamknięta, Zamoyskiego, Zawiszy, Zduńska. 

Strefa V - 26.07, 30.08, 4.10.2013
Bajeczna, Bartnicza, Batalionów Chłopskich, Bławatkowa, Bolechow-

skich, Brata Alberta, Brzozowa, Bukowa, Chabrowa, Chełmońskiego, 
Chłodna, Chłopickiego, Chodkiewicza, Czarnieckiego, Dewajtis, Dębo-
wa, Gagarina, Gawłowska, Grzybowa, Hugo-Badera, Iwaszkiewicza, Ja-
worowa, Jesionowa, Karwowska, Kasprowicza, Kasztanowa, Katowa, 
Koralowa, Lazurowa, Lubiejewska, Łowicka, Malinowa, Mała, Modrze-
wiowa,  Nadrzeczna, Perłowa, Planowa, Płocka, Pogodna, Połaniecka, 
Porzeczkowa, Promienna, Prosta, Próżna, Prusa, Pułaskiego, Radiowa, 
Radosna, Rolnicza, Rozlazłowska, Równoległa, Rumiankowa, Rybna, Ry-
cerska, Spacerowa, Spokojna, Srebrna, Tęczowa, Wesoła, Wodna, Wrzo-
sowa, Zamkowa, Zagłoby, Zieleńcza, Zielona, Źródlana, Żeglarska. 

Nie wiesz jak segregować śmieci, zajrzyj na Facebooka

Harmonogram odbioru odpadów zielonych z twojej ulicy
Dotyczy zarówno bloków, kamienic jak i domów prywatnych

w zabudowie jednorodzinnej
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REKLAMA

REKLAMA OGŁOSZENIE

Urządzenia na placu mają wszystkie wymagane atesty

Wstęgę przecinała jedna z użytkowniczek placu

Już pierwszego dnia plac przyciągnął tłum chętnych
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P.H.U Czesław Tarczyk
Sochaczew, ul. Trojanowska 58; tel. 46 862-88-32, tel./fax 46 862-19-61, 

tel. 501 236 928, tarczyk.tarczyk@vp.pl

Oferuje w cenach
promocyjnych

 Płyta bet. ażurowa Meba 40/60/8         6 zł/szt.
 Płyta gipsowa 1,2 x 2,6                        16 zł/szt.
 Bloczek bet.                                     2,95 zł/szt.
 Deska impreg. cal.                  600 zł/m3 brutto
 Promocja na impregnaty do drewna

A ponadto 
w dobrych cenach

 Kostka brukowa znanych firm,  
    szeroki asortyment
 Gotowe zestawy kominowe (z kamionki)
 Ogrodzenia, bramy 
 Cegły klinkierowe - duży wybór
 Piasek, żwir
 Narzędzia, farby

oraz wiele innych
 materiałów

ZS-266 

„KOREKCJA  
RACIC”
533 027 750

-bezpieczny holenderski poskrom
-tarcze wentylowane -opatrunki

www.korekcjaracic.net

Biblioteka się przenosi
Miejska Biblioteka Publiczna w Sochaczewie informuje, iż w związku z rozpoczynającą się przeprowadzką do nowej siedziby  

w Kramnicach Miejskich, od dnia 15.07 do odwołania zamknięte zostają następujące placówki: Czytelnia przy ul. Żeromskiego 39a,  
Filia nr 6 (wypożyczalnia dla dzieci) przy ul. Żeromskiego 39a, a także  Wypożyczalnia dla dzieci przy ul. 1 Maja 16. Wszystkie wypożycze-

nia dokonane w tych placówkach zostają automatycznie wydłużone (nie będą pobierane kary za nieterminowy zwrot książek).

Do końca roku ma być 
gotowy Integracyjny Żłobek 
Miejski. O stan prac na te-
renie obiektu przy ul. Hanki 
Sawickiej pytamy jego dy-
rektor Ewę Lembke.

Już za kilka miesięcy Pani 
podopieczni i kadra prze-
prowadzą się do nowocze-
snego obiektu przy ul. Han-
ki Sawickiej. Czuje Pani 
presję czasu?

W pewnym sensie tak, 
bo dla całej kadry żłobka to 
ogromna zmiana. Dostaje-
my nową, przestronną siedzi-
bę, zwiększamy ponad dwu-
krotnie liczbę podopiecznych, 
to nasza kuchnia żywić będzie 
nie tylko dzieci w żłobku, ale też 
setkę przedszkolaków z Przed-
szkola nr 1. Do tego w nazwie 
placówki pojawia się słowo „in-
tegracyjny”. W obecnej siedzi-
bie przy al. 600-lecia, w trzech 
połączonych mieszkaniach 
spółdzielczych, nie mogliśmy 
zadbać o maluchy niepełno-
sprawne. Przy Hanki Sawickiej 
gmach w całości dostosowany 
będzie do potrzeb dzieci np. po-
ruszających się na wózku. 

Nabór do szkół i przedszko-
li prowadzony jest w ści-
śle określonych terminach. 
Jak to wygląda w żłobku?

U nas nabór trwa przez 
cały rok, to znaczy na bie-
żąco tworzymy listę dzieci, 

które rodzice chcieliby od-
dać pod naszą opiekę. Na 
dzień dzisiejszy na „liście 
oczekujących” mamy zapi-
sanych 90 dzieci. Lista dzie-
ci przyjętych do nowego 
żłobka, od stycznia 2014r., 
będzie gotowa do końca 
października.

Poszukuje już Pani wypo-
sażenia placówki, urządzeń 
na plac zabaw?

Przygotowujemy wła-
śnie materiały do przetargu, 
a w specyfikacji istotnych 
warunków zamówienia na-
leży dokładnie opisać, czego 
oczekujemy od oferentów. 
Przetarg obejmie wyposa-
żenie sal dydaktycznych z 
miejscem do zabawy i odpo-
czynku, magazyny na leżaki 
i zabawki, zespół szatniowy, 
pokój logopedy, pokój pie-
lęgniarki, salę zajęć korek-
cyjno-kompensacyjnych, 
część administracyjną, ku-
chenną z zapleczem maga-
zynowym, część technicz-
no-gospodarczą oraz plac 
zabaw dostosowany do roz-
woju małych dzieci. Sprzęt 
zakupiony do nowego żłob-
ka będzie nowoczesny, speł-
niający wszystkie wymo-
gi określone w przepisach. 
Mamy nadzieję, że z prze-
targiem, dostawą i monta-
żem wyposażenia uporamy 
się do końca listopada.

Plac wyposażony jest w 
kilkanaście urządzeń, obok 
powstało też boisko do siat-
kówki plażowej i piłki nożnej. 
Budowa placu kosztowała po-
nad 60 tys. zł. Większość kosz-
tów, bo 51 tys. zł, wyłożył so-
chaczewski ratusz, a 10 tysięcy 
przeznaczyła sieć restaura-
cji McDonald’s. Powierzchnia 
placu wynosi około 1300 mkw. 

- Najwięcej kosztował za-
kup urządzeń, które muszą 
mieć wszystkie wymagane 
prawem atesty bezpieczeństwa. 
Huśtawki, karuzele, piaskow-
nice wykonywane są z najlep-
szych materiałów, trwałych, 
nie wymagających przez lata 
konserwacji - mówi Mieczy-
sław Głuchowski, dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji, który będzie zarzą-
dzał placem.

W minioną środę, w dniu 
otwarcia ogródka, oprócz tra-
dycyjnego przecięcia wstę-
gi, odbył się festyn dla dzie-

ci. Uczestniczyła w nim setka 
maluchów z rodzicami, którzy 
nie kryli zadowolenia z nowe-
go miejsca zabaw na ich osie-
dlu. Tym bardziej, że to jedyny 
„jordanek” po tamtej stronie 
rzeki.  

Robert Małolepszy, rzecz-
nik prasowy burmistrza, do-
daje, iż w UM analizowane 
są koszty budowy kolejnych 
miejsc do zabaw i ewentualne 
lokalizacje centrów rekreacji 
w pozostałych dzielnicach So-
chaczewa.

- Dzieciaki mnóstwo cza-
su spędzają przed telewizora-
mi i komputerami. Chcemy to 
zmienić. Dlatego w ratuszu po-
wstaje projekt programu budo-
wy lub rewitalizacji co najmniej 
jednego porządnego placu za-
baw w każdej dzielnicy. Do tego 
chcemy organizować na nich 
małe, lokalne festyny, takie jak 
ten w Karwowie, by dzieci i ich 
rodzice mieli powód do wyjścia 
z domu. (ka)

Dzieciaki mają 
nowy plac

 Q Od 10 lipca dzieci mieszkające na osiedlu 
Karwowo mogą cieszyć się nowym placem 
zabaw, który znajduje się przy ul. Chabrowej. 

Żłobek zamawia 
wyposażenie

Nazwij plac zabaw
CHABER - bo znajduje się przy ulicy Chabrowej, a może 
ALBERT - bo z placu zabaw do kościoła pod wezwaniem 
św. Brata Alberta jest kilka kroków? Jak nazwać oddany 
właśnie do użytku Integracyjny Plac Zabaw i Sportu w 
dzielnicy Karwowo? Urząd Miejski ogłosił konkurs na nazwę 
nowego placu zabaw. 
W konkursie mogą brać udział dzieci, młodzież jak również 
osoby dorosłe zamieszkałe na terenie miasta Sochaczew. 
W przypadku udziału dziecka wymagana jest pisemna 
zgoda rodziców  Uczestnik konkursu może złożyć tylko 
jedną propozycję. Czekamy na nie do końca wakacji.  
Będą super nagrody! 
Propozycje można składać: Urząd Miejski w Sochaczewie, 
ul. 1 Maja 16, 96-500 Sochaczew lub na adres mail: 
promocja2@sochaczew.pl

ZS-804
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 Q Burmistrz Piotr Osiec-
ki podpisał kolejne porozu-
mienie w sprawie budowy 
szybkiego szlaku komuni-
kacyjnego na trasie Socha-
czew - stacja metra Chrza-
nów, która miałaby biec 
przez teren powiatów war-
szawskiego zachodnie-
go i sochaczewskiego. To 
już kolejny dokument w tej 
sprawie podpisany przez 
zainteresowanych inicjaty-
wą samorządowców. 

Liderem przedsięwzięcia 
jest starosta powiatu war-
szawskiego-zachodniego i 
to właśnie w siedzibie tego 
starostwa 10 lipca doszło do 
podpisania porozumienia 
w sprawie wspólnego wy-
konania, a co za tym idzie 
sfinansowania wstępne-
go studium wykonalności 

inwestycji. Porozumienie 
podpisali m.in. wójtowie, 
burmistrzowie i prezyden-
ci Warszawy, Błonia, So-
chaczewa, Starych Babic, 
Kampinosu i Leszna oraz 
starostowie sochaczewski i 
warszawsko-zachodni. 

Porozumienie dotyczy 
wykonania wstępnego stu-
dium wykonalności w celu 
wspólnej realizacji przyszłej 
inwestycji pod nazwą - „Ob-
sługa komunikacyjna pasma 
zachodniego województwa 
mazowieckiego w koryta-
rzu m. st. Warszawa Dziel-
nica Bemowo - Stare Babi-
ce - Ożarów Mazowiecki 
- Leszno - Błonie - Kampi-
nos - Sochaczew”. Linia pro-
wadzić będzie z Sochaczewa 
poprzez gminy Kampinos, 
Błonie, Leszno, Ożarów Ma-
zowiecki, Stare Babice do 

stacji metra „Chrzanów”, 
zlokalizowanej na terenie 
Dzielnicy Bemowo. 

Mimo że stacja metra zo-
stanie oddana nie wcześniej 
niż za 3 lata, to już zaintere-
sowane samorządy rezerwu-
ją w planach zagospodaro-
wania przestrzennego kanał 
o szerokości ok. 30 m pod 

budowę szlaku. Aktualnie w 
planach miejscowych zare-
zerwowano ok. 40 proc. te-
renów z ponad 40 km trasy. 

- Ten projekt ma napraw-
dę duże szanse powodzenia. 
Mocno wspiera go miasto sto-
łeczne Warszawa, a to znacz-
nie zwiększa siłę naszego po-
rozumienia. Pozytywnie o 

naszych planach wypowiada 
się także marszałek wojewódz-
twa Adam Struzik. Kiedy trzy 
lata temu mówiliśmy, że trze-
ba pracować nad przybliże-
niem Sochaczewa do Warsza-
wy, wielu pukało się w głowy 
i żartowało. Dziś to wydaje się 
naprawdę realne - mówi bur-
mistrz Piotr Osiecki.

Co kryje się pod sformu-
łowaniem szybki szlak ko-
munikacyjny? Na razie nikt 
tego nie przesądza, ale może 
to być kolej, albo np. trans-
port autobusowy zwany 
metrobusem. W tym przy-
padku pojazdy poruszają się 
na specjalnie wydzielonych 
torach lub po wydzielo-
nej jezdni, inne pojazdy nie 
mają możliwości wjazdu, 
unika się korków, metrobu-
sy docierają na miejsce bez 
zakłóceń. To studium poka-

że, który środek transpor-
tu byłby najszybszy, najtań-
szy w utrzymaniu i bieżącej 
eksploatacji, przyjazny śro-
dowisku. 

Przypomnijmy, że na se-
sji 21 czerwca sochaczewscy 
radni jednogłośnie upoważ-
nili burmistrza do podpisania 
porozumienia i tym samym 
włączenia naszego miasta do 
grupy dziesięciu samorządów 
żywo zainteresowanych bu-
dową szybkiego szlaku komu-
nikacyjnego łączącego Socha-
czew ze stolicą. Na studium 
wykonalności tego projek-
tu 10 samorządów przezna-
czy pół miliona złotych, a za 
dokumentację zapłacą soli-
darnie, po 50 tys. zł. Studium 
pokaże, czy możliwa jest, w 
jakim śladzie, ile potrwa i ile 
może kosztować budowa ta-
kiego połączenia. (dw)

Profesor Lech Wysokiń-
ski to jeden z największych 
w Polsce autorytetów w dzie-
dzinie geologii. Jedną z jego 
specjalizacji są osuwiska ta-
kie jak te, które powstały 
czwartego czerwca w Socha-
czewie. Naukowiec zajmował 
się m.in. zabezpieczeniem 
nadrzecznej skarpy w Płoc-
ku, na której stoi zabytkowa 
katedra. Aktualnie Lech Wy-
sokiński jest jednym z głów-
nych konsultantów budowni-
czych warszawskiego metra. 
Zmagają się oni z niezwykle 
trudnym geologicznie tere-
nem, w którym drążona jest 
druga nitka stołecznej kolei 
podziemnej. 

Profesor pojawił  się w 
Sochaczewie na zaproszenie 
burmistrza Piotra Osieckie-
go i został konsultantem ra-
tusza. To opinie Lecha Wy-
sokińskiego zdecydowały o 
wydaniu siódmego czerw-
ca zarządzenia o ewakuacji 
mieszkańców, jak i o jego 
odwołaniu w dniu dziesiąte-
go lipca. 

- Na początku ubiegłego 
tygodnia  profesor przekazał 
nam wstępną ekspertyzę sta-
teczności zbocza Bzury w re-
jonach ul. Traugutta i Kole-
jowej. W obu przypadkach 
wypowiedział się zarówno 
o przyczynach osunięć, jak 

i o tym, co powinniśmy ro-
bić dalej, łącznie ze wska-
zaniem ewentualnych spo-
sobów zabezpieczenia obu 
skarp - mówi kierownik re-
feratu zarządzania kryzyso-
wego i obrony cywilnej UM 
Tadeusz Wachowski. 

W obu przypadkach jest 
to analiza wstępna. Ostatecz-
ną będzie można podać do-
piero po przeprowadzeniu 
szczegółowych badań geolo-
gicznych z wykonaniem od-
wiertów. Analizy te ani nie 
będą tanie, ani nie zakończą 
się zbyt szybko. Wiadomo już 
jednak, że w ich sfinansowa-
niu pomoże nam wojewoda 
mazowiecki, który trzeciego 
lipca na zaproszenie burmi-
strza był w Sochaczewie. 

- Udało nam się uzy-
skać zapewnienie wojewo-
dy Jacka Kozłowskiego, że 
osobiście będzie nadzoro-
wał nasze wnioski o środki 
finansowe do Narodowego 
Funduszu Ochrony Środo-
wiska i ministerstwa admi-
nistracji i cyfryzacji, bo to z 
tych dwóch źródeł będą po-
chodzić pieniądze na dalsze 
prace - mówi Piotr Osiecki. 

Na czym mają polegać te 
prace, oczywiście poza ba-
daniami? Wstępną odpo-
wiedź możemy znaleźć w 
opracowaniu prof. Wysokiń-

skiego. W przypadku skarpy 
przy Traugutta geolog pro-
ponuje naturalną metodę za-
bezpieczenia przed dalszy-
mi osuwiskami - posadzenie 
żywopłotu o szerokości 2 m 
wzdłuż korony skarpy, oraz 
obsadzenie zboczy krzewa-
mi, które utrzymają grunty. 
Jak podkreśla profesor, ta-
kie działania nie zabezpie-
czą skarpy na zawsze, ale 
pozwolą, przy prawidłowej 
konserwacji, na wieloletnią 
działalność cmentarza. 

Co do zbocza przy Ko-
lejowej raczej nie obędzie 
się bez prac inżynierskich. 

Jak podkreśla profesor, na 
szczęście nie są to prace bar-
dzo skomplikowane i bar-
dzo drogie, co daje nadzieję, 
że uda się zdobyć środki ze-
wnętrzne na ten cel. 

- Jeśli chodzi o osuwi-
ska, mówiąc prostym języ-
kiem, to nie mamy na Ma-
zowszu konkurencji. Te, 
które powstały w Socha-
czewie, są największymi 
w województwie. Mamy 
więc duże szanse na pozy-
skanie środków - mówił w 
środę podczas spotkania z 
mieszkańcami ul. Kolejowej 
Piotr Osiecki. - Żałuję, że 

już dziś nie mogę wręczyć 
wszystkim Państwu odwo-
łania zarządzenia o ewaku-
acji (w przypadku dwóch 
domostw, położonych naj-
bliżej skarpy zarządzenia 
pozostają w mocy - przyp. 
red.), ale jestem dobrej my-
śli. Mam nadzieję, że dość 
szybko uda nam się rozpo-
cząć badania geologiczne, 
które potwierdzą, że wszy-
scy mogą zostać w swoich 
domach i spać spokojnie - 
dodał burmistrz. 

Warto też dodać, że w 
swojej ekspertyzie prof. Lech 
Wysokiński odniósł się do 

opinii i obaw części miesz-
kańców, jakoby przyczyną 
osunięcia na Kolejowej była 
kanalizacja sanitarna, wy-
budowana w tym miejscu 
w zeszłym roku. „Można 
stwierdzić z wysokim praw-
dopodobieństwem graniczą-
cym z pewnością, że takiego 
związku nie ma” - pisze Lech 
Wysokiński. 

- Cały czas kontynuuje-
my prace związane z usu-
waniem skutków i przyczyn 
podtopień w całym mieście, 
także przy Smolnej, Wyszo-
grodzkiej i Chodakowskiej. 
Odbudowujemy przepusty 
pod drogami, przepychamy 
zapchane kolektory burzo-
we, jak trzeba wymieniamy 
na nowe. Tak było np. przy 
ul. Piłsudskiego. Trwa oczy-
wiście zlecona przeze mnie 
inwentaryzacja wszystkich 
urządzeń wodnych i melio-
racyjnych. Tak jak już mó-
wiłem, sprawę podtopień 
traktuję bardzo poważnie i 
zamierzam rozwiązać pro-
blem kompleksowo, oczywi-
ście na miarę możliwości na-
szego budżetu, bo przecież 
nie wybudujemy z dnia na 
dzień stu kilometrów kana-
łów burzowych, a tyle mniej 
więcej brakuje w naszym 
mieście  - kończy burmistrz 
Piotr Osiecki. (sos)

Mieszkańcy Kolejowej 
mogą spać spokojnie 

 Q Burmistrz Piotr Osiecki odwołał zarządzenie o ewakuacji i osobiście wręczył je mieszkańcom kilkunastu domostw przy ulicy Kolejowej, 
gdzie czwartego czerwca doszło do osunięcia.  Podstawą decyzji była ekspertyza prof. Lecha Wysokińskiego sporządzona  
na zlecenia ratusza. 

Szybkie połączenie Sochaczew-Warszawa

Podpisanie porozumienia w siedzibie powiatu  
warszawskiego zachodniego

Podczas ostatniego spotkania z burmistrzem mieszkańcy dowiedzieli się o najnowszych ustaleniach
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REKLAMA

Jak mówiła przed rokiem 
prokurator rejonowa Beata So-
bieraj-Skonieczna: - Akt oskar-
żenia zarzuca Urszuli K., że w 
dniu 2 marca 2006 roku, w celu 
użycia za autentyczny, podrobi-
ła dokument w postaci wniosku 
przeprowadzenia dobrowolnej 
zamiany lokali mieszkalnych w 
budynku przy ul. Okrzei, pod-
rabiając własnoręcznie pod-
pis sąsiada, po czym złożyła ni-
niejszy dokument w Urzędzie 
Miejskim w Sochaczewie. Na-
stępnie w podobny sposób pod-
robiła dokument potwierdzają-
cy odbiór pisma informującego 
o zamianie, tzw. zwrotki, przez 
rzekomego wnioskodawcę, 
podpisując się jego nazwiskiem. 
- Tyle pani prokurator.

Jednak przydział mieszka-
nia cofnięto, bowiem urzęd-
nikom wydziału gospodar-
ki lokalowej UM nasunęło 
się podejrzenie, że ów sąsiad, 
z którym Urszula K. (wów-
czas jeszcze Urszula G.) chcia-
ła zamienić mieszkanie, od ja-
kiegoś czasu już nie żyje. Po 
czym sprawa ucichła,  ale traf 
chciał, że jakieś trzy lata póź-
niej, w sierpniu 2009 roku, do 
sochaczewskiej policji wpły-
nął anonim, donoszący o pró-
bie zamiany mieszkania z nie-
boszczykiem. Wówczas sprawą 
zajęła się prokuratura. Prze-

słuchano świadków, powoła-
no grafologów, których opinie 
skłoniły prokuratora do po-
stawienia radnej wyżej wspo-
mnianych zarzutów.

Rozstrzygniecie w tej 
sprawie przeciągało się 
przez wiele miesięcy z powo-
du długotrwałego zwolnie-
nia lekarskiego prowadzą-
cej sprawę sędzi. W końcu 
jednak Sąd Rejonowy w So-
chaczewie miał możliwość 
jej rozpatrzenia i uznał Ur-
szulę K. winną zarzucanych 
jej czynów, zasądzając karę 
grzywny oraz pokrycie kosz-
tów sądowych. Obwiniona 
jednak nie przyznawała się 
do winy i wraz ze swoim peł-
nomocnikiem odwołała się 
od tego wyroku.

Sąd Apelacyjny w Płocku, 
jak nam powiedziała sędzia 
Iwona Wiśniewska-Barto-
szewska z tamtejszego wy-
działu karnego, 19 czerwca 
apelację uznał za bezzasadną, 
utrzymując w mocy wyrok 
Sądu Rejonowego w Socha-
czewie. A ponieważ ani Ur-
szula K., ani jej adwokat nie 
złożyli w ciągu 7 dni wniosku 
o pisemne uzasadnienie wy-
roku, więc zdaniem pani sędzi 
wyrok należy uznać za prawo-
mocny. Ostatecznie Urszu-
la K. skazana została na karę 

grzywny 2.400 zł plus koszty 
sądowe w pierwszej instancji 
- 928,25 zł i za postępowanie 
odwoławcze - 260 zł. Łącznie 
- 3588,25 zł.

W tej sytuacji powstaje py-
tanie zasadnicze, czy w takim 
przypadku według Kodeksu 
Wyborczego następuje wyga-
śnięcie mandatu radnego, czy 
też nie? 

Jak nas poinformował 
Krzysztof Wawro, dyrektor 
Delegatury Krajowego Biu-
ra Wyborczego w Płocku, je-
żeli osoba taka skazana została 
za przestępstwo umyślne, ści-
gane z oskarżenia publiczne-
go, rada powinna stwierdzić 
wygaśnięcie jej mandatu. Jed-
nak dyrektor Wawro zastrze-
ga się, że każdy przypadek nale-
ży rozpatrywać indywidualnie, 

uwzględniając m.in. podstawę 
prawną orzeczenia sądu oraz 
inne okoliczności. Ponadto wy-
gaśnięcie mandatu musi w gło-
sowaniu stwierdzić rada, w tym 
przypadku rada miasta.

Gdyby do wygaśnięcia 
mandatu Urszuli K. jednak do-
szło, prawo wyborcze przewi-
duje, że jej miejsce zajmie ko-
lejna osoba z listy z największą 
ilością głosów. W wyniku wy-
borów 2010 r. na dwóch pierw-
szych miejscach z listy PiS zna-
leźli się Urszula K. i Sylwester 
Kaczmarek, którzy manda-
ty radnych otrzymali. Trzecie 
miejsce na tej liście z 73 głosa-
mi przypadło w trakcie wybo-
rów Zofii Łempickiej i to ona 
miałaby ewentualnie szansę na 
mandat.

Sławomir Burzyński 

Trzyletni chłopczyk 
chodził ulicami miasta bez 
opieki. Jego ojciec, zamiast 
opiekować się dzieckiem, 
pił alkohol z kolegą. 

W niedzielę 7 lipca 
wieczorem oficer dyżur-
ny sochaczewskiej komen-
dy otrzymał zgłoszenie, że 
na skrzyżowaniu ulic Zie-
mowita i Wojska Polskiego 
znajduje się mały chłopiec 
bez opieki. Dziecko nie 
wiedziało jak się nazywa, 
gdzie mieszka i skąd przy-
szło. Było brudne i prze-
straszone. Policjantom jed-
nak udało się ustalić, gdzie 
może mieszkać malec. 

W miejscu zamieszkania 
policjanci zastali ojca dziec-
ka i jego kolegę, którzy za-
częli już szukać   trzylatka. 
Na widok policjantów sta-
li się agresywni i wulgarni. 
Mężczyzn zatrzymano i osa-
dzono w policyjnym aresz-
cie. Ojca dziecka poddano 
badaniu na zawartość alko-
holu w organizmie, które 
wykazało ponad 3,5 promi-
la. Jego kompan miał ponad 
dwa promile. Funkcjonariu-

sze przewieźli chłopca do 
szpitala, by sprawdzić stan 
jego zdrowia, po czym prze-
kazali go pod opiekę babci. 

Nie o dp ow ie d z ia l ny 
33-latek, oprócz zniewa-
żenia policjantów, odpo-
wie również za niewłaściwą 
opiekę nad swym trzylet-
nim synkiem.

Podobne zdarzenie 
miało miejsce w czwartek 
11 lipca, około 22.30. So-
chaczewscy policjanci zo-
stali wezwani do jednego z 
mieszkań przy ulicy Sena-
torskiej w związku z zakłó-
caniem ciszy nocnej. 

Patrol policji na miej-
scu zastał małżeństwo i ich 
znajomego. Wszyscy byli 
pijani. Świadkami całe-
go zdarzenia było pięcioro 
dzieci małżeństwa. Z uwa-
gi na niewłaściwe zachowa-
nie rodziców, ojciec został 
zatrzymany w policyjnym 
areszcie, a matka trafiła do 
szpitala. Rodzeństwem za-
opiekowała się ich dorosła 
siostra. Materiały zosta-
ły przekazane do sądu ro-
dzinnego w Sochaczewie

W sobotę, 6 lipca, około 
godziny 16.00, w Helence do-
szło do wypadku drogowego. 
Wstępnie ustalono, że kieru-
jący motorowerem 16-letni 
mieszkaniec gminy Młodzie-
szyn nie ustąpił pierwszeń-
stwa i doprowadził do zde-
rzenia z samochodem marki 

Daewoo, kierowanym przez 
mieszkańca Sochaczewa. 

Na miejsce zdarzenia 
wezwano karetkę pogo-
towia. Nastolatek z obra-
żeniami ciała został prze-
wieziony do szpitala w 
Sochaczewie i pozostał na 
oddziale.

Ten wyczyn zapisze się 
w historii sochaczewskiej 
kryminalistyki. 24-letni 
Krystian G., pomimo że 
mógł uciec ze skradziony-
mi przedmiotami, wybrał 
degustacje alkoholi z barku 
właścicieli  domu, do które-
go się włamał.

Mężczyzna najpraw-
dopodobniej przez dłuż-
szy czas obserwował pose-
sję, którą planował okraść. 
Upewnił się, że domow-
ników nie ma przez więk-
szość dnia, i najczęściej 
wracają późnym wieczo-
rem. We wtorek  9 lipca 
przeskoczył przez ogrodze-
nie i dostał się do budynku. 
Zaczął przeszukiwać po-
mieszczenia i pakować do 
plastikowych toreb najbar-
dziej wartościowe przed-
mioty. 

„Schody” zaczęły się, gdy 
otworzył barek. Okazało się, 
że jest on wypełniony najróż-
niejszymi alkoholami. Ponie-
waż torby były już pełne, nie 
miał możliwości zabrania bu-
telek ze sobą. Z drugiej stro-
ny nie potrafił oprzeć się po-
kusie, by spróbować drogich 
trunków. Degustacja przecią-
gała się, więc w poszukiwa-
niu wygodnego miejsca, tra-
fił w końcu do przydomowej 
kotłowni. Przysiadł tam by 
odpocząć, jednak panujące w 
niej przyjemnie ciepło spra-
wiło, że szybko usnął. 

Tak właśnie znalazł 
go właściciel domu. Nie-
zwłocznie wezwał policję. 
Pijanego włamywacza od-
wieziono na komendę, żeby 
wytrzeźwiał. 24-latek usły-
szał zarzut usiłowania kra-
dzieży. jw

 Q Minister Spraw We-
wnętrznych na wniosek Ko-
mendanta Głównego Poli-
cji z dniem 12 lipca 2013 r. 
powołał dotychczasowe-
go Mazowieckiego Ko-
mendanta Wojewódzkiego 
Policji, młodszego inspek-
tora Rafała Batkowskiego 
na stanowisko Komendan-
ta Wojewódzkiego Policji w 
Poznaniu. 

Jednocześnie Mini-
ster Spaw Wewnętrznych, na 
wniosek Komendanta Głów-
nego Policji powołał z dniem 

12 lipca 2013 r. na stanowisko 
Mazowieckiego Komendanta 
Wojewódzkiego Policji inspek-
tora Cezarego Popławskiego, 
który dotychczas pełnił funk-
cję Zastępcy Komendanta Wo-
jewódzkiego Policji w Łodzi. 

Powierzenie obowiązków 
odbyło się w czwartek, 11 lip-
ca w Komendzie Wojewódzkiej 
Policji zs. w Radomiu, w obec-
ności Komendanta Głównego 
Policji nadinsp. Marka Działo-
szyńskiego, wojewody mazo-
wieckiego Jacka Kozłowskiego 
i kadry kierowniczej garnizonu 
mazowieckiego.

Insp. Cezary Popław-
ski ukończył Uniwersytet 
Łódzki na Wydziale Pra-
wa i Administracji, Wyż-
szą Szkołę Policji w Szczyt-
nie oraz na tej samej uczelni 
Studium Zawodowe Zarzą-
dzanie w Jednostkach Poli-
cji. W trakcie dalszego do-
skonalenia odbył m.in. kurs 
specjalistyczny dla dowód-
ców operacji policyjnych. 
Ostatnio pełnił funkcję za-
stępcy komendanta łódzkiej 
policji.

Czy Urszula K. straci 
mandat radnej?

 Q 19 czerwca na posiedzeniu odwoławczym Sądu Okręgowego w Płocku radna miejska 
Urszula K. uznana została ponownie winną zarzucanych jej czynów, zaś sąd okręgowy 
wyrok Sądu Rejonowego w Sochaczewie utrzymał w mocy.

Radna K. nadal uczestniczy w posiedzeniach rady

Nowy komendant 
mazowieckiej policji

Rodzice z promilami

Zgubił go alkohol

Wypadek w Helence
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Troje rannych w Serokach
12 lipca około godz. 14.30 w Serokach doszło do wypadku 
drogowego. Trzy osoby trafiły do szpitala.
Wstępnie ustalono, że kierujący pojazdem marki Ford Fiesta 
27-letni obywatel Białorusi nie dostosował prędkości do warunków 
na drodze, wpadł w poślizg, a następnie dachował w rowie.   
Do szpitala w Sochaczewie  trafił kierowca, jego 6-letni syn 
oraz ciężarna żona.  Na miejscu pracowali policjanci oraz straż 
pożarna. Ruch na drodze krajowej nr 2 odbywał się wahadłowo. 
Policjanci będą teraz ustalać wszystkie przyczyny i okoliczności 
tego zdarzenia.
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Komenda Powiatowa Po-
licji w Sochaczewie infor-
muje, że obowiązki dzielni-
cowego dla miejscowości: 
Andrzejów Duranowski, Bie-
lice, Bogdaniec, Chodakó-
wek, Chrzczany, Czerwon-
ka Parcel, Czyste, Duranów, 
Dzięglewo, Feliksów, Igna-
cówka, Janaszówek, Janówek 
Duranowski, Jeżówka, Ka-
zimierów, Kożuszki Parcel, 
Kożuszki Kolonia, Mokas, 
Nowe Mostki, Orły Cesin, 

Pilawice, Sielice, Sochaczew 
Wieś, Wójtówka, Wyczółki, 
Wyjazd, Wymysłów, Zosin, 
Żelazowa Wola pełni st. post. 
Tomasz Krajza - tel. 46 863 72 
59, 506-866-104 

Związki Zawodowe działające przy Szpitalu Powiatowym w 
Sochaczewie niniejszym występują z apelem do lokalnego samo-
rządu o wsparcie w negocjacjach z Narodowym Funduszem Zdro-
wia odnośnie wielkości kontraktu na najbliższy rok.

Stwierdzamy, iż troska o zapewnienie należytej opieki medycz-
nej na naszym terenie prowadzi do konieczności dołożenia starań 
przy zapewnieniu zwiększenia limitów na procedury medyczne. 
Uzasadniając nasz apel należy nadmienić, że obecnie obowiązujące 
warunki kontraktowe mają niewiele wspólnego z  realnymi kosz-
tami usług medycznych. Ministerstwo Zdrowia aktualnie dąży do 
wprowadzenia nowych standardów obowiązujących w Unii Euro-
pejskiej, które muszą spełnić polskie szpitale, tak aby mogły funk-
cjonować po roku 2016. Niestety te działania ministerstwa charak-
teryzują się jednoczesnym brakiem wskazania źródeł finansowania 
dla wprowadzonych zmian. W tym miejscu należy zadać pytania: 
czy nasz kraj stać obecnie na pokrycie tak wysokich kosztów zwią-
zanych z nowymi unijnymi standardami? Ponadto, wątpliwości 
budzi kwestia, skąd Szpital Powiatowy w Sochaczewie ma uzyskać 
środki konieczne do należytego wprowadzenia ww. zmian, gdy 
wartość kontraktów medycznych w dotychczasowych latach była 
zwykle zaniżana.

Biorąc pod uwagę wnioski wypływające po analizie finanso-
wania opieki medycznej w naszym szpitalu w ostatnich latach, z 
ubolewaniem musimy stwierdzić, iż Narodowy Fundusz Zdro-
wia relatywnie pomniejsza środki przeznaczone na procedury me-
dyczne, co prowadzi do tzw. „nadwykonań”, które są podyktowane 
potrzebą  ratowania życia oraz zapewnieniem koniecznej pomocy 
medycznej dla mieszkańców naszego powiatu. Takie ciągłe niedo-
szacowanie środków finansowych dla lokalnego Szpitala prowa-
dzi do niezadowolenia pacjentów, a także oczywiście pracowników 
placówki. Jak pamiętamy, zmiany w służbie zdrowia miały prowa-
dzić do sytuacji, „iż im więcej pacjentów tym więcej pieniędzy, któ-
re miały w założeniu podążać za pacjentami”. Realia funkcjonowa-
nia opieki medycznej pokazują, iż NFZ oszczędza na chorych, gdyż 
nie płaci za „nadwykonania”, czyli za usługi, które bezapelacyjnie 
były niezbędne do spełnienia podstawowego obowiązku placówek 
szpitalnych wobec społeczeństwa, czyli zapewnienia należytej opie-
ki medycznej.

W związku z powyższym, apelujemy do lokalnego samorządu 
o wsparcie w walce o zapewnienie należytych warunków kontrak-
towych oferowanych przez NFZ naszemu Szpitalowi, pozwalają-
cych na realne wyceny kosztów i sprawiedliwe, zgodne z potrze-

bami, finansowanie procedur medycznych. Odwołujemy się do 
wspólnej inicjatywy lokalnych samorządów o zabezpieczenie w 
swoich budżetach odpowiednich kwot na wsparcie naszego Szpi-
tala w działalności leczniczej, co jest niezbędne dla lokalnego spo-
łeczeństwa.

Uważamy, iż wsparcie władz powiatu, miasta i gminy oraz pre-
sja, jaką mogą wywierać na władzę centralną, może doprowadzić 
do zapewnienia właściwego funkcjonowania opieki medycznej na 
naszym terenie przy jednoczesnym dochowaniu przez Szpital Po-
wiatowy w Sochaczewie wszelkich standardów unijnych.

List podpisali: Przewodniczący Komisji Zakładowej NSZZ 
„Solidarność” przy ZOZ w Sochaczewie Andrzej Katner, 

Ogólnopolski Związek Zawodowy Pielęgniarek i Położnych, 
Samorządny Niezależny Związek Zawodowy Pracowników Zespołu 

Opieki Zdrowotnej, OZZ Techników Medycznych Elektroradiologii.
Do wiadomości otrzymali go: burmistrz Sochaczewa; wójtowie gmin: 

Sochaczew, Młodzieszyn, Nowa Sucha, Rybno, Brochów, Iłów, 
Teresin; dyrektor Szpitala Powiatowego w Sochaczewie; redaktor 

naczelny „Echa Powiatu”; redaktor naczelny „Ziemi Sochaczewskiej”

 Q Rozpoczęły się prace 
przy remoncie i przystoso-
waniu pomieszczeń byłej 
poczty dla potrzeb gminne-
go przedszkola. Powstanie 
ono na bazie punktu przed-
szkolnego, funkcjonujące-
go dotąd w szkole w Nowej 
Suchej.

Oczywiście na bazie dy-
daktycznej, bowiem siedzi-
bę odziedziczy po poczcie, 
która tymczasowo przenie-
siona została do nowego bu-
dynku gminy, ale tylko do 
czasu, gdy wyremontowa-
ny i przystosowany zostanie 
obiekt do tej pory zajmo-
wany przez lokalne władze. 
Znajdą w nim swe siedziby 
właśnie poczta, oraz prze-
niesiona z Gminnego 
Ośrodka Kultury, Sportu i 
Rekreacji, aby miał on wię-

cej miejsca, biblioteka a tak-
że posterunek policji.

 - Chcielibyśmy, aby pra-
ce w pomieszczeniach przy-
szłego przedszkola zakoń-
czyły się przed 1 listopada. 
Chodzi o to, aby był czas na 
odbiór pomieszczeń i ich 
wyposażenie, bo naszym 
zamiarem jest przyjmowa-
nie dzieci już od 1 stycznia 
2014 roku - mówi wójt Ma-
ciej Mońka. 

Natomiast we wrześniu 
gmina planuje ogłosić kon-
kurs na dyrektora tej pla-
cówki, aby wcześniej mógł 
on zrobić rekrutację dzieci 
oraz uzupełnić kadrę. A po-
nieważ obecny nauczyciel-
-wychowawca przejdzie tu 
ze wspomnianego wcześniej 
punktu przedszkolnego w 
szkole  w Nowej Suchej, naj-
prawdopodobniej potrzebny 

będzie jeszcze tylko jeden. 
Na dodatek na wyposażenie 
i prowadzenie zajęć gmina 
otrzymała dofinansowanie z 

Unii. - Łącznie jest to ponad 
230 tys. zł, trzeba więc ko-
goś, kto wszystkiego dopil-
nuje - dodaje wójt.

Przedszkole będzie mia-
ło na początek dwa oddzia-
ły, głównie złożone z trzy- 
i czterolatków, bowiem 
we wszystkich szkołach w 
gminie pięciolatki uczęsz-
czają do klas przedszkol-
nych. Oprócz wyłonionego 
w konkursie dyrektora do 
drugiego oddziału potrzeb-
ny będzie jeszcze wspo-
minany już drugi wycho-
wawca. No i oczywiście na 
umowę instruktorzy do za-
jęć dodatkowych, do cze-
go obliguje gminę projekt, z 
którego otrzymała dofinan-
sowanie.

Dodajmy, że wszyst-
kie te roszady z siedzibami 
wynikają z przepisu, któ-
ry określa większą niż prze-
ciętna wysokość pomiesz-
czeń przedszkolnych. Takie 
pomieszczenia posiadała 

tylko poczta, a i tak trzeba 
było jeszcze kilka centyme-
trów wkuwać się w podłogę, 
aby dotrzymać wyznaczo-
nej przepisami normy.

Natomiast w minio-
ny weekend Urząd Gminy 
rozpoczął prawdziwą szyb-
ką przeprowadzkę do nowej 
siedziby. Zatem już w tych 
dniach interesanci, którzy 
będą mieli do załatwienia 
sprawę w urzędzie, powinni 
udać się do znajdującej się w 
przystosowanym do obec-
nych potrzeb budynku by-
łego Gimnazjum w Nowej 
Suchej.

Zapewne minie jeszcze 
kilka dni, zanim wszystko 
zacznie zupełnie normal-
nie funkcjonować. Trzeba 
zatem uzbroić się w cierpli-
wość.

Małgorzata Pałuba 

Ochotnicza Straż Pożar-
na w Nowej Suchej zapra-
sza wszystkich zaintereso-
wanych na gminne zawody 

strażackie, które odbędą się 
w niedzielę, 28 lipca o godz. 
15.00 na stadionie miejsco-
wego „Promyka”. (p) 

Są jeszcze wolne miejsca 
na kolonie w Ostródzie, or-
ganizowane dla dzieci rol-
ników. 

Kolonia jest przezna-
czona dla dzieci w wieku od 
10 do 16 roku życia, a wa-
runkiem ubezpieczenie w 
KRUS choć jednego z rodzi-
ców lub prawnych opieku-
nów. Rodzice opłacają tyl-
ko 20 proc. kosztów pobytu, 
a pozostałą część pokrywa 
Kasa Rolniczego Ubezpie-
czenia Społecznego. Turnus 
trwać będzie od 27 lipca do 
7 sierpnia. Organizatorzy 
zapewniają kadrę pedago-
giczną, medyczną, zakwate-
rowanie i wyżywienie oraz 
ubezpieczenie dzieci pod-
czas kolonii. 

Przyjmowane są rów-
nież zgłoszenia dzieci ro-

dziców nie będących płat-
nikami KRUS, jednak za 
pełną odpłatnością 980 zł 
plus transport dzieci do 
Ostródy. 

Uczestnicy będą miesz-
kać w nowych domkach 
campingowych z łazienka-
mi i WC nad jeziorem. W 
programie kolonii znajdzie 
się m.in. wypoczynek nad 
jeziorem, zwiedzanie oko-
lic, rejs statkiem, kajaki, ro-
wery wodne, a także wy-
cieczki, w tym zwiedzanie 
Pola Grunwaldu. 

Organizatorami wyjaz-
du są: LGD Ziemia Cheł-
mońskiego, OSP Skrzelew 
i ZZRR „Solidarni”. Kon-
takt z koordynatorem Tade-
uszem Szymańczakiem - 502 
56 94 85, szymańczak@ku-
kurydza.home.pl (opr. bus)

Związki Zawodowe działające przy 
Szpitalu Powiatowym w Sochacze-

wie wystosowały list otwarty, pro-

sząc o jego zamieszczenie w naszej 
gazecie. Oto jego treść:

Starosta Sochaczewski
Pan Tadeusz KoryśList otwarty

Nowy dzielnicowy

Kolonie  
dla dzieci rolników

Strażacy zapraszają

Po poczcie będzie gminne przedszkole

Już w styczniu pojawią się tu pierwsze dzieci
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Burmistrz Piotr Osiecki 
Pismo związków zawodowych Szpitala Powiatowego 
dotarło także do ratusza. Wielokrotnie składałem 

deklaracje, że sytuacja i kondycja tej placówki jest niezwykle 
ważna dla mieszkańców miasta, a co za tym idzie władz Socha-
czewa. W sprawy szpitala byłem mocno zaangażowany także w 
poprzedniej kadencji, jako wicestarosta i przewodniczący Rady 
Społecznej. Samorząd miasta Sochaczew od lat wspiera szpital 
dużymi kwotami. Od momentu objęcia przeze mnie stanowiska 
burmistrza jest to już niemal pół miliona złotych - na taką kwotę 
zwolniłem szpital powiatowy z podatku od nieruchomości. 
Ale to oczywiście nie znaczy, że nie będziemy się angażować 
w inne działania  na rzecz placówki. Jestem gotów wspierać 
dyrektora i załogę w rozmowach z NFZ. Na pewno zwrócę się też 
do Rady Miejskiej o podjęcie stanowiska i wystosowanie apelu  
do szefostwa NFZ. W sprawie szpitala spotkałem się już z posłem 
na Sejm RP z naszego miasta, Maciejem Małeckim, który także 
podejmie działania w tej sprawie. Wystosowałem też pisma do 
starosty sochaczewskiego z prośbą o zorganizowanie spotkania 
wszystkich samorządowców z terenu powiatu z dyrekcją szpitala  
i związkami zawodowymi działającymi na terenie placówki.  
W oddzielnym piśmie poprosiłem też pana dyrektora Szenka  
o wskazanie działań, jakich oczekuje w tej sprawie od samorządu 
miasta Sochaczew.  
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Promocyjne ceny
I Semestr Bezpłatny
SZANSA DLA CIEBIE

NABÓR WRZESIEŃ 2013
 Zaoczne Liceum Ogólnokształcące dla Doro-
słych w Sochaczewie po gimnazjum i 8-letniej 
szkole podstawowej oraz po ZSZ na semestr III
 Zaoczna Szkoła Policealna dla Dorosłych  
w Sochaczewie
 Kursy kwalifikacyjne przygotowujące  
do egzaminu na tytuł technik

W szkole policealnej  
i na kursach kształcimy w zawodach:

 technik ekonomista
 technik informatyk
technik elektronik

 technik mechanik - technik samochodowy
 technik administracji

Wydajemy zaświadczenia i legitymacje szkolne
Podania i informacji udzielamy pon.-pt. w godz. 7.00-17.00 
w siedzibie szkoły 96-500 Sochaczew, ul. Warszawska 35, 

tel. 46 862-34-73.
ZS-775 

 Q W ubiegłym tygodniu 
burmistrz podpisał umo-
wę na modernizację placu 
Armii Ludowej, unieważ-
nił również pierwszy prze-
targ na remont ul. Staszica. 
Wkrótce ma zostać ogło-
szony kolejny.

12 lipca Piotr Osiec-
ki podpisał z Józefem Sie-
kierskim umowę w sprawie 
przebudowy placu Armii 
Ludowej. ZWK J. Siekier-
skiego wygrał przetarg i za 
pełną przebudowę placu 
otrzyma prawie 2,2 mln zł. 
Prace potrwają rok; prowa-
dzone będą etapami, by nie 
zamykać jednocześnie kil-
ku ulic. Gdy zatwierdzona 
zostanie czasowa organiza-
cja ruchu, ekipy remontowe 
wejdą na plac budowy.

W przypadku ul. Sta-
szica będzie drugi przetarg. 
Pierwszy został unieważ-
niony, ponieważ zamawia-
jący, czyli miasto i współ-
finansujący ten projekt 
powiat, na przebudowę dro-
gi przeznaczyli mniej, niż 

zażyczyli sobie właściciele 
firm budowlanych. 

Kolejny przetarg prze-
prowadzony zostanie w in-
nej formie, w rozbiciu na 
dwa elementy - oddzielnie 
oceniane będą oferty na ro-
boty drogowe, a oddzielnie 
na wodociąg.   

W pierwszym przetar-
gu urząd miejski na prze-
budowę ulicy Staszica wraz 
z oświetleniem i biegnącą 
pod nią kanalizacją desz-
czową przeznaczył kwo-
tę 1.666.000 zł. Do tego 
650.000 zł chciał wyłożyć 
ZWiK na kompleksową wy-
mianę wodociągu i budowę 
nowych przyłączy. 

- Wprawdzie razem było 
to 2.316.000 zł, ale oferen-
ci nie zmieścili się w limi-
tach. O ile w przypadku 
wodociągu, finansowanego 
przez naszą spółkę, wszyst-
kie pięć firm zażądało wy-

nagrodzenia mniejszego niż 
650 tys. zł, o tyle w przypad-
ku nawierzchni ulicy Staszi-
ca, oświetlenia i kanalizacji 
deszczowej oferty nie zeszły 
poniżej 1.747.000 zł, a to o 
ponad 80 tys. więcej, niż 
chcieliśmy i mogliśmy wy-
dać - wyjaśnia z-ca burmi-
strza Stanisław Wachowski. 

Czy można było dołożyć 
brakujące 80 tys. i już w po-
łowie lipca wprowadzić fir-
mę na plac budowy? Tak, 
gdyż nie raz zdarzało się, 
że po przetargu zwoływano 
sesję Rady Miejskiej i spe-
cjalną uchwałą zwiększa-
no wydatki na dany projekt. 
Burmistrz mógł wtedy pod-
pisać umowę z najtańszym 
wykonawcą. 

- To zawsze sprawa 
chłodnej oceny, czy sięgać 
do miejskiej kasy i zwięk-
szyć planowane wydatki, bo 
terminy naglą, zima blisko, 
każdy dzień się liczy, czy 
może zostawić taką kwotę, 
jaką zabezpieczono w bu-
dżecie i ogłaszać przetarg 
po raz drugi. W przypad-

ku ul. Staszica uznaliśmy, 
że w drugim podejściu uda 
się uzyskać jeszcze lepszą 
cenę, nie zwiększymy zatem 
puli pieniędzy i wykonawcy 
będą musieli się zmieścić w 
1.666.000 zł - dodaje wice-
burmistrz. 

Jego zdaniem, gdy są 
pieniądze, wsparcie ze stro-
ny inwestora, a wykonawca 
solidny i terminowy, wtedy 
roboty idą błyskawicznie.

- Mimo że przez ko-
nieczność ogłoszenia dru-
giego przetargu z kalenda-
rza robót wypadną nam tak 
cenne 3-4 tygodnie, wierzę, 
że uda się przebudować uli-
cę Staszica przed zimą. Za-
interesowanie kontraktem 
jest duże, praca pewna, mia-
sto jako płatnik to idealny 
partner, jestem pewien, że w 
drugim postępowaniu osią-
gniemy sukces - zaznacza S. 
Wachowski.

Na początku lipca rozpo-
częła się wymiana sieci cen-
tralnego ogrzewania w cho-
dakowskim Zespole Szkół, 
w budynku, gdzie mieści się 
Przedszkole nr 6 oraz uczą naj-
młodsze dzieci ze Szkoły Pod-
stawowej nr 7. Za sprawne i 
terminowe wykonanie prac od-
powiedzialna jest firma MK In-
stal-Bud z Obrzycka, która za 
wymianę sieci otrzyma 186.150 
zł. Do końca wakacji Instal-Bud 
zdemontuje starą sieć c.o. i za-
stąpi ją izolowanymi, stalowy-
mi rurami o długości ok. 1350 
mb. Zamontuje też 120 nowo-
czesnych grzejników z zawora-
mi termostatycznymi.

Za kilka dni poznamy też 
firmę, która zajmie się wymia-
ną centralnego ogrzewania w li-
czącym sobie pół wieku budyn-
ku Szkoły Podstawowej nr 4. W 
dwóch skrzydłach tego gma-
chu należy zdemontować zuży-
tą sieć i zamontować izolowane 
rury: energooszczędne, speł-
niające współczesne standardy 
techniczne i normy ekologicz-
ne. W SP 4 sieć wyposażona 
zostanie w grzejniki stalowe z 
zaworami termostatycznymi. 

To łącznie 188 grzejników i ok. 
2240 metrów bieżących rur. Kto 
weźmie ten kontrakt? Wyni-
ki przetargu poznamy pod ko-
niec lipca. 

1,4 mln zł  
dla Chodakowa 

Najwięcej pieniędzy na in-
westycje i remonty w oświa-
cie trafiło w ostatnich trzech 
latach do dzielnicy Choda-
ków. Najbardziej kosztowny 
był kompleksowy remont da-
chu Zespołu Szkół wykonany 
w 2011 roku za 604 tys. zł. Po-
legał on na wymianie pokrycia 
dachowego wraz z jego docie-
pleniem, częściowej wymianie 
więźby dachowej oraz innych 
robót związanych z remontem 
dachu, w tym częściowej wy-
mianie rynien. 

- Niewiele mniej kosztował 
I etap termomodernizacji bu-
dynku Miejskiego Przedszko-
la nr 6, wykonany jesienią mi-
nionego roku. Firma ELLA, za 
569 tys. zł ociepliła gmach, tzn. 
obłożyła ściany warstwą sty-
ropianu, uszczelniła dach war-
stwą termoizolacyjną, wymie-
niła ponad 100 okien i 7 sztuk 

drzwi – mówi wiceburmistrz 
Marek Fergiński, który odpo-
wiada w ratuszu za nadzór nad 
sochaczewską oświatą. 

Drugi etap, to prowadzo-
na właśnie wymiana rur cen-
tralnego ogrzewania kosztu-
jąca samorząd 186 tys. zł. Co 
istotne, zarówno pierwszy etap 
jak i obecny, finansowany jest w 
znacznej części z pieniędzy po-
zyskanych z zewnątrz. Na ocie-
plenie ścian ratusz zdobył pie-
niądze z ministerstwa edukacji, 
natomiast na wymianę sieci 
cieplnej z programu prowadzo-
nego przez Narodowy Fundusz 
Ochrony Środowiska. 

I dodatkowe  
250 tys. na remonty

Nie tylko duże, znaczą-
ce roboty zlecano do wykona-
nia w ostatnich dwóch latach w 
chodakowskiej oświacie. Pra-
wie ćwierć miliona pochłonę-
ły drobniejsze, ale równie waż-
ne zadania. 

- Wiele jest prac, których 
nie widać, a znacząco popra-
wiają komfort procesu naucza-
nia, pozwalają dzieciom miło i 
bezpiecznie spędzić czas w mu-
rach szkoły czy na terenach re-
kreacyjnych wokół niej – doda-
je Marek Fergiński. 

- W samym tylko 2012 
roku 30 tys. zł przeznaczono 
na zakup 10 komputerów do 
sal informatycznych, kolejne 30 
tys. na remont klas w Gimna-
zjum nr 3, a 20 tys. na remont 
piwnic w budynku zajmowa-
nym przez klasy I-III. Za 5,5 
tys. zakupiliśmy kuchnię elek-
tryczną dla przedszkola – wyli-
cza naczelnik wydziału eduka-
cji Beata Okraska-Ćwiek. - Dla 
dzieci najważniejsza była jed-
nak budowa placu zabaw. Po-
wstał on, kosztem 40 tys. zł, w 
ramach programu „Radosna 
Szkoła”. To świetne rozwiąza-
nie, bo do dyspozycji dzieci jest 
kilkanaście urządzeń zabawo-

wych, bezpiecznych, koloro-
wych. To szczególnie ważne dla 
6-7 letnich   maluchów rozpo-
czynających naukę w Zespole 
Szkół – dodaje.

W 2011 roku w Zespo-
le Szkół nie tylko wymieniono 
dach, ale także pomalowano ła-
zienki,   sanitariaty, korytarze i 
trzy sale lekcyjne, dodatkowo 
w dwóch salach ułożono nową 
podłogę (nowoczesna wykładzi-
na termozgrzewalna). W tym 
samy roku w Miejskim Przed-
szkolu nr 6 wykonano general-
ny remont - polegający na tyn-
kowaniu i malowaniu - łazienki 
dla personelu, pionu kuchenne-
go, szatni dla dzieci i jadalni. 

W roku szkolnym 
2011/2012 w Przedszkolu nr 6 
wykonano generalny remont 
łazienki dla dzieci, rozpoczę-
to przygotowania do remontu 
kuchni, wykonano przyłącza 
elektryczne pod nowe urządze-
nia. Z kolei w Zespole Szkół wy-
remontowano dwie sale lekcyj-
ne (prace objęły także wymianę 
podłogi), pomalowano szatnie 
w-fu, sale lekcyjne, kuchnię i 
wszystkie łazienki w budynku 
głównym szkoły. Dyrekcja zle-
ciła także naprawy dachu na 
tak zwanym łączniku i nad salą 
gimnastyczną, montaż osłon na 
grzejnikach centralnego ogrze-
wania w budynku przy ul. Cho-
dakowskiej. 

- W sumie nasz samorząd 
wydał przez ostatnie 2,5 roku 
na obiekty oświatowe w Cho-
dakowie blisko 1,7 mln złotych. 
Oczywiście potrzeby są dużo 
większe i nikt o nich nie zapo-
mina, ale trzeba też pamiętać o 
możliwościach budżetu i o tym, 
że inwestujemy we wszystkie 
szkoły we wszystkich dzielni-
cach – podsumowuje Marek 
Fergiński. 

Za tydzień podamy, ile ra-
tusz wydał w tej kadencji na 
szkoły w pozostałych dzielni-
cach miasta. (dw)

W szkołach  
nie ma wakacji

 Q Chociaż uczniowie i nauczyciele przebywają na wakacjach, w szkołach wcale nie jest 
cicho i spokojnie. W prowadzonych przez miasto placówkach trwają prace remontowe. 
Budowany jest też nowy żłobek przy ul. Hanki Sawickiej, sala gimnastyczna przy Szkole 
Podstawowej nr 4, sprawnie przebiega wymiana centralnego ogrzewania w Miejskim 
Przedszkolu nr 6 w Chodakowie, a wkrótce ruszy wymiana sieci cieplnej w „czwórce”.

Będzie nowy 
przetarg na Staszica

Piotr Osiecki i Józef Siekierski po podpisaniu umowy
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Poseł Maciej Małecki otrzy-
mał odpowiedzi na swo-
je interpelacje składane w 
Sejmie. Dotyczyły one za-
strzeżeń do funkcjonowa-
nia kolei na naszym terenie. 
Wiele z nich znalazło się w 
publikowanych na łamach 
„Ziemi Sochaczewskiej” 
artykułach. 

Prezentujemy pytania po-
sła Małeckiego, a po nich od-
powiedzi Andrzeja Massela, 
podsekretarza stanu w Mini-
sterstwie Transportu, Budow-
nictwa i Gospodarki Morskiej.

Kiedy Ministerstwo Trans-
portu, Budownictwa i Go-
spodarki Morskiej rozwiąże 
kwestię braku komunika-
tów na stacjach i przystan-
kach kolejowych poprzez 
zmianę obowiązujących 
przepisów w sposób, który 
nałoży jednoznaczny obo-
wiązek w przedmiotowym 
zakresie na zarządców in-
frastruktury?

Problematyka dotyczą-
ca wygłaszania komunikatów 
megafonowych na stacjach i 

przystankach kolejowych jest 
znana Ministerstwu Trans-
portu, Budownictwa i Gospo-
darki Morskiej. Opisane w 
interpelacji sytuacje niewątpli-
wie niekorzystnie wpływają na 
wizerunek kolei w Polsce. Po-
dejmowane są działania mają-
ce na celu uregulowanie pod-
noszonej w interpelacji kwestii 
wygłaszania komunikatów.

W marcu 2013 roku PKP 
Polskie Linie Kolejowe S.A. 
podjęła decyzję o przeję-
ciu odpowiedzialności za 
obsługę wszystkich sys-
temów informacji dla po-
dróżnych eksploatowanych 
w lokalizacjach będących 
w jej zarządzaniu, a także o 
wprowadzeniu jednolitych 
standardów dla zapowiedzi 
głosowych.

Obecnie treści i forma wy-
głaszanych komunikatów wy-
nikają z umów podpisanych 
przez PKP PLK S.A. z prze-
woźnikami kolejowymi, w 
oparciu o ich wymagania. PKP 
PLK S.A. podjęła rozmowy z 
podmiotami obecnie obsłu-
gującymi systemy informacji 

pasażerskiej, zmierzające do 
przejęcia z dniem 15 grudnia 
2013 roku (tj. z wejściem w ży-
cie rozkładu jazdy 2013/2014) 
odpowiedzialności za funkcjo-
nowanie tych systemów.

Do tego czasu planowa-
ne jest zestandaryzowanie i 
wdrożenie zarówno treści, 
jak i formy komunikatów 
głosowych realizowanych w 
lokalizacjach zarządzanych 
przez Spółkę.

Kiedy PKP PLK S.A wdro-
ży opracowane standar-
dy dla systemów informa-
cji podróżnych, określające 
wymaganą zawartość in-
formacyjną, standard wi-
zualizacji informacji oraz 
zapowiedzi głosowych na 
wszystkich obsługiwanych 
stacjach i przystankach?

Standard w zakre-
sie informacji wizualnych 
w postaci „Wytycznych w 
sprawie wyświetlaczy dyna-
micznej informacji pasażer-
skiej” został opracowany i 
wdrożony uchwałą Zarządu 
PKP Polskie Linie Kolejowe 

S.A. w sierpniu 2012 roku. 
Jednakże należy zaznaczyć, 
iż ma on zastosowanie do 
wszystkich nowoprojekto-
wanych i wykonywanych 
systemów dynamicznej in-
formacji pasażerskiej. Opra-
cowany standard został 
przyjęty w tym samy cza-
sie także Uchwałą Zarządu 
PKP S.A. do stosowania w 
lokalizacjach pozostających 
w zarządzie tej Spółki.

Jednocześnie, dla za-
pewnienia pełnego nadzoru 
i współpracy nad funkcjo-
nowaniem całej infrastruk-
tury służącej podróżnym, w 
tym systemów informacji, 
Zarząd PKP PLK S.A. pod-
jął decyzję o powołaniu cen-
trum kompetencji w struk-
turze Centrali PLK S.A. pod 
nazwą Biuro Infrastruktury 
Pasażerskiej.

Jakie działania podjął kie-
rowany przez Pana resort 
w celu rozwiązania proble-
mu braku komunikatów na 
stacjach i przystankach ko-
lejowych?

(...)W celu ułatwienia po-
dróżnym korzystania z usług 
transportu kolejowego dnia 
10 kwietnia 2012 roku Mini-
ster Transportu, Budownic-
twa i Gospodarki Morskiej 
podpisał rozporządzenie 
w sprawie rozkładów jaz-
dy określające treść rozkła-
dów jazdy, tryb zatwierdza-
nia rozkładów jazdy, sposób 
i terminy ogłaszania oraz ak-
tualizacji rozkładów jazdy, 
warunku ponoszenia kosz-
tów związanych z zamiesz-
czaniem informacji dotyczą-
cych rozkładów jazdy oraz 
podawaniem rozkładów jaz-
dy do publicznej wiadomości.

Sposób ogłaszania roz-
kładów jazdy pociągów dla 
przewoźników kolejowych 
został określony w § 11 ust. 
2 pkt 1 tegoż rozporządze-
nia. Zgodnie z tym prze-
pisem przewoźnik kolejo-
wy ma obowiązek podania 
rozkładu jazdy do publicz-
nej wiadomości, w szczegól-
ności poprzez jego zamiesz-
czenie na swojej stronie 
internetowej. Ponadto prze-

woźnik kolejowy, na pod-
stawie § 11 ust. 2 pkt 2 roz-
porządzenia zobowiązany 
jest do przekazania rozkła-
du jazdy organizatorowi pu-
blicznego transportu zbio-
rowego, o którym mowa 
w art. 7 ust. 1 pkt 5 usta-
wy z dnia 16 grudnia 2010 
r. o publicznym transporcie 
zbiorowym, na którego ob-
szarze przewoźnik wykonu-
je przewozy. (...)

Podsumowując, wska-
zać należy, że na zarządcy 
infrastruktury spoczywa 
obowiązek zamieszczania 
rozkładu jazdy nie tylko na 
jego stronie internetowej, 
ale również na peronach. Na 
zarządzającym dworcem 
spoczywa obowiązek poda-
nia rozkładu do publicznej 
wiadomości w miejscu po-
wszechnie dostępnym w bu-
dynku dworca.

Z upoważnienia Ministra 
Transportu, Budownictwa 

i Gospodarki Morskiej
odpowiedzi udzielił

Andrzej Massel
Podsekretarz Stanu

Docelowo wzgórze zam-
kowe ma stać się miejscem 
rodzinnych spacerów i tury-
styczną atrakcją Sochaczewa. 
Ratusz chce  stworzyć ścieżkę 
dydaktyczną, która byłaby wy-
posażona w tablice informa-
cyjne opisujące historię tego 
miejsca. Również na szczycie 
wzgórza zamontowane zosta-
ną tablice zawierające najważ-
niejsze fakty dotyczące zamku 
książąt mazowieckich. 

Skanska wzmacnia skarpę 
po północnej stronie wzgórza. 
Firma wykona prace konser-
watorskie dotyczące zabezpie-
czenia istniejących ścian zam-
ku. Rewitalizacja obejmie 
także zabezpieczenie murów 
przed dalszym niszczeniem. 
Dotychczasowy stan technicz-
ny zachowanych ruin zamku, 
a w szczególności ścian mu-
rowanych z cegły na zaprawie 
wapiennej, jest bardzo zły. Są 

one w znacznej części znisz-
czone przez działania wojenne, 
jak i czynniki atmosferyczne. 

Od strony archeologicznej 
i konserwatorskiej nadzór nad 
przedsięwzięciem prowadzi dr 
inż. arch. Cezary Głuszek oraz 
prezes Stowarzyszenia na Rzecz 
Historycznej Odbudowy Zam-
ku w Sochaczewie „Nasz Za-
mek” Łukasz Popowski. Po-
nieważ kluczowy wpływ na 
poprawę wyglądu ruin zamku 
mają  prace murarskie, wyko-
rzystano w nich 7 m sześcien-
nych cegieł odzyskanych dzięki 
pracy członków stowarzyszenia 
„Nasz Zamek”. 

- Zbieraliśmy je od 8 lat. Po-
nieważ nasz zapas się wyczer-
pał, resztę prac Skanska wyko-
nuje za pomocą współczesnych 
materiałów. Miło jest nam jed-
nak stwierdzić, że jeżeli cho-
dzi o uzupełnienie ubytków w 
murach, zostały one wykonane 

znacznie ponad plan - powie-
dział nam Łukasz Popowski. 
- Odbudowano filary okien-
ne, odtworzono parapety, pod-
okienniki. Zmiany są tak duże, 
że w wielu przypadkach będą 
mieć wpływ na kwestie bezpie-
czeństwa. Tam, gdzie początko-
wo planowano montaż barie-
rek, nie będzie to już konieczne. 

Kolejną istotną zmianą bę-
dzie utwardzenie dziedzińca 
zamkowego kamiennym bru-
kiem. Obecnie szczyt wzgórza 
jest przygotowywany pod jego 
ułożenie. Na plac budowy doje-
chały też, nawiązujące do histo-
rycznej konwencji tego miejsca, 
specjalnie zamówione kamie-
nie. Dodatkowo wzgórze pokry-
te zostanie nasadzeniami. Mury 
zostaną obsadzone bluszczem, 
skarpy wzbogacone różą, nato-
miast ciągi komunikacyjne oraz 
rejony wzgórza - żywopłotem. 
W celu zapewnienia zwiedzają-
cym dostępu na tyłach muszli 
koncertowej zainstalowane zo-
staną schody. Od strony skarpy 
północnej i zachodniej powsta-
ną też pochylnie dla pieszych.

Projekt jest wart ponad 5 
mln złotych. W 85 proc.  kosz-
ty jego realizacji pokryje Unia 
Europejska. 

Agnieszka Poryszewska 

 Prosto z Sejmu

Do końca września będą 
wzmacniać wzgórze

 Q Projekt realizowany przez firmę Skanska całkowicie odmieni oblicze ruin sochaczewskiego zamku. Wzgórze zostanie wzbogacone  
o nowe elementy i stanie się atrakcją turystyczną z prawdziwego zdarzenia. Zaawansowanie niektórych prac oceniane jest już na 80 proc. 

Historia sochaczewskiego zamku
Ruiny zamku książąt mazowieckich są jednym z najcenniejszych 
zabytków Sochaczewa. Zamek murowany wzniesiony został w 
połowie XIV w. za czasów panowania księcia Siemowita III. Był 
wielokrotnie niszczony i odbudowywany. Ostatniej restauracji zamku 
dokonał w latach 1789-1790 starosta sochaczewski Kazimierz Walicki.
W 1794 r., w czasie insurekcji kościuszkowskiej, zamek został 
ponownie zburzony i od tej pory znajduje się w ruinie. Teren oraz 
wzgórze zamkowe objęte jest opieką konserwatora zabytków.

Firma Skanska zabezpiecza istniejące ściany zamku

i wzmacnia wzgórze zamkowe przed osuwaniem
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NASZE INTERWENCJE

Minął 1 lipca i co? Znaleźliśmy się w czystym, este-
tycznym mieście, kraju, gdzie śmieci są na swoim miej-
scu? Czy las odetchnął, a rowy są dla wody? 

Ja wiem, że jeszcze sporo śmieci się gdzieś upłynni, 
zanim to się unormuje, ale pewne rzeczy powinniśmy 
przewidzieć, nawet kosztem wydłużenia terminu. 

Warszawa terminu nie dotrzymała i co? I nic. Mają 
prolongatę do końca roku, no i ceny niższe! U nas ceny 
podskoczyły z prognozowanych 6 zł na 8,80 zł, chociaż 
firmy śmieciowe wiedziały, jaki jest na to fundusz. Do 
tej pory konkurencyjne firmy, które ceną walczyły o 
klienta, teraz stworzyły konsorcjum. Idą ręka w rękę, a 
my nie mamy wyboru.

Do tej pory śmieci posegregowane zbierano za dar-
mo. Teraz trzeba za nie płacić?! Toż to czysty zysk dla 
firm śmieciowych, które już nie muszą się starać, bo nie 
mają konkurencji, bo kasa i tak płynie, i to one dyktu-
ją ceny. Czysty zysk bez kosztownego transportu, bo np. 
plastiki można sprzedać na terenie Sochaczewa w za-
kładach boryszewskich, czy na ul. Długiej za Minolem. 

Tłumaczy się nam, że w innych miastach jest jesz-
cze drożej. Patrzmy po gospodarsku na swoje podwór-
ko, swoje śmieci oraz na tych, co z nas wyciskają ostat-
ni grosz. 

Firmy śmieciowe miały 1 lipca podstawić pojemniki 
do selektywnej zbiórki na osiedla. Jest połowa miesiąca i 
nadal wszystkie śmieci pakujemy do „wspólnego worka”. 
Ciekawi mnie, jak to zostanie rozliczone, bo przecież ci 
co zadeklarowali segregowanie śmieci, będą chcieli za-
płacić zgodnie z deklaracją. To kto pokryje różnicę?

Wątpliwości jest wiele. Wierzę, podobnie jak inni, 
że wkrótce wszystkie niejasności się  wyjaśnią, a miasto 
stanie się czystrze. 

FAN

Jestem z miasta

Nie czyściej, 
tylko drożej

 Q Po długotrwałych i ob-
fitych opadach, jakie mia-
ły miejsce w czerwcu, nie 
po raz pierwszy woda za-
lała działkę, komórki, piw-
nice i garaż pod domem 
Wiesława Marcinkowskie-
go, mieszkającego przy ul. 
Chopina. Przyczyną jest 
właśnie droga, fragment 
trasy 705.

Jak nam opowiedział 
pan Władysław, jego pro-
blem ma swoje początki aż 
w latach dwudziestych ubie-
głego stulecia. Konkretnie 
w roku 1927, kiedy to zbu-
dowano zakłady Chemitex. 
Potrzebny był do nich do-
jazd, więc jeszcze tego sa-
mego roku powstała trasa 
dojazdowa.

Zaczęło się  
od Chemitexu

Wcześniej, przy więk-
szych opadach, woda z poło-
żonych na wschód od drogi 
pól i łąk spływała do Bzury 
szerokim wąwozem. Jednak 
w momencie budowy drogi, 
wąwóz w znacznej mierze 

zasypano, zaś po obu stro-
nach ulicy wykopano rowy 
odwadniające, odprowa-
dzające nadmiar wody do 
Utraty. Jednak jakieś 15 lat 
temu, jak twierdzi Wiesław 
Marcinkowski, przy oka-
zji modernizacji ulicy, pod-
wyższono ją. Rowy zostały 
zasypane, a na ich miejsce 
położono chodniki. Od tego 
czasu każda większa woda 
z pól nie ma dokąd spły-
wać, zalewając przyuliczne 
działki, zwłaszcza posesję 
pana Marcinkowskiego, za-
tapiając komórki, a głównie 
piwnice i znajdujący się pod 
domem garaż.

35 lat korespondencji 
- Piszę do władz w tej 

sprawie już od dawna - 
mówi pan Wiesław. - Po raz 
pierwszy w 1979 do ówcze-
snego naczelnika miasta Ze-
nona Winnickiego (poka-
zuje pożółkłe, napisane na 
maszynie pismo). Wtedy też 
mnie tak zalało jak teraz, 
przez ogród płynęła nie-
mal rzeka, a woda nie mia-
ła gdzie odejść.

W najniższej kondy-
gnacji domu wszędzie czuć 
stęchliznę od mokrych 
sprzętów i naniesionego z 
wodą szlamu. Dwie zain-
stalowane na stałe pompy 
i system rur wypompowu-
ją wodę, ale nie może być 

to trwałe rozwiązanie pro-
blemu. Pan Marcinkowski 
pisze pisma, w których po-
stuluje, aby w nowych pla-
nach renowacji tej ulicy 
znalazły się pod nią odpo-
wiedniej wielkości przepu-
sty.

Od Agnieszki Toma-
szewskiej, szefowej wy-
działu ochrony środowi-
ska i gospodarki odpadami 
komunalnymi UM, któ-
ra zajmuje się również za-
kłóceniami w stosunkach 
wodnych, usłyszeliśmy: - 
Konieczne byłoby kom-
pleksowe rozwiązanie go-
spodarki wodnej na tym 
terenie. To zaś wymaga bar-
dzo dużych nakładów. Do-
datkowo sprawę komplikuje 
fakt, że droga, która stano-
wi zaporę dla spływającej z 
pól wody, jest drogą woje-
wódzką. Natomiast zbudo-
wanie przepustu, co postu-
luje pan Marcinkowski, nie 
rozwiąże sprawy, bo prze-
cież ta woda i tak musiała-
by przejść przez posesje, za-
lewając piwnice.

Nadzieją 
modernizacja drogi

Wygląda więc na to, że 
jedyna nadzieja w zapowie-
dzianej już dawno przez 
Mazowiecki Zarząd Dróg 
Wojewódzkich moderniza-
cji drogi 705, w skład której 

wchodzi również część ul. 
Chopina do ronda w Cho-
dakowie. Niestety, jak usły-
szeliśmy od dyrektora ds. 
inwestycji MZDW Mariu-
sza Kozyry, najprawdopo-
dobniej będzie trzeba na to 
jeszcze poczekać. Obecnie 
bowiem trwa proces uzy-
skiwania przez zarząd dróg 
decyzji środowiskowej, a to 
procedura skomplikowana 
i może potrwać rok a nawet 
dwa. Gdy to  jednak w koń-
cu nastąpi, może udałoby 
się przy okazji remontu roz-
wiązać też dręczący miesz-
kańców problem wodny.

Można by też poradzić 
im, aby posiadane w okoli-
cy areały podzielili na dział-
ki i sprzedali pod jednoro-
dzinne budownictwo. Nowi 
mieszkańcy powstającego 
osiedla wymogliby w koń-
cu na władzach budowę ka-
nalizacji deszczowej, która 
rozwiązałaby sprawę. Kto 
jednak zechce kupić dział-
kę i budować dom na tere-
nie tak obficie zalewanym? I 
tu kółko się zamyka.

Sławomir Burzyński

Nowy City Smile obli-
czony jest na 85 miejsc w 
ogóle, zaś 26 siedzących. 
Jego długość wynosi 10 me-
trów, szerokość - 2,55 m i 
ma ponad 3 metry wysoko-
ści, czyli znacznie więcej niż 
inne autobusy. Przestrzeń 
pasażerska jest więc duża, 
co, nawet w przypadku tło-
ku, pozwoli podróżującym 
swobodnie oddychać. Do 
tego mocny silnik - 250 KM.

Nasz nowy nabytek po-
wstał w firmie AMZ Kutno, 
która, co ciekawe, głównie 
specjalizuje się w produk-
cji nadbudów do pojazdów 
specjalistycznych, przeważ-
nie wojskowych i sanitar-
nych, np. karetek pogoto-
wia. Autobusy to ich nowa 
oferta.

- Produkcja pojazdów 
dla wojska czy pogotowia 
- mówi dyrektor Krzysztof 
Sieczkowski - wymaga od 
wykonawcy solidnych ma-
teriałów i równie solidne-
go wykonania. Wierzymy 
więc, że ta sama procedura 
stosowana jest przy produk-

cji autobusów. Mamy zatem 
nadzieję, iż będą one trwałe 
i niezawodne w eksploatacji. 
Niewykluczone bowiem, że 
po sprawdzeniu tego pojaz-
du, za jakiś czas zamówimy 
w Kutnie następny, zwłasz-
cza iż są one znacznie tań-
sze od Solarisów, które mają 
podobne parametry, a kosz-
tują obecnie ok. 830 tysięcy 
złotych brutto, podczas gdy 
nasz nowy City Smile tylko 
640 tys. zł.

Jak mówi dyrektor, najbli-
żej nas jeżdżą one właśnie w 
komunikacji miejskiej w Kut-
nie, gdzie po dwóch pierw-
szych zamówiono jeszcze trzy 
kolejne, czyli, jak widać, zdały 
egzamin. - Już dziś uważam, 
że był to strzał w dziesiątkę - 
dodaje Krzysztof Sieczkowski. 

Obecny tabor ZKM to z 
nowym nabytkiem 17 auto-
busów, w tym połowa Jelczy. 
W zupełności zabezpiecza 
to sochaczewskie potrze-

by komunikacyjne. Chodzi 
więc głównie o sukcesywne 
odnawianie taboru. Dlatego 
wycofany zostanie z eksplo-
atacji najstarszy, najbardziej 
awaryjny Jelcz. Być może 
jest to szansa dla wielbicieli 
starych autobusów tej mar-
ki, o których pasji pisaliśmy 
jakiś czas temu. Dyrektor 
Sieczkowski nie wyklucza 
sprzedaży tego pojazdu, je-
żeli znalazłby się chętny.

Małgorzata Pałuba

Nowy City Smile 
na naszych ulicach

 Q W bazie sochaczewskiego Zakładu Komunikacji Miejskiej pojawił się nowy, imponujący 
swym wyglądem, autobus. Nabytek ten wyruszy na nasze drogi już w tym tygodniu.

Zalewająca posesje woda z historią w tle

Dyrektor Sieczkowski jest bardzo zadowolony z nowego nabytku

Pan Wiesław sprawdza swoje urządzenia odwadniające
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Ten rozpadający się barak to dworzec PKS w Sochaczewie
Wakacje w Egipcie są bar-

dzo popularne. Co roku wy-
jeżdża tam ponad siedem-
set tysięcy Polaków. Od kilku 
tygodni media obiegają in-
formacje o krwawych prote-
stach w atrakcyjnych tury-
stycznie krajach. W związku 
z tym niektóre firmy do 17 
lipca odwołały wycieczki do 
większych miast - np. do Ka-
iru. A jak sytuacja wygląda 
w sochaczewskich agencjach 
turystycznych? 

W kurortach 
bezpiecznie 

- Jeśli chodzi o klasycz-
ne wyloty - wycieczki z tzw. 
strefą turystyczną, z hote-
lem, gdzie mamy zapewnio-
ną opiekę, żadnego problemu 
nie ma. Jednym słowem tury-
ści są bezpieczni. Gorzej sy-
tuacja wygląda, jeżeli klienci 
decydują się na wycieczki fa-
kultatywne, czyli chcą zoba-
czyć więcej miejsc niż zakłada 
wykupiona oferta turystycz-
na, chcą dotrzeć np. do Kairu 
lub Aleksandrii. Takie wyjaz-
dy odradzamy, gdyż tam fak-
tycznie jest niebezpiecznie - 
wyjaśnia Sylwia Piwowarska, 
pracownik biura podróży Pro-
travel przy ul. Warszawskiej w 
Sochaczewie. - Ponadto, jeżeli 
rzeczywiście istnieje zagroże-
nie i jest w tej sprawie komu-
nikat od MSZ, turyści mogą 
liczyć na zwrot pieniędzy, 
zmianę kierunku lotu, bądź 
jego przesunięcie - dodaje. 

Tomasz Skura, właści-
ciel biura podróży Socho-
travel, mieszczącego się w 
markecie Kaufland, zauwa-
żył dwie tendencje. 

- Jest pewna grupa osób, 
które unikają Egiptu, uzna-
jąc go za niebezpieczny, oraz 
druga grupa, która korzysta 
z atrakcyjnych cen. W kuror-
tach jest i będzie bezpiecznie, 
ponieważ spora część hote-
li należy do wojskowych i in-
nych prominentnych ludzi 
Egiptu. Nie ma praktycznie 
szans, by pozwolili na nie-
pokój w rejonach turystycz-
nych. Ponadto klienci, którzy 
aktualnie przebywają na wa-
kacjach w Egipcie przekazują 
nam, że jest spokojnie, zarów-
no w hotelach, jak i w mieście. 
Wieczorami swobodnie spa-

cerują po ulicach - mówi wła-
ściciel Sochotravel.

Kryzys nam 
niestraszny 

Mimo panującego kryzy-
su, sochaczewianie wciąż chęt-
nie wykupują zagraniczne wy-
cieczki i to w dodatku dwa razy 
do roku. – Mamy klientów, któ-
rzy wolą tygodniowe wczasy 
dwa razy, niż dwutygodniowe 
raz w roku - mówi pracowni-
ca Protravel. - Jak łatwo się do-
myślić, największy boom jest na 
początku lipca, po zakończeniu 
roku szkolnego. Z krajów arab-
skich mieszkańcy naszego mia-
sta najczęściej wybierają Egipt, 
jednak wciąż preferowana jest 
Turcja, Grecja, Hiszpania i Tu-
nezja. Jeśli chodzi o ceny, to 
wszystko zależy od terminu, 

standardu hotelu, wyżywienia. 
Średnio koszt wyjazdu oscyluje 
w granicach 1500 złotych. Wy-
bierając opcję all inclusive, na 
wyjazd musimy przeznaczyć 
ponad dwa tysiące. 

Z rozmów przeprowa-
dzonych z pracownikami 
sochaczewskich agencji tu-
rystycznych wynika, iż za-
graniczne wczasy również 
rządzą się swoją modą.

- W tym roku prawdziwą 
furorę robi grecka wyspa Ke-
falonia i portugalskie Azory. 
Dużym powodzeniem cieszy 
się też Czarnogóra. Rodziny 
z dziećmi zdecydowanie wolą 
hotele z aquaparkami i nasta-
wione są bardziej na odpo-
czynek niż zwiedzanie - pod-
sumowuje pani Sylwia. 

Katarzyna Łażewska

 Q Dotychczasowi prze-
woźnicy PKS, jeżdżący z 
Sochaczewa do Radomia 
czy Płocka, mocno ograni-
czyli przejazdy. Sochaczew 
omija także większość kra-
jowych połączeń autobu-
sowych.

Podstawowe przyczy-
ny tego stanu rzeczy są dwie. 
Jedna to średniowieczny 
dworzec autobusowy na ulicy 
Sienkiewicza, gdzie, oprócz 
śmieci i braku jakichkolwiek 
ułatwień dla podróżnych, nie 
ma nic. Druga, to brak do-
statecznego zainteresowania 
połączeniami autobusowy-
mi dla mieszkańców  powia-
tu i gmin przez lokalne sa-
morządy.

Przez brak połączeń z in-
nymi miastami wojewódz-
twa stajemy się powiatem za-
ściankowym. Walczyliśmy o 
utrzymanie sądu, a nikt nie 
pomyślał o utrzymaniu czy 
rozszerzeniu połączeń au-
tobusowych np. z Płockiem, 
który rozpatruje apelacje a 
także sprawy rozwodowe. W 
Płocku znajduje się szereg in-
nych ważnych dla nas insty-
tucji, jak choćby konserwator 
zabytków, czy delegatura wo-

jewódzkiej inspekcji ochro-
ny środowiska - interweniują 
nasi czytelnicy. 

Podobnie jest z podróżami 
na dalszych trasach. Pozostało 
jeszcze tylko dwóch krajowych 
przewoźników, którzy chcą, 
aby ich autobusy zatrzymy-
wały się w Sochaczewie. Dzię-
ki temu mieszkańcy powiatu 
mogą dojechać bez przesiadek 
nad morze.

Jeden z nich to PKS „Polo-
nus” S.A. z Warszawy. Auto-
bus ten, po wyjeździe ze sto-
licy, zatrzymuje się na placu 
św. Dominika o godz. 20:30. 
Można nim bez przesiadek 
dojechać do Kołobrzegu, 
Ustronia Morskiego i Miel-
na. Drugi przewoźnik to PKS 
z Ostrowa Świętokrzyskiego, 
który jedzie przez Białobrze-
gi, Żyrardów i zatrzymuje się 
w Sochaczewie na dworcu 
PKS przy ul. Sienkiewicza o 
godz. 22:13. Autobusem tym 
można dojechać do: Gdań-
ska, Gdyni, Sopotu, Włady-
sławowa, Jastrzębiej Góry i 
Łeby. Autobusy jeżdżące do-
tychczas do Słupska i Ustki 
wycofano z sochaczewskiego 
dworca i jadą one przez Wy-
szogród. Inne połączenia zli-
kwidowano całkowicie. (jw)

(Nie)bezpieczne 
wakacje?

 Q Od kilku tygodni w Egipcie i Turcji mają miejsce poważne antyrządowe protesty, które 
z każdym dniem przybierają na sile. Sprawdzamy, czy mimo niebezpiecznych zamieszek, 
klienci sochaczewskich biur podróży decydują się na wakacje „pod piramidami”. 

Konkurencja na rynku turystycznym sprawia, że właściciele biur decydują się  
na ,,kosmiczne" promocje

PKS-em daleko  
nie pojedziesz

 Q Sezon grillowy mamy w 
pełni. Często jednak miesz-
kańcy sochaczewskich o- 
siedli balkon traktują jak 
przydomowy ogródek, nie 
zdając sobie sprawy, jakie 
zagrożenie niesie ze sobą 
rozpalenie grilla i że prze-
szkadza to innym. 

- Mój sąsiad, mieszka-
jący piętro wyżej, gdy tyl-
ko robi się ciepło, notorycz-
nie urządza sobie z rodziną 
grilla na balkonie. Dym i 
zapach pieczonego mięsiwa 
trafia prosto w moje okna. 
Chyba nie muszę mówić, 
czym pachną firanki. Wie-
le razy zwracałem mu uwa-
gę, ale on twierdzi, iż to jego 
balkon i może robić co chce 

- żali się mieszkanka jedne-
go z bloków przy ul. Żerom-
skiego.

Można  
czy nie można? 

- Nie ma przepisów z za-
kresu ochrony przeciwpoża-
rowej, które by zakazywały 
grillowania na balkonie. Nale-
ży brać jednak pod uwagę nie-
bezpieczeństwo, jakie stwarza 
w takim miejscu grillowanie. 
Przy otwartym oknie, po-
dmuchach wiatru i rozżarzo-
nych iskrach łatwo o pożar na 
przykład wskutek zapalenia 
się firanki - przestrzega Miro-
sław Gorzki, rzecznik Komen-
dy Powiatowej Straży Pożarnej 
w Sochaczewie. Poza tym, jak 
łatwo się domyślić, pieczeniu 

kiełbasek często towarzyszy al-
kohol, który jest źródłem do-
datkowego zagrożenia. 

Warto nadmienić, iż trzy 
lata temu minister spraw we-
wnętrznych i administracji pró-
bował wprowadzić do rozpo-
rządzenia zakaz grillowania 

na balkonach, tarasach i log-
giach. Sprawa jednak ostatecznie 
prawnie nie została rozwiązana. 

Ze względu na brak prze-
pisów, grillowanie na balko-
nie nie jest wykroczeniem. 
Poza tym policja nie otrzymuje 
zgłoszeń w tej sprawie - infor-

muje Agnieszka Skórzyńska, 
oficer prasowy sochaczewskiej 
KPP.

Wolnoć Tomku…
Stanisław Dziekoński, pre-

zes Spółdzielni Mieszkaniowej 
L-W w Sochaczewie, potwier-
dza, iż w regulaminie spół-
dzielni nie widnieje punkt za-
kazujący grillowania w takim 
miejscu jak balkon. - Ja oso-
biście w życiu bym na balko-
nie grilla nie rozpalił. Często 
jednak wyznawana jest za-
sada „wolnoć Tomku w swo-
im domku”. Wiem, że zdarza 
się imprezowanie na balkonie 
z grillem w roli głównej, a tak 
być nie powinno - tłumaczy. 
Ponadto w spółdzielni nie od-
notowano skarg mieszkańców. 

Jolanta Dybiec, kie-
rownik działu administra-
cji SML-W informuje, że z 
ewentualnymi konsekwen-
cjami mogą liczyć się loka-
torzy budynków, w których 
istnieje wewnętrzny regula-
min, a taki przeważnie po-
siadają wspólnoty mieszka-
niowe. 

Jak się okazuje, gril-
lowanie na balkonach nie 
jest zabronione, a ze wzglę-
du na brak odpowiednich 
przepisów, służby mundu-
rowe nie interweniują. Jed-
nak amatorzy grillowania 
powinni brać pod uwagę, że 
unoszący się z pieczonych 
kiełbasek i karkówki dym 
nie wszystkim się podoba.

Katarzyna Łażewska 

Czy można grillować na balkonie?

Grillowanie na balkonie staje się coraz bardziej powszechne
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 Q 70 dzieci z rodzin ob-
jętych opieką Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecz-
nej wyjechało 12 lipca rano 
na dziesięciodniowe kolo-
nie nad morze. 

Uczniowie sochaczew-
skich szkół wypoczywać 
będą w Chłapowie koło 
Władysławowa. Na sfinan-
sowanie wyjazdu burmistrz 
przeznaczył prawie 55 tys. zł. 
Listę dzieci wspólnie układają 
pracownicy socjalni i pedago-
dzy szkolni. Na kolonie wysy-
łani są uczniowie z niezamoż-

nych rodzin, ale też takich, 
gdzie występuje przewlekła 
choroba (rodzice nie mogą pra-
cować), długotrwałe bezrobo-
cie, czy niezaradność życiowa.

Setka dzieci wypoczy-
wa także na półkoloniach 
zorganizowanych przez ra-
tusz w Szkole Podstawowej 
nr 3. W tym roku opiekę 
i rozrywkę zapewnia ma-
luchom kadra Miejskie-
go Przedszkola nr 1. Dzieci 
mają zajęcia sportowe, kon-
kursy, planowane są wyjścia 
na basen i wycieczki, m.in. 
do Płocka.

Niedzielną imprezę za-
inaugurował koncert So-
chaczewskiej Orkiestry Dę-
tej pod dyrekcją Edwarda 
Glanca. I nie ma co ukry-
wać, że różnorodny pro-
gram muzyczny przykuł 
największą uwagę publicz-
ności. Były walce, polki, 
tanga oraz popularne melo-
die, jak np. Pretty Woman. 
Kilka utworów orkiestra za-
dedykowała burmistrzom 
miasta - Piotrowi Osieckie-
mu i Markowi Fergińskie-
mu za pomoc w zorganizo-
waniu wyjazdu do Bułgarii, 
gdzie zespół będzie repre-
zentował nasze miasto. 

Podczas przerwy mu-
zycznej zuchy wraz z in-
struktorką Krystyną Stań- 
kowską ze Szkoły Podsta-
wowej nr 3 zaprezentowały 
na fantomach jak udzielać 
poszkodowanym pierwszej 
pomocy, zaś Patryk Sobieraj 
z sochaczewskiego WOPR 
omówił zasady bezpieczeń-
stwa nad wodą. 

Oprócz przyjemności 
dla ducha, było też coś dla 
ciała. Natalia Gawrylczyk-
-Zielińska z Gymme Fitness 
Club wraz z grupą uczest-
ników zajęć zaprezentowa-
ła ćwiczenia z wykorzysta-
niem sztangi - bodypump, 
które wzmacniają i kształ-
tują mięśnie. Pod okiem in-
struktorów chętni mogli 
poćwiczy także zumbę, któ-
ra w ostatnim czasie robi 
prawdziwą furorę.  

Niezwykły pomysł na 
okno sztuki, którego pomy-
słodawcą jest Marcin Hugo-

-Bader, miał Piotr Dąbrowski. 
Performancem okna sztuki 
stało się ciało artysty, który, 
leżąc w nieruchomej pozycji, 
wzbudził duże zainteresowa-
nie przechodniów.  - To był 
instynkt, pierwsza myśl, jaka 
skojarzyła mi się z hasłem 
bezpieczne wakacje. Bezpiecz-
ny, czyli taki, z którym nic się 
nie dzieje - powiedział po za-
kończeniu artysta. 

O godzinie 17 w reper-
tuarze Juliette Greco na sce-
nie wystąpiła kompozytorka i 
wokalistka, na co dzień zwią-
zana z krakowskim Teatrem 
Piosenki Francuskiej, Jadwiga 
Kowalik - „Yaga”. Sochaczew-
skiej publiczności zaprezen-
towała największe przeboje 
francuskiej śpiewaczki, wyko-
nując je w oryginale, ale tak-
że w języku polskim. Akom-
paniował jej na akordeonie 
ukraiński multiinstrumenta-
lista Walentyn Dubrowskij. 

Niestety, ponad godzinę 
kazał czekać na siebie grający 
discopolową muzykę  zespół 
Euro Top 2, który zwieńczył 
niedzielną imprezę. 

Przed nami jeszcze czte-
ry odsłony Sochaczewskiego 
Lata. Już w najbliższą niedzie-
lę, 21 lipca, odbędzie się Cha-
rytatywny Maraton Zdrowia - 
Zumba Fitness. 28 lipca czeka 
nas Piknik Historyczny - So-
chaczew 7 Wieków Historii. 
W drugą niedzielę sięrpnia, 
podobnie jak w roku ubie-
głym - Sochaczewski Zwie-
rzyniec. Zaś 25 sierpnia ob-
chody zwieńczy program pod 
tytułem ,,Pożegnanie Lata".

Katarzyna Łażewska 

 Q To kolejna impreza, któ-
ra ma na celu zbiórkę fun-
duszy na rzecz chorego na 
białaczkę Kacperka. Chło-
piec ma niespełna trzy lat-
ka i przebywa obecnie w 
warszawskim szpitalu przy 
ul. Litewskiej.

Wstęp na imprezę jest 
wolny. Mile widziane będą 
dobrowolne datki przy wej-
ściu. Zumbę poprowadzą 
instruktorzy z całej Polski

21 lipca - „I Sochaczew-
ski Charytatywny Maraton 
Zdrowia - Zumba Fitness”. 

Godz. 16.00 - 19.00 
(Hala sportowa MOSiR, ul. 
Kusocińskiego 2)
Rezydent - Ewa Osińska
Maciek Jopek - Myślenice
Marta Frankel - Warszawa
Monika Tokaj - Grodzisk 
Mazowiecki
Sylwia Sowa - Okrasa - Gro-
dzisk Mazowiecki
Magda Wiśniewska - Byd-
goszcz

Monika Wicińska - Mszczo-
nów
Agnieszka Sawicka - War-
szawa
Kamil Solski - Żyrardów
Ewelina Rożnowska - So-
chaczew
Magda Rychlica - Sochaczew

Przyjdź, poćwicz, po-
móż! Zabierz całą rodzinę!

 Przedszkole Akade-
mia Smyka, zadba o naszych 
najmłodszych uczestników 
maratonu.

 Kobiety w wieku 50 
- 69 lat będą mogły nieod-
płatne skorzystać z badań 
mammograficznych

 Trenerzy i dietety-
cy m. in. z Akademii Pro-
mocji Zdrowia & Formy w 
Warszawie, udzielą specja-
listyczny porad z zakresu 
zdrowego trybu życia, jak 
również pomogą wam za-
dbać o sylwetkę.

Losowanie nagród dla 
wytrwałych!

 Q Spektakl pt. „Kopciu-
szek w kosmosie”, który 
był zwieńczeniem dwuty-
godniowych zajęć wakacyj-
nych w Miejskim Ośrodku 
Kultury przy ul. Chopina, 
odbył się 12 lipca w siedzi-
bie ośrodka. 

Udział w przedstawieniu 
wzięło ponad czterdzieścioro 
dzieci w wieku od 7 do 12 lat 
uczestniczących w akcji „Lato 
w Kosmosie”. W trakcie dwu-
tygodniowych warsztatów 
dzieci poznały m.in. tajniki 
aktorstwa, tańca i śpiewu. Pod-
czas piątkowego występu mia-

ły okazję zaprezentować swoje 
zdolności szerszej publiczno-
ści, wśród której znaleźli się ich 
rodzice i dziadkowie. 

Czterdziestominutowy 
spektakl był okazją do prze-
niesienia się w odległą prze-
strzeń kosmiczną, pełną 
zielonych ufoludków. Nie 
zabrakło oczywiście dobrej 
wróżki i tytułowego boha-
tera - Kopciuszka, boryka-
jącego się ze złą macochą i 
gniewnymi siostrami. 

Dobrze znana bajka, uka-
zana w nietypowy sposób, 
zrobiła duże wrażenie nie tyl-
ko na najmłodszych. (Ka)

Charytatywnie dla 
Kacperka Janiaka!

Kolonie rozpoczęte

Inwazja kosmitów w MOK-u

Bezpieczne wakacje  
z francuską piosenką

 Q Pierwsza tegoroczna impreza z cyklu Sochaczewskie Lato 2013 ruszyła w niedzielne 
popołudnie 14 lipca pod hasłem „Bezpieczne wakacje”. Standardowo miejscem pikniku 
był plac Kościuszki. Różnorodny repertuar programu i słoneczna pogoda zachęciły 
mieszkańców Sochaczewa do wyjścia z domu. 

Zumba ma już wielu zwolenników

Dzieci wraz z rodzicami w oczekiwaniu na wyjazdW rolę Kopciuszka wcieliła się kilkuletnia Maja

Mali uczniowie uczą zasad udzielania pierwszej pomocy

Sochaczewska Orkiestra Dęta jak zwykle dała niezwykły popis

,,Yaga" w repertuarze Juliette Greco
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Stefan Muszyński, rocznik 
1931, prezesem sochaczewskiego 
oddziału Związku Kombatan-
tów Rzeczypospolitej Polskiej i 
Byłych Więźniów Politycznych 
jest od października 2011 r. Ob-
jął funkcję po zmarłym koledze 
Tadeuszu Nizińskim. Ma 82 lata 
i mówi, że młodszych w ich or-
ganizacji nie ma.

Więzienie w 
„wolnej” Polsce

Pan Stefan legityma-
cję członkowską dostał po ’90 
roku, kiedy istniejący wcze-
śniej Związek Bojowników o 
Wolność i Demokrację (ZBo-
WiD) został przekształcony w 
Związek Kombatantów Rze-
czypospolitej Polskiej i Byłych 
Więźniów Politycznych. Jak 
wspomina, w latach 1949-51 
był członkiem nielegalnej or-
ganizacji działającej na wzór 
zdelegalizowanej Armii Kra-
jowej. Zajmowali się głównie 
sabotażem ówczesnego syste-
mu politycznego, na przykład 
zrywaniem czerwonych flag 
symbolizujących Związek Ra-
dziecki. Wtedy takie działa-
nia traktowane były jak wielkie 
przestępstwo.

Stefan Muszyński, wraz 
z pięcioma innymi kolegami, 
najpierw spędził dwa miesiące 
w areszcie SB, mieszczącym się 
w budynku dawnego małego 
szpitala przy ul. Staszica. Tam 
był przesłuchiwany, ale o szcze-
gółach nie chce mówić. Twier-
dzi, że to nadal bolesny temat. 
Sąd w Warszawie skazał go na 4 
lata więzienia. Pozostałych ko-
legów: Tadeusza Nizińskiego, 
Ryszarda Połcia, Jerzego Ekiel-
skiego, Mieczysława Magier-
skiego i Zbigniewa Tarkę na 3 
do 5 lat. 

- Kiedy poszedłem do wię-
zienia byłem już żonaty i mia-
łem 10-miesięczne dziecko. W 
wyniku amnestii skrócono mi 
wyrok o jedną trzecią, ale i tak 
w „Toledo” , jak nazywano wię-
zienie na warszawskiej Pradze 
przy ul. 11 Listopada, spędzi-
łem grubo ponad dwa lata - 
opowiada.

Zadośćuczynienie
Po wyjściu na wolność jesz-

cze przez wiele lat był inwigilo-
wany. Musiał się meldować na 
policji, sprawdzano go w miej-
scu pracy. Mimo to pracował. 
Przez 42 lata był listonoszem 

na poczcie w Chodakowie. Ob-
sługiwał rejon za Bzurą i, jak 
mówi, w czasie tych lat pra-
cy przejechał rowerem 500 tys. 
kilometrów. W 1995 r. podpo-
rucznik Muszyński otrzymał 
Medal za Zasługi dla Związku 
Kombatantów i Osób Repre-
sjonowanych, a później Krzyż 
Czynu Zbrojnego.

Związek kombatantów cią-
gle się kurczy. Ale nie z braku 
popularności, a z powodu wie-
ku jego członków. Prezes Mu-
szyński przypomina kolegów, 
którzy mieli duże zasługi dla 
ich organizacji i już odeszli: Ju-
liusza Hugo-Badera, Stanisława 
Kuleszę, Czesława Klata, Kry-

stynę Ratajczak i trzech więź-
niów politycznych - Tadeusza 
Nizińskiego, Ryszarda Połcia, 
Zbigniewa Tarkę.

- W latach 90., kiedy powsta-
wał związek, było nas ponad 200. 
Teraz jest około 60 na terenie ca-
łego powiatu. Do tego trzeba do-
liczyć wdowy po kombatantach, 
które także mają uprawnienia 
związkowe, ale ich również uby-
wa - mówi pan Stefan.

Do tych uprawnień należą: 
dodatek do emerytury, dopła-
ta do energii elektrycznej oraz 
możliwość korzystania z wi-
zyt lekarskich poza kolejnością. 
Na pewno nie zrekompensują 
one represji, jakich doświadczy-

li kombatanci, ale są swego ro-
dzaju zadośćuczynieniem.

Mało czasu
Sochaczewski oddział 

ZKRPiBWP skupia w tej chwi-
li kombatantów ze wszystkich 
gmin powiatu. Niedawno po-
łączył się on z oddziałami w 
Iłowie i Rybnie. Samodzielnie 
funkcjonuje jeszcze oddział w 
Chodakowie, którego prezesem 
jest Karol Englert, ale i w tym 
wypadku planowane jest utwo-
rzenie wspólnej organizacji. 
Oddzielny związek tworzą na-
tomiast inwalidzi wojenni, któ-
rym w Sochaczewie przewodzi 
Zygmunt Tymorek. 

To niezwykle wzruszają-
cy obrazek, patrzeć na ludzi w 
słusznym wieku, którzy przy 
każdej patriotycznej uroczysto-
ści dodają jej splendoru swoją 
obecnością. Wytrwale stoją go-
dzinami przy swoich sztanda-
rach, choć pewnie nogi odma-
wiają już posłuszeństwa. Warto 
docenić ten wysiłek. 

ZKRPiBWP miał swo-
ją siedzibę przy urzędzie miej-
skim. Wkrótce rozpocznie 
urzędowanie w odrestaurowa-
nych kramnicach, gdzie urząd 
miejski przygotowuje dla nie-
go pomieszczenie. Stefan Mu-
szyński twierdzi, że to nie jedy-
na pomoc, jakiej doświadczają 
ze strony ratusza. Ostatnio bur-
mistrz sfinansował zakup czte-
rech mundurów, które noszą 
podczas różnych uroczysto-
ści patriotycznych. Finansowo 
wspiera ich także gmina Socha-
czew.

Stefan Muszyński zapo-
wiada, że po przeprowadzce do 
kramnic uporządkują doku-
menty i ich część przekażą do 
muzeum. W posiadaniu związ-
ku jest na przykład mapa z lat 
50., na której zaznaczono zbio-
rowe mogiły, cmentarze, miej-
sca śmierci żołnierzy, m.in. gen. 
Włada i gen. Skotnickiego.

- Nie zostało nam dużo cza-
su. Trzeba zostawić po sobie po-
rządek - dodaje Stefan Muszyń-
ski.

Jolanta Sosnowska

 Q Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą w Sochaczewie za-
prasza do skorzystania z 
nowej oferty książkowej.

„Prezydentowa Ka-
rolina Kaczorowska” au-
torstwa Iwony Walenty-
nowicz to wspomnienia z 
okresu dzieciństwa i mło-
dości głównej bohaterki. 
Spokojne i szczęśliwe dzie-
ciństwo zostało przerwane 
wybuchem II wojny świa-
towej. Rodzina Mariampol-
skich podzieliła los wielu 
Polaków mieszkających na 
Wschodzie i została zesłana 
na Syberię. Następnie prze-
mierzyła trudny szlak przez 
Buzułuk i Kirgizję do Persji. 
Książka o kobiecie spełnio-
nej, o niebanalnym życiory-
sie, dla której najwyższym 
dobrem była Ojczyzna.

 Koniec opowieści jest 
początkiem nowego życia, 
gdy spotkała swego przy-
szłego męża - Prezydenta 

RP na Uchodźstwie - Ry-
szarda Kaczorowskiego, 
który 1 czerwca 2004 r., na 
wniosek Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bi-
twy nad Bzurą i Komendy 
Hufca Związku Harcerstwa 
Polskiego Ziemi Socha-
czewskiej, otrzymał tytuł 
Honorowego Obywatela So-
chaczewa. Pan Prezydent z 
małżonką kilkakrotnie go-
ścili także w sochaczew-
skim muzeum.

Kolejna pozycja pt. 
„Bzura Rawka 1914 - 1915. 
Wielka Wojna na terenie 
powiatu sochaczewskiego”, 
autorstwa Pawła Rozdże-
stwieńskiego i Jakuba Wo-
jewody, dotyczy okresu I 
wojny światowej na terenie 
ziemi sochaczewskiej. 

Od grudnia 1914 r. do 
lipca 1915 rozgrywały się 
tutaj zacięte walki między 
wojskami rosyjskimi a nie-
mieckimi. Książka zawie-
ra zarys historii Mazowsza 
sprzed wybuchu wojny, jej 

rozpoczęcia, opisuje woj-
nę pozycyjną, a także losy 
Sochaczewa i okolicznych 
wsi po przejściu frontu, 
ogrom zniszczeń budyn-
ków mieszkalnych, uży-
teczności publicznej, skle-
pów i kościołów. Sochaczew 
był zniszczony w 90 proc., 
a liczba ludności drastycz-
nie zmalała. Osobny roz-
dział poświęcony został za-
chowanym cmentarzom 
Wielkiej Wojny na obsza-
rze dzisiejszego powiatu so-
chaczewskiego. Wydawnic-
two uzupełnia kilkadziesiąt 

fotografii archiwalnych z 
okresu I wojny światowej. 
W przyszłym roku spodzie-
wana jest druga część książ-
ki, poświęcona Wielkiej 
Wojnie na terenie powia-
tu skierniewickiego i żyrar-
dowskiego.

Książką, również godną 
polecenia, jest opracowanie 
Damiana Kosińskiego pt. 
„Przedwojenna kawaleria 
- najpiękniejsze fotogra-
fie”. Album obrazuje polską 
jazdę od czasów kawalerii 
Legionowej, aż do tragicz-
nego Września 1939 r. W 

poszczególnych rozdziałach 
poznajemy kawalerię w la-
tach I wojny światowej, ży-
cie ułanów, szwoleżerów i 
strzelców konnych w czasie 
służby w garnizonach czy 
podczas manewrów i szko-
leń. Pozycja prezentuje uni-
katowe fotografie z udzia-
łem kawalerii z okazji świąt 
państwowych, pułkowych i 
hippicznych zawodów spor-
towych. 

Ukoronowaniem albu-
mu jest rozdział „W wal-
ce i w obronie Ojczyzny” 
ukazujący unikatowe foto-

grafie z walk kawalerii we 
Wrześniu 1939 r. We wstę-
pie do tej pozycji autor pi-
sze: „Te niezwykłe materia-
ły są dziś niepowtarzalną 
pamiątką po świecie, które-
go już nie ma. Trudno sobie 
wyobrazić przedwojenną 
Polskę bez ułanów i szwo-
leżerów. Warto więc udać 
się na wędrówkę w prze-
szłość”. Te niezwykłe ma-
teriały i to zdanie stanowi 
najlepszą rekomendację dla 
tej pozycji.

W ofercie wydawniczej 
muzeum znalazły się dwie 
nowe widokówki Sochacze-
wa, przedstawiające najcie-
kawsze miejsca i zabytki na-
szego miasta. Wydawcą jest 
firma DDK Edition z Po-
znania.

Zapraszamy.

Anna Wachowska, 
Andrzej Janiszewski

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola 

Bitwy nad Bzurą 

Wakacyjny kiermasz książki historycznej

Zanim ich zabraknie
 Q Można ich spotkać na każdej patriotycznej uroczystości. Mimo słusznego wieku, wytrwale noszą swoje sztandary. Niestety z roku na rok 

ich ubywa i za kilka lat związek może w ogóle przestać istnieć.

Kombatanci ze swoimi sztandarami podczas jednej z uroczystości patriotycznych. Od prawej: Jó-
zef Błaszczyk, Stefan Muszyński, Tadeusz Kulczycki, Jan Jachowicz, Marian Kotus, Jerzy Kocimski

Zarząd sochaczewskiego Związku 
Kombatantów Rzeczypospolitej Polskiej 
i Byłych Więźniów Politycznych działa 
w następującym składzie:
Prezes - Stefan Muszyński, skarbnik i sekretarz - Józef Błaszczyk, 
członkowie zarządu: Władysław Fidukowski, Czesław Mikulski, 
Henryk Bartczak, Tadeusz Kulczycki, Jan Jachowicz
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Wymienionych zostanie 
niemal 30 okien, naprawiona 
południowa elewacja, odtwo-
rzone detale architektoniczne, 
na koniec cały gmach będzie 
pomalowany. Roboty potrwają 
do końca września. 

Termomodernizacja 
za 150 tys. zł

Najważniejsze prace re-
montowe to termomoderni-
zacja gmachu za niemal 150 
tys. złotych. Kilka dni temu 
zakończono procedurę prze-
targową, wybrano firmę, któ-
ra zajmie się robotami, pod-
pisano stosowną umowę. 

- Przetarg wygrała firma 
„Hamilton” J. Śpiewakow-
skiej z Warszawy. Tuż po za-
warciu umowy zabrała się do 
pracy. Pierwsze były okna, 
które trzeba zamawiać spe-
cjalnie na wymiar, dlatego na 
ich wykonanie należy pocze-
kać około 2-3 tygodni. Profi-
le są wymierzone, zamówie-
nie wysłano, firma czeka na 
realizację - mówi rzecznik ra-
tusza Robert Małolepszy.

Już wkrótce siedziba mu-
zeum nabierze nowego bla-
sku. W ramach termomo-
dernizacji przewidziano 
m.in.:  wymianę 29 okien, w 
tym 24 od frontu, wymia-

nę drzwi wejściowych,  mon-
taż nowych parapetów ze-
wnętrznych z blachy stalowej 
ocynkowanej, oczyszczenie 
i pomalowanie istniejących 
parapetów wewnętrznych, 
montaż nowych rynien z 
blachy stalowej ocynkowa-
nej.  Wyremontowane zosta-
ną także schody wejściowe do 
budynku, odnowiona połu-
dniowa elewacja i odtworzo-
ne brakujące detale architek-
toniczne, takie jak gzymsy, 
głowice i pilastry, opaski wo-
kół okien. 

- Najwięcej uwagi należy 
poświęcić elewacji od strony 
południowej, najbardziej re-
prezentacyjnej ścianie gma-
chu, pojawiającej się niemal 
w każdym albumie o So-
chaczewie, każdej pocztów-
ce. Muzeum, wraz z ruinami 
zamku i kramnicami, to naj-
częściej fotografowany obiekt 
w naszym mieście - dodaje 
rzecznik.

Ponieważ dawny ratusz 
od 1961 roku wpisany jest 
do rejestru zabytków, pra-
ce prowadzone będą w ścisłej 
współpracy z Mazowieckim 
Konserwatorem Zabytków, 
delegaturą w Płocku. W kon-
sultacji z konserwatorem wy-
brana zostanie m.in. kolory-

styka elewacji oraz stolarki 
okiennej i drzwiowej. 

Mogą być zmiany 
w programie

Na tegoroczne wakacje 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzurą 
przygotowało szereg propo-
zycji dla dzieci i młodzieży, 
w tym warsztaty archeolo-
giczne, prezentacje filmów 
archiwalnych „W iluzjonie 
historii”, prelekcje dotyczą-
ce pradziejów ziemi socha-
czewskiej. Czy cały program 
uda się zrealizować? Dyrek-
tor Maciej Wojewoda liczy, że 
tak, choć zastrzega, iż w cza-

sie remontu najważniejsze 
będzie bezpieczeństwo gości. 

- Przy naprawie elewacji 
czy wymianie okien prawdo-
podobnie będziemy na kilka 
dni wyłączać ze zwiedza-
nia poszczególne pomiesz-
czenia. Być może na pewien 
czas oddamy do wyłącznej 
dyspozycji ekip remontowa-
nych całe pierwsze piętro z 
ekspozycją o II wojnie świa-
towej - zastrzega dyrektor 
Wojewoda.

Kolejne  
etapy remontu 

Ale to nie koniec prac 
remontowanych. W trak-

cie ostatniej sesji, 21 czerw-
ca, na wniosek burmistrza 
radni przekazali muzeum 
prawie 35 tys. zł na wkład 
własny do projektu „40 lat 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzu-
rą - I etap modernizacji wy-
stawy stałej Pole Bitwy 1939 
- 1945”. Na jej odnowienie 
placówka zdobyła 70 tys. zł 
dotacji z Ministerstwa Kul-
tury, a radni zabezpieczyli 
udział własny. Dodatkowo 
na malowanie sal wysta-
wowych przeznaczono 18,2 
tys. Łącznie tegoroczne pra-
ce remontowe pochłoną po-
nad 270 tys. zł. 

 Q Czy w tym sezonie let-
nim kolejka wąskotoro-
wa pojedzie jeszcze z 
turystami do Osady Pusz-
czańskiej? Kiedy uda się 
naprawić wszystkie szko-
dy spowodowane przez 
ulewne deszcze z początku 
czerwca? Dziś nikt nie zna 
odpowiedzi na te pytania, 
ale każda z zainteresowa-
nych stron robi wszystko, 
by pociąg retro jak najszyb-
ciej wrócił na trasę.

Przypomnijmy, że w 
nocy z 4 na 5 czerwca nad 
Sochaczewem przeszła na-
wałnica, która w kilku miej-
scach uszkodziła m.in. na-
syp kolejki wąskotorowej 
biegnący wzdłuż tej drogi, 

- Robimy wszystko, by 
jak najszybciej przywró-
cić ruch na trasie wyciecz-
kowej to Tułowic, ale nie 
jest to sprawa prosta. In-
frastrukturą zarządza Mu-
zeum Kolei Wąskotorowej 
i PKP, miasto odpowia-
da za przepusty pod na-
sypem, a ul. Wyszogrodz-
ka to droga wojewódzka 

remontowana i sprząta-
na przez Mazowiecki Za-
rząd Dróg Wojewódzkich. 
Trzeba skoordynować 
działania co najmniej kil-
ku jednostek - wyjaśnia 
z-ca burmistrza Stanisław 
Wachowski.

Pewne jest jedno, że 
choć od ulewy minął po-
nad miesiąc, nasyp kolejki 
wąskotorowej nadal nasiąk-
nięty jest wodą i wymaga 
dokładnych badań hydroge-
ologicznych.

- Eksperci  muszą się wy-
powiedzieć, czy i jaki wpływ 
na osuwisko przy ul. Kole-
jowej może mieć wąskoto-
rówka. Na odcinku torów 
biegnących przez Choda-
ków należy zbadać poziom 
wód gruntowych, ocenić 
wytrzymałość nasypu przy 
ul. Wyszogrodzkiej, napra-
wić i wzmocnić wał, po któ-
rym porusza się ważący kil-
kadziesiąt ton skład. Nikt 
nie podejmie decyzji o uru-
chomieniu pociągu retro, 

jeśli nie będzie stuprocen-
towej gwarancji bezpieczeń-
stwa dla pasażerów - dodaje 
S. Wachowski.

Od kilku tygodni ra-
tusz korzysta z wiedzy i do-
świadczeń prof. dr. hab. 
inż. Lecha Wysokińskiego 
oraz dr. Kazimierza Mosie-
ja, specjalistów od spraw hy-
drogeologii, którzy na zlece-
nie miasta dokonują oceny 
stanu technicznego osu-
wisk przy Kolejowej w Cho-
dakowie i Moniuszki przy 

cmentarzu parafialnym. Ich 
zdaniem kolejka mogłaby 
dojeżdżać do przystanku w 
Chodakowie, ale na odcin-
ku przy osuwisku prędkość 
składu nie może przekra-
czać 4-5 km/godz.

- Dlatego należy zrobić 
wszystko, aby pomóc mu-
zeum w naprawie nasypu i 
przywróceniu ruchu na tra-
sie Sochaczew - Osada Pusz-
czańska w Tułowicach. Dla 
nas najistotniejsze jest pilne 
udrożnienie przepustów pod 
ul. Wyszogrodzką, by do po-
dobnych zdarzeń już nie do-
szło, a mieszkańcy Smolnej i 
Krzywej spali spokojnie na-
wet w czasie nawałnic - za-
znacza wiceburmistrz.

Zdaniem burmistrza 
każdemu - miastu, powia-
towi, dyrekcji Muzeum 
Kolejnictwa w Warszawie 
(jego filią jest sochaczew-
skie MKW) i Mazowieckie-
mu Zarządowi Dróg Woje-
wódzkich powinno zależeć 
na naprawie zniszczeń.

Wątpliwości co do tego 
nie ma również kierownik 
sochaczewskiego Muzeum 

Kolei Wąskotorowej Marek 
Belczyk. 

- Trasa kolejki zamknię-
ta jest na odcinku 4 km - 
powiedział nam. - To, że 
pociąg nie dojeżdża do Tu-
łowic sprawia, że nasze 
przychody są niższe o oko-
ło 20 proc. Żeby to zrekom-
pensować, organizujemy 
przejazdy drezyną i krótsze 
kursy do Kistek. Oczywiście 
zależy nam na jak najszyb-
szym uruchomieniu pełnej 
trasy. Niestety, sądzę, że w 
tym roku szanse na to są ni-
kłe. 

Jak mówi Marek Bel-
czyk, dla niego kluczowe 
jest teraz uzyskanie zgody 
od Powiatowego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego. Ta z 
kolei będzie wydana dopie-
ro po przedstawieniu eks-
pertyz przygotowywanych 
przez urząd miejski. Kie-
rownik przyznaje, że sytu-
acja jest złożona i trudno 
jest mówić o jakichkolwiek, 
nawet hipotetycznych,  ter-
minach. Będziemy śledzić 
ten temat. 
Agnieszka Poryszewska, dw.

Szanowna 
redakcjo! 

Jestem zagorzałą kino-
manką, która jeszcze nie-
dawno, zgrzytając ze złości 
zębami,  zaspakajała swo-
je filmowe pasje  poprzez 
kosztowne wyjazdy do 
Warszawy. Od wielu miesię-
cy nie posiadam się jednak z 
radości! Mogę już to czynić 
tanio, bo na miejscu w Cho-
dakowie. 

Ku mojemu ogromnemu 
zaskoczeniu tutejsze kino 
jest nowoczesne, niewie-
le ustępujące stołecznym i, 
najważniejsze, ma aktualny, 
atrakcyjny i często zmienia-
ny repertuar, dostosowany 
do zainteresowań dorosłych 
oraz dzieci. Korzystam z 
tego ja, moja rodzina, znajo-
mi, a przede wszystkim naj-
młodsi, którzy, co istotne, 
uczą się tu w Sochaczewie 
aktywnego uczestnictwa w 
kulturze, nie tylko ogląda-
jąc filmy, ale i ciekawe wy-
stawy malarskie, m.in. ich 
rówieśników. W dodatku 
obsługa placówki jest sym-
patyczna i grzeczna, co two-
rzy bardzo miłą atmosferę. 

Tym wszystkim, którzy 
wreszcie do tego stanu do-
prowadzili, chciałabym z 
całego serca podziękować! 

Czytelnicza 
(Nazwisko do 

wiadomości redakcji) 

 LISTY  
DO REDAKCJIMuzeum do remontu

 Q W połowie lipca rozpocznie się termomodernizacja Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą.  
Jest to jeden z trzech etapów remontu, jaki wykonywany będzie w roku  40-lecia istnienia placówki.

Już za kilka dni do muzeum wejdą ekipy remontowe 

Uszkodzony nasyp kolejki w Chodakowie

Kiedy pojedziemy ciuchcią do Tułowic?
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USŁUGI
  Vertal- żaluzje - werticale 

-rolety materiałowe 

-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery. 
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692,  
512-342-751.

ZS-1

  Autozłom, kasacje 
pojazdów, odbiór 
pojazdów,  
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

  „VIDEOCOLOR”  
WIDEOFILMOWANIE, HD,  
FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY,  
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

  Przeprowadzki  
- transport  
kompleksowo,  
tel. 510-121-089.

ZS-9 B,R

  Usługi hydrauliczne, 
nowoczesne instalacje 
sanitarne w miedzi  
i plastiku,  
tel. 46 863-40-87, 
601-154-847.

ZS-10

  Pranie dywanów  
i tapicerek,  
tel. 608-582-751,  
46 863-57-55.

ZS-12 B,R

  ROLETY, ŻALUZJE,  
VERTICALE,  
MOSKITIERY,  
MARKIZY, REFLEKSO-
LE. DARMAR Sochaczew, 
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”). Największy 
wybór! Najniższe ceny!  
www.darmar-sochaczew.pl  
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-16

  Malowanie,  
gipsowanie, KG,  
tel. 602-383-118.

ZS-19

  NAJLEPSZE W MIEŚCIE 
PRANIE DYWANÓW, 
WYKŁADZIN, TAPICE-
REK MEBLOWYCH  
I SAMOCHODOWYCH. 
PRZY TRZECH DYWA-
NACH KOLEJNY  
DO 6 M² GRATIS.  
TEL. 602-380-336.

ZS-21 Cz,D,B

  Tynki maszynowe, 
profesjonalnie,  
tel. 608-444-405.

ZS-23

  Wylewki maszynowe,  
tel. 511-440-509.

ZS-31 B,R

  Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-64

  PROFESJONALNE 
PRANIE DYWANÓW,  
WYKŁADZIN,  
TAPICEREK,  
www.profesjonalnepranie.pl,  
tel. 516-689-712.

ZS-67 2B,K

  Usługi hydrauliczne,  
tel. 662-480-962.

ZS-81

  Wylewki agregatem  
tel. 531-402-222.

ZS-177 R,B

  AGD lodówki,  
tel. 601-344-139.

ZS-210

  Usługi transp.-koparkowe; 
- wykopy, - ziemia pod 
trawy; - piasek, - żwir,  
tel. 602-386-081.

ZS-291

  Krycie dachów papą,  
tel. 783-680-749.

ZS-293

  Dachy kryjemy blachą, 
papą, malujemy, podbitki, 
ocieplenie budynków, 
utylizacja eternitu,  
tel. 604-182-211.

ZS-308

  Układanie  
kostki brukowej 
- granitowej,  
marmury  
- granity,  
tel. 698-618-407,  
664-376-682.

ZS-446 B

  TYNKI GIPSOWE, 
TRADYCYJNE,  
WYLEWKI, SOLIDNIE, 
TEL. 502-370-226.

ZS-510

  Glazura, terakota, 
remonty, solidnie,  
tel. 602-670-035.

ZS-542

  Wylewki betonowe 
agregatem,  
tel. 600-872-737.

ZS-549 R,B

  Wywóz szamba,  
tel. 664-627-946.

ZS-600

  Dachy papą,  
tel. 725-229-079.

ZS-605

  Kompleksowe usługi 
hydrauliczne,  
tel. 601-818-310.

ZS-624

  Firma budowlana 
MAR-BUD podejmie się 
budowy domów jedno-

rodzinnych i obiektów 
handlowo-usługowych  
z materiałów własnych  
lub powierzonych,  
tel. 692-487-743.

ZS-641

  Cyklinowanie, układanie, 
tel. 501-249-461.

ZS-642

  Cyklinowanie, montaż 
parkietów i schodów, VAT, 
tel. 502-321-194,  
46 838-31-57.

ZS-697

  Naprawa RTV, AGD, 
elektronarzędzia, Wojska 
Polskiego 42 A,  
tel. 602-623-007.

ZS-743

  Glazurnik - hydraulika,  
tel. 692-391-125.

ZS-760

  Ocieplanie budynków, 
malowanie  
tel. 662-214-003

ZS-767

  Układanie  
glazury, terakoty, 
wykończenia wnętrz, 
docieplenia, kominki,  
tel. 604-166-988.

ZS-781 B

  Instalacje elektryczne, 
awarie domy  
jednorodzinne i obiekty. 
Tanio i solidnie,  
tel. 534-304-308.

ZS-789 B

  Instalacje  
hydrauliczne,  
kotłownie c.o., awarie 
domy jednorodzinne  
i obiekty.  
Tanio i solidnie,  
tel. 534-304-308.

ZS-790 B

  Wykończenia wnętrz, 
budowa domów, 
adaptacja poddaszy, 
elewacja budynków, 
faktura VAT,  
pięć lat gwarancji,  
tel. 693-350-888.

ZS-792 B

  Ocieplanie  

budynków, elewacje, 
krycie papą,  
tel. 502-506-930.

ZS-793

  PRANIE DYWANÓW  
I TAPICEREK,  
TEL. 501-800-405

ZS-811B

  TWORZENIE  
STRON WWW,  
TEL. 662-917-017

ZS-812B

  KOSTKA brukowa - 
projektowanie  
- sprzedaż- wykonanie  
tel. 698-668-468.

ZS-813B

  OGRODY -projekt, 
wykonanie, systemy 
nawadniające,  
odwodnienia,  
www.architekturaogrodu.pl,  
tel. 698-668-468.

ZS-814B

NIERUCHOMOŚCI
  Posiadam do wynajęcia  
w Sochaczewie,  
al. 600-lecia 21  
dwa lokale  
po 125 m² z możliwością 
ich połączenia lub osobno, 
tel. 501-160-531,  
505-038-219.

ZS-487

  KWATERY/NOCLEGI 
PRACOWNICZE  
SOCHACZEW,  
TEL. 606-989-590.

ZS-488 B,D

  Sprzedam działki 
rolno-budowlane  
o pow. 3000 m²,  
w miejscowości  
Janów-Ruszki,  
tel. 503-724-118.

ZS-569

  Sprzedam M-4, 63 m²,  
III p., os. Ogrody,  
tel. 516-542-280.

ZS-698

  Sprzedam mieszkanie 
M-5 w Sochaczewie,  
tel. 605-419-075.

ZS-715

  Kawalerka w centrum 
do wynajęcia, może być 
również na biuro,  
tel. 516-914-097.

ZS-718

  Sprzedam mieszkanie  
68 m², drugie piętro,  
z garażem,  
al. 600-lecia,  
tel. 512-432-904.

ZS-720

  Sprzedam w Sochaczewie 
dom z zabudowaniami  
na działce 6.000 m²,  
tel. 504-370-535.

ZS-721

  Sprzedam  
mieszkanie  
dwupokojowe 37 m²,  
na ul. Żeromskiego,  
tel. 608-350-891.

ZS-722

  Sprzedam dom 140 m², 
piętrowy  
w Sochaczewie, 350 tys.,  
tel. 509-769-003.

ZS-730 

  Sprzedam  
lub zamienię  
na mniejsze M-4,  
63 m², IV p,  
tel. 46 862-60-93.

ZS-738

  Działki budowlane,  
1300 m²,  
tel. 601-239-766.

ZS-739

  Wynajmę duże pomiesz-

czenie na nieuciążliwą 
działalność,  
tel. 606-383-244.

ZS-741

  Sprzedam działkę 3000 m², 
w Kozłowie Biskupim,  
tel. 500-376-806.

ZS-754

  Sprzedam działki 
budowlane 

o pow. 1043 m² każda, 
zbrojone, woda, światło,  
w miejscowości  
Paprotnia, gmina Teresin,  
kontakt 602-300-603  
lub 790-368-694

ZS-766

  Tanio sprzedam  
dom w Sochaczewie  
tel. 502-368-488

ZS-769

  Do wynajęcia  
duży pokój  
tel. 511-073-473

ZS-770

  Sprzedam  
gospodarstwo  

rolne o powierzchni  
8 ha z budynkami  
lub same budynki  
w gminie Iłów,  
tel. 534-253-408.

ZS-780

  Wynajmę budynek 
usługowy  
o pow. użytk. 65 m²  
w Sochaczewie,  
tel. 692-391-040.

ZS-782

  Sprzedam M-4, 64 m², 
parter, osiedle Victoria,  
tel. 662-148-191.

ZS-784

  Sprzedam 3 ha ziemi, 
Kozłów Nowy B.,  
tel. 787-152-512.

ZS-786

  Sprzedam 3,8 ha rolno-

-budowlanej w otulinie  
Puszczy Kampinoskiej  
4zł/m² Górki, gm. Brochów, 
tel. 885-934-540.

ZS-788

  Sprzedam 38 m²,  
pokój z kuchnią, II p.,  
w centrum do remontu,  
tel. 602-367-962.

ZS-791

  Sprzedam kiosk  
handlowy,  
tel. 661-817-012.

ZS-796

  Tanio sprzedam  
uzbrojoną działkę 
budowlaną 1240 m²  
w Paprotni,  
tel. 504-000-789.

ZS-798

  Sprzedam działkę 2000 m²  
z małym domkiem w 
Chodakowie lub zamienię  
na mieszkanie  
tel. 602-670-035.

ZS-809

DROBNE

Niniejszym informujemy o przerwach w dostawie 
energii elektrycznej jakie wystąpią na terenie 
Sochaczewa i okolic:

22 - 26.07.2013r. w godz. 8:00 do 15:00: Rybno 1 .
23.07.2013r. w godz. 8:00 do 15:00: Jeżówka 1, 2 i MBM, 
Roztropna 1, 2, 3 i Hydrofornia.
25.07.2013r. w godz. 8:00 do 16:00: Białynin 1, Marysinek 
1 i 2, Wyczółki 2, Wyczółki Szkoła, Wikcinek, Wikcinek Gradów, 
Marysinek 1 i 2, Okopy 1, 2, 3, Kurdwanów 1, 2, 3, Kościelna Góra 
1 i 2, Jeżówka 1, 2 i MBM, Roztropna 1, 2, 3 i Hydrofornia .
w godz. 8:00 do 15:00: Szymanów 3.
w godz. 8:00 do 11:00: Mikołajew.
w godz. 10:00 do 13:00: Żukówka.
w godz. 12:00 do 15:00: Janaszówek 2.
w godz. 14:00 do 17:00: Wężyki 1.
w godz. 16:00 do 19:00: Kozłów 4.
23 - 26.07.2013r. w godz. 8:00 do 16:00: Białynin 2 .

ZS-821

NOWA STRONA 
INTERNETOWA 
„ZIEMI 
SOCHACZEWSKIEJ” 
CZEKA NA TWOJE 
OGŁOSZENIE

www.ziemia-sochaczewska.pl
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  Wynajmę  
mieszkanie 59 m²  
tel. 600-126-325

ZS-816

  Sprzedam dom 110 m²  
z działką rolną o 
powierzchni 1,68 ha + 
budynek gospodarczy 
w Brzozowie Starym. 
Dogodna lokalizacja: 
szkoła, boisko, plac zabaw, 
ośrodek zdrowia, kościół. 
Dojazd drogą utwardzoną, 
wodociąg, szambo  
tel. 602-134-658,  
664-932-638,  
24 277-39-07

ZS- 817

  Do wynajęcia umeblowane 
M3 na I piętrze w centrum 
Sochaczewa  
tel. 606-242-954

ZS-818

  Sprzedam Dom  
(110m²) przy  
ul. Rozlazłowskiej,  
tel. 796-525-185.

ZS-820

ZDROWIE
  Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

  Lekarz specjalista  
dermatolog Ewa 
Brochocka-Zegadło. 
Gabinet prywatny 
Sochaczew,  
ul. Trojanowska 20,  
Tel. 691-513-051.

ZS-13 B

  Prywatny Gabinet 
Psychologiczny  
- Joanna Rojek. Psycholog.  
Certyfikowany psycho-

terapeuta. Diagnoza 
psychologiczna, psychote-

rapia – dorośli, młodzież, 
dzieci. Zapisy pod nr tel. 
608-349-658. Sochaczew, 
ul. Wąska 7.

ZS-74

  Pensjonat  
„Pod Wierzbami”  
w Ładach,  
k/Iłowa zaprasza  
na turnusy rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 

pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofinansowania 
z PFRON-u  
www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71  
601-803-830.

ZS-28

  GABINET STOMATOLO-
GICZNY Elżbieta Grażyna  
Wodzyńska Sochaczew,  
ul. Ziemowita 17 B  
LECZENIE I PROTEZY 
w ramach Narodowego 
Funduszu Zdrowia 
Poniedziałek 12:00 - 18:00 
Środa 12:00 - 18:00 
Czwartek 14:00 - 17:00 
oraz w ramach PRAKTYKI 
PRYWATNEJ. Rejestracja  
tel: 46 862-39-94, 
602-641-421

ZS-803

PRACA
  Zatrudnię hostessy  
z Sochaczewa!  
Tel. 784-371-394.

ZS-755

  Zatrudnię kasjerów  
na Stację Paliw  
- Bieniewo Parcele,  
tel. 693-860-048.

ZS-764

  Zakład odzieżowy w 
Sochaczewie zatrudni 
mechanika – konserwa-

tora maszyn i urządzeń 
szwalniczych,  
tel. 691-719-400.

ZS-779

  Zaopiekuję się starszą 
osobą - z doświadczeniem 
tel. 604-711-247

ZS- 815

FINANSE
  Chwilówka z dojazdem  
do klienta,  
tel. 504-228-936.

ZS-108 R

  KREDYTY  
NA OŚWIADCZENIE! 
Gotówkowe  
i konsolidacyjne nawet  
do 200.000 brutto  
na 120 miesięcy! 
ZADZWOŃ 46 862-15-40.

ZS-756 B

MOTORYZACJA
  Sprzedam  
Toyotę Corollę 1.4, 
benzyna, 2000 r.,  
+ opony zimowe,  
cena do uzgodnienia,  
tel. 509-930-401.

ZS-773

  Sprzedam motorower 
Piaggio-C 32,  
rok produkcji 2003,  
tel. 668-364-619.

ZS-801

RÓŻNE
  Sprzedam  
stemple budowlane,  
tel. 605-664-220.

ZS-753

  Wynajem rusztowań 
warszawskich,  
tel. 692-391-040.

ZS-783

  Sprzedam  
kombajn ANNA  
tel. 603-866-417

ZS-805

OGŁOSZENIA 15

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

O K U L I S T Y K A
 LASEROWE ZABIEGI OCZU
 USG OCZU
 PRACOWNIA ANGIOGRAFII OCZU
 PORADNIA LECZENIA JASKRY
 PORADNIA OKULISTYKI DZIECIĘCEJ
 PERYMETRIA STATYCZNA
 CYFROWE BADANIE DNA OCZU
 ZABIEGI LASEROWE W CUKRZYCY
 ZABIEGI W CHOROBACH POWIEK
 ZABIEGI PLAMKI (SIATKÓWKI)
 BEZDOTYKOWY POMIAR CIŚNIENIA OKA

dr Mikołaj Krajewski
dr Dorota Matusiak
dr Jadwiga Juszko
dr Barbara Popiołek
dr Agnieszka Chustecka
dr Dariusz Dudek

KLINIKA ALFA, 
tel. (46) 863-38-74

ZS-11

Podejmę pracę
■ Blacharz samochodowy poszukuje pracy w swoim zawodzie 
lub innym, tel. 515-617-618.

Kupon dla szukających pracy
Imię: .............................................................................................................
Nazwisko: ...................................................................................................
Treść: ............................................................................................................ 
........................................................................................................................ 
........................................................................................................................
........................................................................................................................

PRACOWNIA USG
USG: jamy brzusznej, tarczycy, 

piersi, węzłów chłonnych, 
ginekologiczne, ortopedyczne, 
echo serca i inne.
MAMMOGRAFIA
SPECJALISTYCZNY 
OŚRODEK  
OKULISTYCZNY
PORADNIE:
● OKULIŚCI (DOROŚLI/DZIECI)
● LARYNGOLODZY
● DERMATOLODZY
● ORTOPEDZI (USG)
● GINEKOLODZY (USG, KOLPOSKOPIA)
● KARIOLODZY (ECHO SERCA, HOLTER)
● CHIRURDZY
● NEUROLODZY (DROŚLI /DZIECI)
● UROLOG (USG)
● REUMATOLO
● ENDOKRYNOLOG (USG)
● INTRERNISTA
● PULMONOLG
● GASTROLOG
● PSYCHIATRA
● REHABILITANCI MEDYCZNI
● PSCHOODZY (DOROŚLI/DZIECI)
● MEDYCYNA PRACY
● DIETETYCY
● LOGOPEDZI
● AKUPUNKTURA
● SZKOŁA RODZENIA
● GIMNASTYKA KOREKCYJNA
● BADANIA LABORATORYJNE KRWI 
(8.00-10.00)

KLINIKA ALFA
SOCHACZEW, UL. POLNA 9
(naprzeciwko ogródka jordanowskiego)

(46) 86 11 321,  
(46) 86 33 874, 793 793 003

www.klinikaalfa.pl
ZS-17

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

dr Andrzej Wojdas
■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Diagnostyka i leczenie: 
    - chrapania 
    - bezdechów sennych
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 -20.

Zapisy
46 862-88-92,  
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA  
REHABILITACJA  

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

■ usprawnianie funkcjonalne  
   metoda PNF
■ rehabilitacja neurologiczna  
   i ortopedyczna
■ terapia manualna
■ masaż leczniczy  
   (segmentalny)
■ rozciąganie  
   i autorozciąganie mięśni
■ gimnastyka korekcyjna
■ Kinesiotaping  
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706
ZS-7

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna
świadczenia również 

w ramach NFZ 

w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, uroflometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek  

JW. Construction)
Rejestracja: 

46 880-70-70 

lub 46 880-70-71

508-351-528
ZS-15

Koordynator transportu 
- spedytor, windykator tere-
nowy, przedstawiciel handlo-
wy, pielęgniarka, pracownik 
ochrony, lider zespołu-punkt 
obsługi klienta, lider zespo-
łu - kasy, lider zespołu - sto-
isko z żywnością, lider ze-
społu - stoisko przemysłowe, 
kasjer-sprzedawca, kelner 
- sprzedawca, kosmetycz-
ka, magazynier, pracownik 
magazynowy, pracownik li-
nii technologicznej, pracow-
nik produkcji, pakowacz. pra-
cownik budowlany, mechanik 
maszyn budowlanych, elek-
tromechanik maszyn budow-
lanych, monter instalacji sa-
nitarnych, operator koparko 
- ładowarki- pracownik dro-
gowy, kierowca kat. C+E, tyn-
karz, pomocnik murarza, 
spawacz MIG - MAG, maszy-
nista pojazdów trakcyjnych, 
ustawiacz w transporcie kole-
jowym.

OFERTY  
PRACY EURES

AUSTRIA - ślusarz, par-
kieciarz, regipsiarz, malarz, 
dekarz, brukarz/glazurnik, 
wykwalifikowany pracownik 
cnc, szklarz, stolarz, spawacz, 
pracownik w metalu, monter 
instalacji gazowej i sanitarnej, 
kamieniarz, elektroinstalator. 
BELGIA - programista aplika-

cji internetowych,  starszy pro-
gramista PHP, hodowca świń, 
brygadzista, traktorzysta, kon-
serwator maszyn, menadżer 
produkcji warzyw. CZECHY - 
spawacz, operator urządzeń w 
odlewni, operator wytaczarko- 
frezarki poziomej. HOLAN-
DIA - stolarz budowlany, cieśla 
szalunkowy, robotnik ogólno-
budowlany, mechanik, osoba 
do kompletowania zamówień, 
pracownik produkcji, pracow-
nik produkcji żywności, me-
chanik/ monter maszyn rol-
niczych. NIEMCY -  blacharz 
samochodowy, pielęgniarka, 
mechanik samochodowy, dru-
karz, sprzedawca, hydraulik, 
mechatronik, rzeźnik, monter 
urządzeń, formierz wyrobów, 
mechanik obróbki skrawa-
niem, mechanik samochodo-
wy, protetyk stomatologiczny, 
spawacz 111, kelner, spawacz 
mag, tokarz/frezer, ślusarz, 
pracownik produkcji, elektryk/
elektromonter, pracownik bu-
dowlany, monter bram garażo-
wych, elektryk, formierz wtry-
skowy, operator CNC, monter 
klimatyzacji i wentylacji, po-
moc domowa, instalator sani-
tarny, pomoc przy sprzątaniu. 
WIELKA BRYTANIA - kie-
rowca ciężarówki, inżynier te-
stowy, pielęgniarka, spawacz 
MIG/MAG, szwacz, krojczy.

Odstąpię mieszkanie TBS  
o powierzchni użytkowej 40,01 m²

Lokalizacja: 3 piętro (winda) od ul. 1 Maja. Blisko centrum  
(blok przy ul. Piłsudskiego). 
W pobliżu: przedszkole, szkoła podstawowa, gimnazjum, szkoła średnia, basen, 
urzędy, banki, poczta, szybki dojazd do obwodnicy.
Podział: 2 pokoje / osobna kuchnia / łazienka / balkon (w stylu „patio”).  
Nowa kuchnia na wymiar (+ zmywarka, lodówko-zamrażarka), podłoga: panele.
Mieszkanie zadbane, nie wymaga remontu.

TEL: 668-848-870
ZS-807

PROMOCJA OBOWIĄZUJE W DNIACH 16 - 22.07.2013r.
 ZS-25

 Łopatka prasowana (Prosiaczek)   11,99 zł/kg
 Pasztet z gęsią, zapiekany (Drosed)  11,99 zł/kg
 Fortuna napoje 0,5 l bez cukru - trzy smaki 1,89 zł/szt.
 Twaróg półtłusty 200 g folia (Mlekpol)   1,99 zł/szt.
 Hej! Zsiadłe mleko 400 g (Radomsko)  1,49 zł/szt.

W „SPOŁEM” 
dobre produkty  
zawsze pod ręką :

STOMATOLOGIA
lek.stom.  
Dorota Wrzesińska-Mirowska
Tel. 603-203-800
ul. Żeromskiego 27, II p. gab. 7
Sochaczew, budynek DEES

 bezbolesne znieczulenie  
     mikroprocesorowe
 stomatologia zachowawcza
 stomatologia dziecięca
 protetyka 
 profilaktyka: scaling, 
   piaskowanie

GABINET  
KLIMATYZOWANY

ZS-119
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HANIA GŁUSZEK
Hania to drugie dziecko Ewy i Bartłomieja 

Głuszków z Sochaczewa. Urodzona w poniedzia-
łek, 8 lipca 2013 r. o godz. 12:20. Waga 3,820 kg. 
Wzrost 52 cm. 

LENA SKRZYNECKA
Lena to pierwsze dziecko Magdaleny Lewan-

dowskiej i Przemysława Skrzyneckiego z Socha-
czewa. Urodzona w poniedziałek, 8 lipca 2013 r. o 
godz. 18.25. Waga 2,9 kg. Wzrost 51 cm.

TOMASZ GOŁĘBIOWSKI
Tomasz to czwarte dziecko Elżbiety i Ada-

ma Gołębiowskich z Czerwonki, gm. Sochaczew. 
Urodzony w środę, 10 lipca 2013 r. o godz. 9.05. 
Waga 4,0 kg. Wzrost 56 cm.

MAJA BŁASZCZYK
Maja to druga córka Sylwii i Tomasza Błasz-

czyk z Iłowa. Urodzona w środę, 10 lipca 2013 r. o 
godz. 11.30. Waga 3,133 kg. Wzrost 51 cm. 

ZOSIA GREGOREK 
Zosia to pierwsze dziecko Iwony i Dariusza 

Gregorek z Sochaczewa. Urodzona w środę, 10 
lipca 2013 r. o godz. 11.55. Waga 4,350 kg. Wzrost 
52 cm.

NIKOLA BONDEL
Nikola to pierwsze dziecko Magdaleny Gra-

balskiej i Mirosława Bondela z Sochaczewa. Uro-
dzona w piątek, 12 lipca 2013 r. o godz. 3.30. 
Waga 3,440 kg. Wzrost 54 cm.

JAKUB PACHOLSKI
Jakub to pierwsze dziecko Anny i Piotra Pa-

cholskich z Sochaczewa. Urodzony w piątek, 12 
lipca 2013 r. o godz. 9.20. Waga 3,160 kg. Wzrost 
52 cm.

IGA LENA KOTLARZ
Iga to pierwsze dziecko Ewy i Daniela Kotlarz 

z Sochaczewa. Urodzona w piątek, 12 lipca 2013 r. 
o godz. 14.15. Waga 2,930 kg. Wzrost 53 cm.

NATALIA PATORA
Natalia to drugie dziecko Anny i Kamila Pa-

tora z Sochaczewa. Urodzona w sobotę, 13 lipca 
2013 r. o godz. 3.20. Waga 3,2 kg. Wzrost 52 cm.

ROZMAITOŚCI16

WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

NASZE DZIECI
urodzone w szpitalu od 8 do 13 lipca

Bezdomny Paco
 Q Wspólnie z fundacją 

„Nero” szukamy osoby, 
która mogłaby przygarnąć 
Paco. Pomimo że przez długi 
czas był on psem bezdom-
nym, nie zmieniło to jego 
wspaniałego charakteru. 

Pracownicy fundacji pod-
kreślają, że co prawda Paco nie 
jest rasowy, ale jest niezwykle 
ładnym psem. Niestety do tej 
pory uroda nie pomogła mu 
w znalezieniu domu. W efek-
cie trafił pod skrzydła „Nero”. 
Nie jest on psem dużym, sięga 
do kolana. Ma nieco dłuższą, 
miękką sierść.  

- Paco jest bardzo spokoj-
ny. Widać, że potrzebuje obec-
ności człowieka - mówi prezes 
fundacji Jadwiga Wiśniewska. -  
Grzeczny do przesady, posłusz-
ny i niekłopotliwy. Z pewnością 
może zamieszkać w mieszka-
niu w bloku. Bardzo szybko i 
z chęcią uczy się nowych ko-

mend. To wspaniały, rodzin-
ny pies.

Zainteresowanych adop-
cją Paco prosimy o kontakt 
z Fundacją Na Rzecz Praw 
Zwierząt „Nero”, pod nume-
rem telefonu: 502-156-186, 
lub fundacjanero@gmail.
com. Szukając czworonożne-
go przyjaciela warto zajrzeć 
na strony: www.nero.egonet.
pl lub fundacjanero.e-socha-
czew.pl, a także profil funda-
cji na Facebooku. (ap)

Paco to idealny pies rodzinny

Pomysłodawcami tej ini-
cjatywy jest dwójka sochaczew-
skich poetów: Tadeusz Hut-
kowski i Marek Boczek. Jak 
mówią, wszystko zaczęło się od 
Turnieju Jednego Wiersza. Jest 
to cykliczna  impreza o charak-
terze literackim. Organizatorzy 
zapraszają do udziału wszyst-
kich sympatyków poezji, którzy 
zechcą osobiście zaprezentować 
przed zgromadzoną publicz-
nością wiersz własnego autor-
stwa. Sochaczewski Turniej jest 
okazją do spotkania poetów, 
zarówno tych uznanych, pu-
blikujących swoje wiersze, jak 
również amatorów, którzy mają 
możliwość konfrontacji swoich 
talentów i integracji ze środowi-
skiem. 

Jak mówią Tadeusz Hut-
kowski i Marek Boczek, już jakiś 
czas temu prowadzili pierwsze 
rozmowy z autorami. Doty-
czyły one przygotowania wy-
dawnictwa stanowiącego zbiór 
ich dokonań poetyckich. Te-
raz, dzięki wsparciu burmistrza 
Piotra Osieckiego i dyrektora 
Centrum Kultury, Promocji, 
Sportu, Turystyki i Organiza-
cji Pozarządowych Agaty Ka-
lińskiej, projekt ten wszedł w 
fazę realizacji. W przygotowa-
nie „Antologii Sochaczewskiej 
Poezji” włączyła się redakcja 
„Ziemi Sochaczewskiej” oraz 
Miejski Ośrodek Kultury w So-
chaczewie. Jeżeli chodzi o tę 
ostatnią instytucję, dodatko-

wym impulsem stał się fakt, że 
inicjatywa ta stanowi rozwinię-
cie koncepcji „Zadumek”, czy-
li wieczorów poetycko - arty-
stycznych organizowanych w 
boryszewskim MOK. 

Nasz tygodnik będzie regu-
larnie prezentował wybrane ze 
zgłoszonych wierszy. Znaleźć 
będzie je można w specjalnych 
zakładkach „sochaczewska 
poezja” na stronach interne-
towych: ziemiasochaczewska.
sochaczew.pl oraz ziemia-so-
chaczewska.pl. Zacznijmy jed-
nak od początku.

Do końca roku nasza re-
dakcja przyjmować będzie 
wiersze autorstwa sochacze-

wian. Można przesyłać je dro-
ga elektroniczną na adres zie-
mia sochaczewska@gmail.com 
lub dostarczać bezpośrednio do 
naszej siedziby przy ul. Żerom-
skiego 12. Jedyna formalność, 
jakiej należy dopełnić, dotyczy 
podpisania oświadczenia, w 
którym stwierdza się, że jest się 
autorem przekazanych utwo-
rów i wyraża się zgodę na ich 
bezpłatną publikację.  Do prac 
warto dołączyć zdjęcie i krót-
ką informację o autorze, wraz 
z adresem i telefonem kontak-
towym. Trzeba mieć ukończo-
ne 16 lat. 

 - To dobra okazja dla tych, 
którzy dotychczas pisali „do 

szuflady”. Liczymy, że w po-
wstawanie antologii włączy się 
trochę „nowych twarzy” - mó-
wią Marek Boczek i Tadeusz 
Hutkowski. - Oprócz różno-
rodności stawiamy na jakość, 
nie na ilość. Dlatego też zachę-
camy do udziału również tych 
poetów, którzy nie są pew-
ni swojej twórczości, a chcieli-
by pochwalić się chociażby nie-
wielkim jej wycinkiem. Może 
warto zaprezentować choć je-
den utwór, z którego jesteśmy 
szczególnie dumni? 

Aby uniknąć wszelkich 
nieporozumień i podejrzeń 
o stronniczość, oceną zgło-
szonych prac zajmie się oso-
ba uznana w świecie literac-
kim, niezwiązana z tutejszym 
środowiskiem. Sylwetkę juro-
ra - Jerzego Jankowskiego, sze-
rzej zaprezentujemy w jednym 
z najbliższych wydań „Ziemi”. 

W ramach przygotowań do 
publikacji w kramnicach zor-
ganizowanych zostanie kilka 
spotkań otwartych. Stanowić 
będą one połączenie wieczo-
rów poetyckich i warsztatów z 
udziałem uczestników projek-
tu, uzupełnionych o formułę 
„otwartego mikrofonu”. W ra-
mach tej ostatniej, każda chęt-
na osoba będzie mogła zapre-
zentować zebranym fragment 
swojej twórczości. Pierwsze z 
takich spotkań odbędzie się już 
we wrześniu. 

Agnieszka Poryszewska

 Q Każdego lata w Żelazo-
wej Woli organizowane są 
recitale chopinowskie pod 
nazwą „Prezentacje”. Od-
bywają się one od 1954 
roku z inicjatywy prof. Zbi-
gniewa Drzewieckiego, wy-
bitnego polskiego pianisty i 
pedagoga. W tym sezonie, 
w miejscu urodzenia kom-
pozytora, koncerty będą 
się odbywać w każdą sobo-
tę i niedzielę.

Recitale wykonują uzna-
ni oraz najbardziej obiecu-
jący polscy pianiści, stypen-
dyści, zwycięzcy krajowych 
konkursów pianistycznych, 
a w szczególności laureaci 
konkursów chopinowskich, 
których Narodowy Instytut 
Fryderyka Chopina obej-
muje specjalnym progra-
mem koncertowo-promo-
cyjnym. 

Prezentujemy kalenda-
rium weekendowych recita-
li w Żelazowej Woli.

20 lipca, sobota 
 godz.12.00 i 15.00 - 

Nikodem Wojciechowski 
21 lipca, niedziela
 godz. 12.00 Szczepan 

Kończal 
 godz. 15.00 Paweł Ma-

zurkiewicz 
27 lipca, sobota 
 godz.12.00 i 15.00 - 

Andrzej Wierciński

28 lipca, niedziela
 godz. 12.00 Anna Ja-

strzębska-Quinn 
 godz. 15.00 Radosław 

Sobczak 
3 sierpnia, sobota 
 godz.12.00 i 15.00 - 

Ewa Danilewska
4 sierpnia, niedziela
 godz. 12.00 Joanna 

Marcinkowska 
 godz. 15.00 Paweł 

Cłapiński (fort.), Barbara 
Majewska (mezzosopr.) 

10 sierpnia, sobota 
 godz.12.00 i 15.00 - 

Mateusz Duda
11 sierpnia, niedziela
 godz. 12.00 Rinko Ko-

bayashi 
 godz. 15.00 Kazimierz 

Gierżod 
17 sierpnia, sobota 
 godz.12.00 i 15.00 - 

Sławomir Krysa
 18 sierpnia, niedziela
 godz. 12.00 Masako 

Ezaki 
 godz. 15.00 Gülsin Onay 
24 sierpnia, sobota 
 godz.12.00 i 15.00 - 

Andrzej Karałow
25 sierpnia, niedziela
 godz. 12.00 Magdale-

na Lisak 
 godz. 15.00 Alberto 

Nose 
31 sierpnia, sobota 
 godz.12.00 i 15.00 - 

Piotr Kosiński

Powstaje antologia 
sochaczewskiej poezji

 Q Rozpoczyna się największa z dotychczasowych akcji literackich na terenie naszego 
miasta. Jej finałem będzie wydanie unikalnej publikacji - antologii wierszy sochaczewskich 
poetów. Zanim to jednak nastąpi, czeka nas kilka interesujących wydarzeń kulturalnych. 

Muzyczne wakacje z Chopinem
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Gratuluję Sochaczewskie-
mu Uniwersytetowi Trze-
ciego Wieku 5-lecia dzia-
łalności. I na wstępie 
chciałbym zapytać, skąd 
wziął się pomysł takiej ini-
cjatywy. Przecież przez lata 
zajmowała się pani muzy-
ką, prowadząc kilka dosko-
nałych chórów.

Był taki okres w moim 
życiu, kiedy skończyłam jed-
ną pracę, drugą,  przestałam 
się udzielać w życiu społecz-
nym. Jednak po pewnym 
czasie powiedziałam sobie, 
że muszę coś z tym zrobić, bo 
nie cierpię bezczynności. Lu-
bię się czymś zajmować, po-
dejmować nowe wyzwania. 
Taki był mój pierwszy za-
mysł. Rozmawiałam z osoba-
mi, które myślały w ten sam 
sposób i wspólnie stwierdzi-
liśmy, że w naszym mieście 
potrzebna jest taka inicjaty-
wa. Zaprosiłam wszystkich 
zainteresowanych do Szko-
ły Podstawowej nr 7 w Cho-
dakowie, w której pracowa-
łam zawodowo przez 30 lat 
jako nauczycielka wychowa-
nia muzycznego. Spotkali-
śmy się, pogadaliśmy  i takie, 
mówiąc w skrócie, były po-
czątki UTW. 

Trudno było zorganizować 
to wszystko od podstaw? 

Na początku trochę nie 
wiedziałam, jak mam się do 
tego zabrać, co to ma być, w 
jakiej formie ma  funkcjono-
wać. Pan Jerzy Żelichowski 

znalazł gdzieś w Internecie 
informację, że uniwersytety 
działają na zasadzie stowa-
rzyszeń. Żeby utworzyć sto-
warzyszenie, potrzebna była 
nam grupa 20 członków-za-
łożycieli. Po prostu zaprosi-
łam te osoby, które znałam. 
Warto dodać, że od same-
go początku do chwili obec-
nej nasz projekt wspiera kil-
ka niezwykle oddanych osób. 
Jest to m.in. pani Teresa Ka-
linowska, która z zawodu jest 
księgową. To był skarb mieć 
kogoś takiego. Okazała nam 
nieocenioną pomoc, gdy mu-
sieliśmy się zmierzyć z  po-
ważnymi kwestiami admini-
stracyjnymi. Eugenia Nalej 
wykłada u nas od samego 
początku historię. Podobnie 
pani Barbara Majewska, od 
pierwszego roku działalności 
jest u nas instruktorką wy-
chowania fizycznego.

Czy można powiedzieć, że 
główną funkcją UTW jest 
aktywizacja seniorów?

Absolutnie tak! To jest 
miejsce dla osób, które, ko-
lokwialnie mówiąc, nie mają 
co ze sobą zrobić. Często 
bywa tak, że po zakończeniu 
etapu zawodowego, ogar-
nia nas pustka. Nie musi-
my wstawać do pracy, dzie-
ci mają swoje rodziny, wnuki 
zostały odchowane. Zaczy-
namy się zastanawiać, jak 
wypełnić nadmiar wolne-
go czasu. Celem uniwersy-
tetu jest aktywizacja takich 

osób. Powiem więcej, cza-
sem przechodząc na emery-
turę, poddajemy się wyklu-
czeniu społecznemu. UTW 
jest  szansą na dalszą samo-
realizację i utrzymanie kon-
dycji intelektualnej. Eme-
rytura to właśnie czas, aby  
zrobić coś dla samych siebie. 
Myślę, że w podobnej sytu-
acji jest wiele osób.

Czy w przypadku UTW 
można w ogóle mówić o 
roku akademickim, czy są 
jakieś egzaminy, zaliczenia, 
studenci mają indeksy?

Rozpoczęcie i zakończe-
nie roku akademickiego jest u 
nas regułą, jednakże nie stre-
sujemy nikogo egzaminami i 
zaliczeniami. Najważniejsze 
jest dla nas to, że ktoś chce i 
może się czegoś nauczyć. Każ-
dy wybiera sobie zajęcia pod 
kątem własnych zaintereso-
wań. Przykładowo, niektórzy 
chodzą tylko na wykłady z hi-

storii albo wyłączenie na zaję-
cia z informatyki. Są też tacy 
studenci, którzy uczęszcza-
ją niemal na wszystkie zajęcia 
oferowane w naszym progra-
mie. Warunkiem zaliczenia 
jest frekwencja na zajęciach. 
Wszyscy, którzy uczęszcza-
li na co najmniej 50 proc. za-
jęć, dostają na koniec certyfi-
katy ich ukończenia.

Prowadzone są wykłady, 
ćwiczenia, organizują Pań-
stwo wycieczki. W tej chwili 
sochaczewski UTW składa 
się z 10 sekcji...

Nawet więcej niż dzie-
sięciu, bo są jeszcze pod-
sekcje - np. plastyczne są aż 
trzy, a  sekcja muzyczno-
-literacka zajmuje się także 
poezją. Niektóre panie two-
rzą i recytują piękne wier-
sze. Wydaliśmy je w tym 
roku w postaci biuletynu. 
Od nowego roku akademic-
kiego planujemy również 

bardziej aktywnie prowa-
dzić, niedawno zainicjowa-
ny u nas, Dyskusyjny Klub 
Książki. Mamy także, pro-
wadzony przeze mnie, chór 
uniwersytecki, składający 
się z 13 pań. Jesteśmy zapra-
szani na różne uroczystości 
okolicznościowe, gdzie chór 
ma okazję zaprezentować 
swój repertuar. 

W okresie pięciu lat dzia-
łalności uniwersytetu odby-
ło się w sumie 46 wykładów, 
byliśmy także na 22 wyciecz-
kach.

Skończył się właśnie 
rok akademicki. Ile osób 
uczęszczało w tym roku na 
zajęcia i co trzeba zrobić, 
aby zostać studentem?

Na koniec roku szkolne-
go mieliśmy 109 studentów, ale 
cały czas odbywa się rotacja, 
ludzie przychodzą i odchodzą. 
Od początku funkcjonowania 
uniwersytetu z jego oferty sko-
rzystało w sumie ponad 200 
zainteresowanych. Jedyny wa-
runek przystąpienia do naszej 
uczelni to granica wieku. Za-
praszamy wszystkich w wie-
ku 50+. Każdy musi wypełnić 
krótką deklarację i to właści-
wie wszystko. Jesteśmy orga-
nizacją non-profit. Utrzymu-
jemy się głównie ze składek 
członkowskich, które wynoszą 
15 zł miesięcznie od wszyst-
kich uczestników zajęć. Zebra-
ne fundusze przeznaczane są 
w większości na opłacenie za-
proszonych wykładowców, czy 
wynajęcie pomieszczeń, w któ-
rych odbywają się zajęcia.

No właśnie. Jak radzicie 
sobie w kwestiach lokalo-
wych? 

Na początku był z tym 
spory problem. W pewnym 
momencie jako adres biu-
ra stowarzyszenia musiałam 
podać swój adres domowy. 
Znalazły się jednak w Socha-
czewie przychylne osoby i in-
stytucje, które udzieliły nam 
ogromnej pomocy. 

Gdzie można Państwa zna-
leźć?

Od 4 lat ściśle współ-
pracujemy z Wyższą Szko-
łą Zarządzania i Marketin-
gu w Sochaczewie, gdzie 
w dwóch udostępnionych 
nam salach komputerowych 
odbywają się zajęcia z infor-
matyki, prowadzane są tam 
także kursy języka angiel-
skiego. W WSZiM mamy 
również swoje biuro i wyko-
rzystujemy uczelnianą bi-
bliotekę. 

Ale bywacie także na basenie.
To prawda. Współpra-

cujemy z MOSiRem, dzię-
ki czemu na basenie miej-
skim, nieodpłatnie, odbywają 
się dla naszych studentów za-
jęcia w wodzie. Z kolei dzię-
ki uprzejmości pani dyrek-
tor Małgorzaty Gorgis, w sali 
sportowej Gimnazjum nr 1 
prowadzimy ćwiczenia z gim-
nastyki korekcyjnej. Wiel-
kie podziękowania należą się 
również Maciejowi Wojewo-
dzie i całemu Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą, gdzie mamy wstęp 
wolny, a  w siedzibie muzeum 
odbywają się także  wykłady 
z historii. I oczywiście jeste-
śmy bardzo wdzięczni urzę-
dowi miasta i panom bur-
mistrzom: Osieckiemu i 
Fergińskiemu, a także pani 
dyrektor Agacie Kalińskiej, 
za przychylność i pomoc we 
wszystkich sprawach, z któ-
rymi się zwracamy. 
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Gmina Miasto Sochaczew - Zakład  
Gospodarki Mieszkaniowej w Sochaczewie 

ogłasza:
I (pierwszy) ustny przetarg nieograniczony 
(licytację) na najem lokalu użytkowego  
położonego w Sochaczewie przy ul. Mickiewicza 5 
o powierzchni 41,80 m², usytuowanego  
na parterze w/w budynku.

Lokal wyposażony w instalację elektryczną, wod-kan i c.o., c.w.
Cena wywoławcza (stawka czynszu) – 20,00 zł za 1 m² pow. użytk. + 23% VAT
Wadium uprawniające do przystąpienia do przetargu – 1000,00 zł
Przetarg odbędzie się w dniu 20.08.2013 roku (wtorek) o godz. 10:00 w siedzibie 
Zakładu przy al. 600-lecia 90 w Sochaczewie.

Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wpłata wadium jw. w kasie Zakładu 
lub na konto ZGM w Banku Spółdzielczym w Sochaczewie Nr 67 9283 0006 0010 
2313 2000 0010 oraz okazanie dowodu wpłaty przed rozpoczęciem przetargu. 
Wadium osoby, która wygrała przetarg, zostanie zaliczone na poczet czynszu za 
lokal, natomiast pozostałym uczestnikom - zwrócone bezpośrednio po przetargu.
Z przetargu zostaną wykluczone osoby fizyczne/podmioty gospodarcze, które 
mają zobowiązania finansowe wobec ZGM.

Bliższe informacje w pok. nr 11 lub telefonicznie:  
(46) 862-81-06, 862-93-14 lub 863-31-41

ZS-806

Spółdzielnia Mieszkaniowa „VICTORIA” 

ogłasza 
przetarg nieograniczony na wykonanie 
chodnika i utwardzenie przyległego 
terenu przed budynkiem  
al. 600-lecia 42B.

Ostateczny termin składania ofert do 26.07.2013r.  
w siedzibie Spółdzielni. 

Przystępujący do przetargu winien wpłacić wadium w 
wysokości 2 000 zł.

Zastrzega się unieważnienie przetargu bez podania 
przyczyn.

Informacji udziela Zarząd Spółdzielni – tel. 46 862-56-87

ZS-810

Na naukę nigdy 
nie jest za późno

 Q Sochaczewski Uniwersytet Trzeciego Wieku działa od 5 lat. Niedawno zakończył się kolejny rok akademicki.  
O powstaniu uczelni, jej działalności, prowadzonych zajęciach z prezes stowarzyszenia Alicją Ozimek rozmawia 
Maciej Frankowski.

Ofertę programową, harmonogram zajęć,  
dane kontaktowe, a także inne niezbędne informacje  

o sochaczewskim UTW znajdą Państwo  
na stronie internetowej: 

www.utwseniorzy55.e-sochaczew.pl
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PIŁKA NOŻNA RUGBY

RUGBY PŁYWANIE

Sochaczewski Orkan 
zdmuchnął z boiska wszystkich 
rywali i pewnie zajął pierwsze 
miejsce. Nasi rugbiści zdoby-
li 182 punkty, tracąc zaledwie 
pięć (jedno przyłożenie). Naj-
lepszym zawodnikiem imprezy 
został Marcin Krześniak.

Orkan zagrał w składzie: 
Piotr Bryszewski, Kamil Wy-
drzyński, Daniel Wiktorowski, 
Przemysław Jeznach, Mateusz 
Traczyk, Wojciech Krześniak, 
Dawid Plichta, Łukasz Śmielak, 
Marcin Krześniak, Krzysztof 
Piłowski, Konrad Pietrzyk oraz 
Marcin Stencel. Trenerem dru-
żyny jest Bogdan Wróbel.

Wyniki Orkana
Eliminacje

RC Orkan Sochaczew – 
Miedziowi Lubin  41:0 (19:0)

punkty: W. Krześniak (10), 
Śmielak (7), Plichta (7), Piłow-
ski (7), Traczyk (5), Stencel (5)

RC Orkan Sochaczew – 
AZS AWFiS Gdańsk  38:0 
(12:0)

punkty: M. Krześniak (10), 
Jeznach (5), Traczyk (5), Sten-

cel (5), Śmielak (5), Pietrzyk 
(4), Plichta (2), Piłowski (2)

RC Orkan Sochaczew – Gen-
telman’s RC Łódź  36:0 (24:0)

punkty: Piłowski (12), Wydrzyń-
ski (10), Plichta (7), W. Krześniak (7) 

Półfinał

RC Orkan Sochaczew – 
Igloo Ruda Śląska  24:0 (12:0)

punkty: Plichta (14),  
M. Krześniak (10)

Finał

RC Orkan Sochaczew – 
RK Unisław  43:5 (19:0)

punkty: W. Krześniak (10),  
M. Krześniak (10), Plichta (9), Sten-
cel (5), Piłowski (5), Pietrzyk (4)

Polska Liga Rugby „7”

Nie było mocnych
 Q W Zduńskiej Woli został rozegrany w sobotę (13.07) finałowy turniej Polskiej Ligi Rugby 

„7”. Pogoda nie sprzyjała zawodnikom, którzy grali podczas padającego deszczu.

Wojciech Krześniak zdobył w turnieju 27 punktów

Chłopcy z ,,Dwójki" mogą być zadowoleni ze swoich wyników

 Q Dwa lata temu, podczas 
Ogólnopolskiej Olimpiady 
Młodzieży sochaczewianie 
przegrali w pierwszym me-
czu z Juvenią Kraków 12:19 
(0:19) i w imprezie zajęli do-
piero czwarte miejsce. 

Niestety wnioski nie zosta-
ły wyciągnięte. Tym razem w Mi-
strzostwach Polski Juniorów mecz z 
Juvenią decydował o trzecim miej-
scu. Niestety rugbiści Orkana za-
grali poniżej swoich możliwości i 
po słabym meczu przegrali ze Smo-
kami 10:12 (0:5). Na najniższym 
stopniu podium stanęli krakowia-
cy, a nasi rugbiści zajęli najgorsze dla 
sportowca miejsce – czwarte.

Orkan w Mistrzostwach Pol-
ski Juniorów reprezentowali: Ro-
bert Orliński, Damian Paluch, Ja-

kub Lach, Bartosz Połeć, Mateusz 
Maciak, Mateusz Traczyk, Mate-
usz Pawłowski, Dawid Plichta, Mi-
łosz Popławski, Hubert Dobrzyń-
ski, Mariusz Sejdak, Radosław 
Mitrowski, Piotr Seklecki, Ceza-
ry Czarnecki, Marcin Krześniak, 
Krzysztof Piłowski, Michał Kępa, 
Jakub Młyńczak, Kamil Palasik, 
Patryk Przybylski, Maciej Misiak 
(trener), Jakub Seklecki (trener) 
oraz Zdzisław Szczybelski (trener).

Wyniki
Pierwszy dzień – 2.07

Orkan Sochaczew – Po-
snania Poznań  29:19 (19:7)
punkty: Mitrowski (10), Popławski (9), Plichta 
(5), Krześniak (5)

Budowlani Łódź – Pogoń 
Siedlce  54:12 (21:0)

Budowlani Lublin – Spar-
ta Jarocin  64:5 (33:5)

Lechia Gdańsk – Juvenia 
Kraków  3:3 (0:3)

Drugi dzień – 3.07

Orkan Sochaczew – Bu-
dowlani Łódź  5:24 (5:7)
punkty: Młyńczak (5)

Posnania Poznań – Pogoń 
Siedlce  14:14 (7:0)

Budowlani Lublin – Juve-
nia Kraków  20:7 (12:0)

Lechia Gdańsk – Sparta 
Jarocin  66:0 (47:0)

Trzeci dzień – 4.07

Orkan Sochaczew – Po-
goń Siedlce  25:3 (9:0)
punkty: Młyńczak (7), Kępa (6), Sejdak (5), 
Krześniak (5), Popławski (2)  

Budowlani Łódź – Posna-
nia Poznań  25:21 (13:14)

Budowlani Lublin – Le-
chia Gdańsk  45:5 (26:5)

Juvenia Kraków – Sparta 
Jarocin  57:12 (26:7)

Mecze finałowe – 6.07

Pogoń Siedlce – Sparta Ja-
rocin  42:0 (14:0)

Posnania Poznań – Lechia 
Gdańsk  26:12 (12:7)

Orkan Sochaczew – Juve-
nia Kraków  10:12 (0:5)
punkty: Krześniak (10)

Budowlani Lublin – Bu-
dowlani Łódź  15:10 (10:10)

Kolejność Mistrzostw Pol-

ski Juniorów

1.Budowalni Lublin
2.Budowlani Łódź
3.Juvenia Kraków
4.RC ORKAN Sochaczew 
5.Posnania Poznań
6.Lechia Gdańsk
7.Pogoń Siedlce
8.Sparta Jarocin

Mistrzostwa Polski Juniorów

Nie wyciągnęli wniosków
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 Q W Gorzowie Wielkopol-
skim (5-7.07) odbyły się Mi-
strzostwa Polski U-14 w 
pływaniu. Do rywalizacji przy-
stąpiło 249 chłopców i 227 
dziewcząt ze 120 klubów. So-
chaczewską ,,Dwójkę" repre-
zentowali: Klaudia i Dagmara 
Cybulskie, Wiktoria Starbała, 
Kajetan Wilczak, Daniel Gajda 
oraz Maksymilian Frankowski. 
Dla większości z nich był to 
debiut w zawodach tej rangi, a 
zdobyte doświadczenia mogą 
dać dobry efekt już w najbliż-
szej przyszłości.

Najlepiej spisał się Kajetan 
Wilczak, który był czwarty w fi-
nale B na 100 m stylem motyl-
kowym. Sochaczewianin miał 
sporego pecha na dystansie dwa 
razy krótszym. W eliminacjach 
uzyskał 11 czas (28,70), jednak 
został zdyskwalifikowany. Złożo-
ny został protest, który Komisja 
Odwoławcza odrzuciła. Kajtek po 
raz trzeci, na 200 m stylem motyl-
kowym, pokazał swoje duże moż-
liwości. Poprawił życiówkę o 10 
sekund i zajął 17 miejsce.

Pozostali „dwójkowicze” 
z reguły poprawiali swoje ży-
ciówki, jednak do krajowej czo-
łówki sporo im brakuje. Przed 
naszą pływacką młodzieżą jesz-
cze mnóstwo pracy, zwłaszcza 
że rywale z pewnością nie będą 
próżnować.

Korzystając z okazji tre-
nerzy UKS ,,Dwójka" dziękują 
swoim zawodniczkom i zawod-
nikom za wzorową postawę, 
wolę walki i determinację, jaką 
się wykazali na Mistrzostwach 

Polski. Dodatkowo Zarząd 
Klubu dziękuje panom Gajdzie 
i Wilczakowi za pomoc oraz or-
ganizację wyjazdu i pobytu na 
Mistrzostwach Polski.

Wyniki
Wiktoria Starbała

50 m stylem klasycznym – 48 miejsce (42,73)
200 m stylem klasycznym – 48 miejsce (3.25,16)
100 m stylem klasycznym – 60 miejsce (1.34,32)
100 m stylem dowolnym – 97 miejsce (1.12,04)
50 m stylem dowolnym – 106 miejsce (33,45)

Dagmara Cybulska

50 m stylem klasycznym – 55 miejsce (45,36)
50 m stylem grzbietowym – 74 miejsce (42,86)
50 m stylem motylkowym – 80 miejsce (39,58)
100 m stylem dowolnym – 104 miejsce (1.16,74)
50 m stylem dowolnym – 110 miejsce (34,11)

Klaudia Cybulska

50 m stylem klasycznym – 41 miejsce (40,85)
200 m stylem klasycznym – 41 miejsce (3.11,48)
100 m stylem klasycznym – 53 miejsce (1.29,07)
50 m stylem grzbietowym – 68 miejsce (39,56)
50 m stylem dowolnym – 113 miejsce (35,80)

Kajetan Wilczak 

100 m stylem motylkowym – 12 miejsce w 
eliminacjach (1.03,92)

100 m stylem motylkowym – 4 miejsce w finale 
B (1.03,97)

50 m stylem motylkowym – dyskwalifikacja 
200 m stylem motylkowym – 17 miejsce (2.25,44)
50 m stylem dowolnym – 29 miejsce (27,16)
100 m stylem dowolnym – 33 miejsce (59,42)

Daniel Gajda

200 m stylem grzbietowym – 35 miejsce (2.39,73)
50 m stylem grzbietowym – 45 miejsce (33,62)
100 m stylem grzbietowym – 47 miejsce (1.14,53)
50 m stylem dowolnym – 75 miejsce (28,39)
100 m stylem dowolnym – 85 miejsce (1.03,18)

Maksymilian Frankowski 

200 m stylem motylkowym – 33 miejsce (2.58,09)
100 m stylem motylkowym – 59 miejsce (1.17,02)
50 m stylem motylkowym – 95 miejsce (32,41)
100 m stylem dowolnym – 111 miejsce (1.06,81)
50 m stylem dowolnym – 121 miejsce (29,89)

Muszą gonić czołówkę

 Q W weekend (21-23.06) 
odbył się w Łodzi na sta-
dionie AZS przy ul. Lu-
mumby Finał Ogólnopol-
ski XIX edycji „Czwartków 
Lekkoatletycznych”. 

Są to największe w naszym 
kraju zawody lekkoatletycz-
ne w kategorii dzieci, będące 
nieoficjalnymi Mistrzostwami 
Polski. W tych zawodach swo-
ją wielką przygodę ze sportem 
zaczynali tak znakomici za-
wodnicy jak Kamila Chudzik 
(wielobój) czy Małgorzata 
Pskit (400m ppł). Być może i 

młodzi zawodnicy z UKS Fi-
lipides Teresin kiedyś, dzięki 
swojej wytrwałości, będą mie-
li okazję reprezentować Pol-
skę. 

Młodzi lekkoatleci na ra-
zie zbierają doświadczenia, 
jednak ósme miejsca Julii 
Szewczyk i Bartosza Świer-
czewskiego są warte zapamię-
tania.

Wyniki
8.Julia Szewczyk (300 m)  50,56
8.Bartosz Świerczewski (1000 m)  
3.27,65
59.Natalia Lot (600 m)  2.08,85

Zbierają doświadczenia

W poprzedni weekend od-
był się w Brochowie Turniej Pił-
karski im. Andrzeja Urbaniaka. 
W zawodach zwyciężył MKS 
Orkan Sochaczew, który zagrał 
w składzie: Michał Simiński – 
Krzysztof Pawlaczyk, Mariusz 
Kołodziejczyk, Kamil Rembie-
jewski, Piotr Chmielak, Krzysz-
tof Różycki.

Wyniki
Orkan – Tajfun Jun.   12:0 (5:0)
Tajfun – Sokół    3:0 (1:0)
Piast – Tajfun Jun.   3:0 (1:0)

Orkan – Tajfun    3:3 (1:3)
Piast – Sokół    2:1 (0:1)
Tajfun – Tajfun Jun.   9:1 (4:0)
Orkan – Piast    4:2 (2:1)
Sokół – Tajfun Jun.   5:1 (1:0)
Tajfun – Piast    4:0 (2:0)
Orkan – Sokół    10:1 (4:0)

Końcowa kolejność
1.Orkan Sochaczew   10  29-6
2.Tajfun Brochów   10  19-4
3.Piast Feliksów    6    7-9
4.Sokół Budki Piaseckie   3    7-16
5.Tajfun Juniorzy Brochów   0    2-29

Pamięci Szpenia
W wieku 56 lat zmarł w Kanadzie Ireneusz Niemira. Był on 

pierwszym reprezentantem Polski juniorów w rugby wywodzą-
cym się z Orkana. W naszej drużynie rozegrał 87 ligowych me-
czów, w których zdobył 40 punktów.

Smutna wiadomość

BIEGI

Po stole
W sobotę (6.07) odbył się IV 

Maraton Gór Stołowych. W tym 
roku trasę długości 46 km prze-
biegło 497 osób, w tym dwóch 
sochaczewskich ,,Aktywnych". 
Emanuel Zimny był 73 (5:38.23), 
a Paweł Matysik 413 (7:31.26).

Wokół zalewu
29.06 odbył się II Półmara-

ton Skierniewicki. Trasa biegu 
wiodła wokół zalewu. W zawo-
dach wystartowało 259 osób. 
W gronie tym nie mogło za-
braknąć ,,Aktywnych". Krzysz-
tof Zakrzewski był 24 (1:28.04), 
Andrzej Połeć 89 (1:45.46), Ja-
rosław Matejek 111 (1:49.02).
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Judoka Mirosława Błach-
nio stoczył pięć walk. W pierw-
szej pokonał Wojciecha Paska 
(Czarni Bytom), a w drugiej 
musiał uznać wyższość Mistrza 
Polski – Kacpra Szczurowskiego 
(AZS Gliwice). W repesażach 
Łukasz kolejno pokonał Mi-
chała Elsnera (Górnik Konin), 
Marcina Grudę (AZS UW War-
szawa) oraz Mateusza Koźlika 
(Czarni Bytom).

Drugiemu sochaczewiani-
nowi Bartoszowi Ponichterze 
(73 kg, UKS „7” Sochaczew) 
poszło trochę gorzej, nasz judo-
ka zajął piąte miejsce. Bartek w 
pierwszym boju przegrał z Se-
bastianem Marcinkiewiczem 
(Juvenia Wrocław). W repesa-
żach trzy razy wygrał. Poko-
nani z tatami schodzili: Jakub 

Rosłanowski (Galeon Gdynia), 
Szymon Cziba (Czarni Bytom) 
oraz Krzysztof Bardecki (Ryś 

Warszawa). W walce o brąz Po-
nichtera przegrał z Pawłem Li-
twinem (Juvenia Wrocław).

Jest brąz!
 Q Lepiej od dziewcząt, w finałowym turnieju Ogólnopolskiej 

Olimpiady Młodzieży (6.07) spisali się ich koledzy. Z brązowym 
medalem wyjechał z Łodzi Łukasz Hatliński (90 kg, Gwardia 
Warszawa). 
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Zadowolony Łukasz ze swoim trenerem Mirosławem Błachnio

 Q W Kazaniu (Rosja) odbywa 
się XXVII Letnia Uniwersjada. 
W turnieju judo wystartował  
Piotr Kurkiewicz (73 kg, AZS 
Politechnika Łódź). 

Sochaczewianin już w pierw-
szej rundzie trafił na doskonałego 
Koreańczyka (z południa) Wan-
ga Ki-Chuna. Rywal Kurkiewi-
cza to między innymi dwukrotny 

Mistrz Świata oraz srebrny meda-
lista olimpijski z Pekinu. Piotrko-
wi udało się na tatami wytrwać 
48 sekund. W drugim boju nasz 
judoka wygrał z Igorem Sorocą 
(Mołdawia). Niestety trzecią wal-
kę z Andreą Regisem (Włochy) 
Kurkiewicz przegrał i tym samym 
pożegnał się z turniejem.

Wracając do Ki-Chuna, wy-
walczył on złoty medal i wszyst-

kie swoje walki zakończył „ip-
ponem”. Najszybciej uporał się z 
Węgrem Atillą Ungvarim, który 
poległ już w 16 sekundzie poje-
dynku. 

Dobrą wiadomością jest to, 
że Piotr Kurkiewicz, to nie jedy-
ny sochaczewianin startujący w 
Uniwersjadzie. Drugim będzie 
Radosław Rakowski, który za-
gra w turnieju rugby „7”.

Studenckie judo

W minionym tygodniu na 
chodakowskiej sztucznej trawie 
odbyły się trzy turnieje piłki noż-
nej. 10 lipca na boisko wybiegło 
osiem gimnazjalnych drużyn. 
Najlepsi okazali się Wyhelikopte-
rowani (Patryk Paduch, Michał 
Burzyński, Piotr Jeznach, Mateusz 
Sierociński, Piotr Pisarek, Konrad 
Kaczmarek, Maciej Wilamow-
ski), którzy wyprzedzili Szwecję 
(Kamil Kujawa, Michał Kowalski, 
Sebastian Balcerzak, Mateusz Fi-
gat, Bartłomiej Tondera, Szymon 
Kochański) oraz Kropidło Niepo-
kalanów (Szymon Klata, Patryk 
Kołodziejczyk, Damian Wysocki, 
Dominik Miszewski, Łukasz Rud-
nicki, Jakub Ożarek)

Wyniki
Półfinały

Szwecja – Kropidło Niepokalanów  4:1
Wyhelikopterowani – JWP Sqad  1:1 karne: 3-2

mecz o III miejsce

Kropidło Niepokalanów – JWP Sqad  2:1
Finał 

Wyhelikopterowani – Szwecja  3:0

Następnego dnia (11.07) na 
sztucznej trawie rywalizowa-
ło pięć drużyn ze szkół średnich. 
Wygrał Niegroźny Czajnik (Piotr 
Marcinkowski, Mateusz Nosko-
wicz, Artur Pieniążek, Sebastian 
Dobrzyński, Jacek Maciągowski, 
Michał Ozimek, Adam Barci-
kowski, Mikołaj Kamiński) przed 
Partyzantem Grzegorzem (Mate-
usz Parzyszek, Adrian Kowalski, 
Mateusz Struzik, Daniel Adam-
czyk, Michał Stalpiński, Kacper 
Syperek, Bartosz Okraska, Bar-
tosz Jaskólski) oraz Amsterda-
mem (Hubert Binienda, Dawid 
Pęsiek, Paweł Staniaszek, Damian 
Kraszewski, Adrian Rzeźniczek, 
Daniel Basiński, Mateusz Mróz).

Wyniki
Amsterdam - Sparta Betlejem 1:0 (1:0)
Partyzant Grzegorz - MBK MMM 5:1 (2:1)
Niegroźny czajnik - Amsterdam 1:0 (1:0)
Sparta Betlejem - Partyzant Grzegorz 0:0
Niegroźny czajnik - MBK MMM 2:2 (2:0)
Amsterdam - Partyzant Grzegorz 2:6 (1:2)
MBK MMM - Sparta Betlejem 0:2 (0:1)

Partyzant Grzegorz - Niegroźny czajnik 0:3 (0:2)
MBK MMM - Amsterdam 1:3 (0:2)
Sparta Betlejem - Niegroźny czajnik 1:1 (1:0)

Kolejność turnieju:

1.Niegroźny czajnik 8 7-4 

2.Partyzant Grzegorz 7 11-6
3.Amsterdam 6 6-8
4.Sparta Betlejem 5 3-2
5.MBK MMM 1 4-12

Cykl piłkarskich turniejów 
zakończyły zawody w formule 
Open. Na boisku walczyło 12 
drużyn. Turniej wygrał BZK 
(Ernest Dzięcioł, Tomasz Win-
nicki, Patryk Szewczyk, Maciej 
Wilamowski, Kamil Safulak, 
Kamil Kujawa, Paweł Kraw-
czyński).

Wyniki
Półfinały

BZK - Chodaków   1:0 (1:0)
Niegroźny Czajnik - Fantazja 0:0 karne: 3-2

mecz o III miejsce

Chodaków – Fantazja 4:4 (0:2) karne 5-4
Finał 

BZK – Niegroźny Czajnik  3:1 (1:1)

Chodakowskie kopanie

Wreszcie wyjaśniła się spra-
wa, w jakiej klasie rozgrywkowej 
będzie występowała chodakow-
ska Bzura. Ostatecznie okazało 
się, że biało-zieloni pozostaną 
w IV lidze. W grupie północnej 
zagrają oni z: MKS Przasnysz, 
Błękitnymi Raciąż, Mławian-
ką Mława, Bugiem Wyszków, 

Czarnymi Węgrów, Narwią 
Ostrołęka, Wisłą II Płock, 
Ostrovią Ostrów Mazowiecka, 
Błękitnymi Gąbin, Wkrą Żu-
romin, Mazurem Gostynin, KS 
Łomianki, Naprzodem Skórzec, 
Koroną Ostrołęka, MKS Cie-
chanów, Amatorem Maszewo 
oraz Polonią Warszawa.  

Bzura zagra w IV lidze

Odbyły się trzy kolejne 
turnieje Grand Prix w siat-
kówce plażowej. Po pięciu za-
wodach prowadzi Wrzos. W 
sobotę (6.07) siatkarze po raz 
trzeci spotkali się na „choda-
kowskiej plaży”. W gronie sze-
ściu ekip najlepszy okazał się 
Boryszew.

Wyniki III turnieju
Eliminacje

Wrzos – Teresin   21:13
Boryszew – Chodaków   21:0
Wrzos – Gim.3   21:3
Boryszew – OSiR   21:18
OSiR – Teresin    21:19
Chodaków – Gim.3   21:19

Półfinały

Wrzos – OSiR    21:11
Boryszew – Chodaków   21:8

mecz o III miejsce

OSiR – Chodaków   21:13
Finał 

Boryszew – Wrzos   21:16
Kolejność III turnieju

1.Boryszew (Damian Smus, Jacek Raczkowski)
2.Wrzos (Mateusz Czerwiński, Mateusz Kostecki) 
3.OSiR (Damian Niewczas, Hubert Blacerzak)
4.Chodaków (Dawid Pęsiek, Damian Kraszewski)
5.Teresin (Mariusz Konopka, Jarosław 
Ptaszkiewicz)

6.Gim. nr 3 (Adrian Gawron, Daniel Glanc)
Czwarty turniej Grand Prix 

odbył się we wtorek (9.07). Na 
starcie stanęło sześć drużyn, a 
wszystkie miejsca na podium 
zajęły drużyny przyjezdne.

Wyniki IV turnieju
Eliminacje

Płock – Volley Sochaczew   21:12
Wrzos – Żyrardów   21:11
Płock – Volley    21:14
Wrzos – Gim.3   21:9
Volley Sochaczew – Gim.3   21:11
Żyrardów – Volley   21:14

Półfinały

Płock – Volley Sochaczew   21:11
Wrzos – Żyrardów   21:16

mecz o III miejsce

Żyrardów – Volley Sochaczew  2:1 (15-12, 
16-18, 15-6)

Finał 

Płock – Wrzos  2:1 (13-15, 15-8, 18-16)
Kolejność IV turnieju

1.Płock (Łukasz Lewandowski, Daniel Kęsak)
2.Wrzos (Mateusz Kostecki, Mateusz Czerwiński)
3.Żyrardów (Marcin Kołodziejski, Kacper Jachowicz)
4.Volley Sochaczew (Łukasz Przydatek, Jakub 
Stasiak)

5.Volley (Andrzej Koźbiał, Robert Gajda)
6.Gim.3 (Daniel Glanc, Adrian Gawron)

W piątym turnieju (13.07) 
wygrał Skierniewicki Węgiel, 
który w finale pokonał Wojow-
nicze Żółwie.

Wyniki V turnieju
Eliminacje

Wojownicze Żółwie – Bez Nazwy   21:16
Teresin – Chodaków   21:13
Boryszew – Elo Melo   21:13
Skierniewicki Węgiel – Wojownicze Żółwie  23:21
Jakoś Tak – Gim.3   21:5
Teresin – Kamion   21:9
Boryszew – Bielice   21:13
Wojownicze Żółwie – Elo Melo   21:7
Chodaków – Gim.3   21:10
Bez Nazwy – Bielice   21:18
Skierniewicki Węgiel – Jakoś Tak   21:16
Boryszew – Teresin   21:17
Bez Nazwy – Kamion   21:13
Wojownicze Żółwie – Chodaków   21:8
Bez Nazwy – Teresin   21:19
Wojownicze Żółwie – Jakoś Tak   21:18

Półfinały

Skierniewicki Węgiel – Bez Nazwy  25:23
Wojownicze Żółwie – Boryszew  21:9

mecz o III miejsce

Bez Nazwy – Boryszew   21:14
Finał 

Skierniewicki Węgiel – Wojownicze Żółwie   
2:0 (21-19, 21-17)

Kolejność turnieju

1.Skierniewicki Węgiel (Jan Marat, Wojciech Kosmatka)
2.Wojownicze Żółwie (Hubert Mogielski, Tomasz Zych)
3.Bez Nazwy (Przemysław Woźniak, Dariusz Cierebiej)
4.Boryszew (Damian Smus, Jacek Raczkowski)
5.Teresin (Mariusz Konopka, Jarosław Ptaszkiewicz)

6.Jakoś Tak (Jan Król, Maciej Radzion)
7.Kamion (Daniel Szymański, Mateusz Winnicki)
8.Chodaków (Dawid Pęsiek, Daniel Basiński)
Elo Melo (Rafał Tomaszkiewicz, Tomasz Bartosiewicz)
Gim.3 ((Daniel Glanc, Adrian Gawron)
Bielice (Krzysztof Rąg, Michał Werłaty)

Klasyfikacja po pięciu tur-

niejach

1.Wrzos    232
2.Boryszew    214
3.Żyrardów    206
4.Płock    140
5.Bez Nazwy    140
6.Skierniewicki Węgiel   110
7.Alkaida    102
8.Wojownicze Żółwie   88
9.Bielice    85
10.Teresin    84
11.2008 Mszczonów   68
12.Płock II    64
13.OSiR    53
14.Chodaków    41
15.Gim.3    36
16.Jakoś Tak    33
17.Ignis    32
18.Volley Sochaczew   30
19.Volley    24
20.Elo Melo    24
21.Kamion    13
22.Wesołe Kartofelki     8

Kolejne turnieje Grand Prix 
odbędą się: 16.07 (godz.16.30), 
18.07 (godz.16.30). Turniej fi-
nałowy (osiem najlepszych 
drużyn) odbędzie się 20.07 
(godz.10.00).

Wrzos wyrósł na plaży

Ekipa Boryszewa gra w bardzo efektowny sposób
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Jak donosi prasa, tegorocznym 
wakacyjnym hitem w różnych rejo-
nach kraju stają się stare powojen-
ne bunkry. W końcu rozmaite armie 
przemaszerowały naszą ziemię wielo-
krotnie wzdłuż i wszerz, więc i bun-
krów pozostało nam jak dziur w serze, 
również w Sochaczewie i okolicach. 
Do bunkrów wpuszcza się turystów, 
bo to nic nie kosztuje, a i od upału od-
poczną. Warto by o tym i u nas pomy-
śleć. Bunkry są, szczury też - opłata za 
wypuszczenie powinna być też ade-
kwatna, z wakacyjną dopłatą.

Najnowsze badania wykazały, że 
zdecydowana większość mieszkań-
ców województwa mazowieckiego, a 
więc i Sochaczewa, wybierając w skle-
pie makaron sięga po... świderki! Ale 
to nie dziwota, bo przecież wiadomo, 
że lubimy innym „dziury w brzuchu 
wiercić”.  A swoją drogą to ludzie na-
prawdę nie mają się już czym zajmo-
wać!

Jak się dowiadujemy, ustawa 
śmieciowa, która próbuje obecnie ob-
jąć cały kraj, nie obejmuje jednak te-
renów niezamieszkałych: czyli szkół, 
kościołów, zakładów pracy, a także 
cmentarzy. I to może być dyskrymi-
nujące dla osób posiadających w koń-
cu własne kwatery.

Krajan

Pojawi się lada 
dzień na sochaczew-
skich ulicach nowy 
autobus miejskiej ko-
munikacji. Nazywa 
się Sity Smaile, czy-
li uśmiech miasta. 
Może producenci są-
dzili, że gdzie tylko 
on się pojawi, ludzie 

będą się uśmiechali. I oby tylko nie z poli-
towaniem.

Chociaż nie wydaje mi się, bo pojazd 
wyprodukowano w Kutnie (!) w zakładach 
wytwarzających sprzęt bojowy dla woj-
ska a także karetki pogotowia. Nie sądzę 
więc, żeby mu teraz łobuzy szyby pancer-
ne kamieniami wybijać mogły. A i pewnie 
z rozpędu pod reflektorami jakieś rozpy-
lacze pomontowano, a z tyłu działka z dy-
mem maskującym przed nadmiarem go-
niących autobus pasażerów. No i żeby nie 
było takich zdarzeń jak to: Autobus rusza 
z przystanku, a tu ktoś leci za nim i pasa-
żerowie słyszą krzyki: - Zatrzymajcie auto-
bus, zaczekajcie, bo się spóźnię do pracy! 
Oni krzyczą więc do kierowcy, aby się za-
trzymał. Kiedy autobus staje, zdyszany fa-
cet wpada do środka i sapiąc ogłasza: - Bar-
dzo państwu dziękuję. Bileciki do kontroli!

Myślę, że nie zapomniano też o kata-
pultach pod  siedzeniami specjalnie dla ga-
powiczów, których wychwyci wewnętrzny 
monitoring i automatycznie włączy wła-
ściwy przycisk, albo tych którzy nie ustą-
pili starszym miejsca. Nie wiem tylko, czy 
nie zapomniano zamontować do tych kata-
pult spadochronów. O wszystkim pamiętać 
przecież nie można, zwłaszcza że chodzi o 
zwykły autobus.

Coś z karetki też tam jakby jest. Począt-
kowo myślałem, że to deska do prasowania 
(na zdjęciu), bo jak człowieka w tłoku wy-
miętolą, to mógłby sobie co nieco odpraso-
wać. Wygląda jednak na to, że to leżanka 
dla chorego. W razie potrzeby ustawia się 
ją do poziomu i nawet w tłoku przypinać 
go nie warto, bo i tak nie spadnie. A wiado-
mo, że u nas co drugi to lekarz, więc opie-
ka medyczna kompleksowo zapewniona. 
Mogą go tylko trochę wystrzały torujące 
drogę do szpitala wystraszyć. Ale co tam, 
ważne, aby dojechać na czas, tamtych póź-
niej się wyzbiera. No i ZKM, czyli Zakład 
Komunikacji Miejskiej trzeba by zmienić 
na MPO - Miejskie Pojazdy Opancerzone, 
bo już dziś myśli się o kupnie następnych.

Sławomir Burzyński
slawomirburzynski@spoko.pl 

Wtorek, 9 lipca
 Justyna Kowalczyk nie po-

piera decyzji Agnieszki Radwań-
skiej, która dała się sfotografować 
nago do amerykańskiego maga-
zynu „The Body Issue”. Na swo-
im blogu napisała: „Jak cudnie 
przeglądać się w oczach Mężczy-
zny. Tego Mężczyzny. Dziwnie w 
oczach połowy populacji”. I doda-
je: „Nie stać mnie na taki ekshibi-
cjonizm. Ich zresztą też by nie było 
stać”. Jak widać każdy ma swoją 
cenę!

 Stołeczni policjanci zatrzy-
mali 30-letniego Pawła K., który 
zatrudniał się w kioskach i skle-
pach, by po jednym dniu pra-
cy znikać z utargiem i towarem. 
Grozi mu pięć lat odsiadki. Muszą 
uważać, żeby nie wyszedł po jed-
nym dniu.

Środa, 10 lipca
 W Ustce podatek śmieciowy 

trzeba płacić na podstawie danych 
z ubiegłego roku i dlatego również 
za osoby w międzyczasie zmarłe. 
Być może urzędnicy czują, że du-
chem są jeszcze ze swymi bliskimi.

 Bogdan Kalus, grający Ha-
dziuka z ławeczki w popularnym 
serialu „Ranczo”, wyznał w wy-
wiadzie, że świetnie zna się na wi-
nach. No ja myślę, po tylu Mam-
rotach!

Czwartek, 11 lipca
 Nie milkną komentarze na te-

mat bezpardonowego ataku Pola-

ków na angielski Wimbledon. Nasze 
Ministerstwo Sportu zrzuca z siebie 
odpowiedzialność za ten nieodpo-
wiedzialny wybryk podkreślając, że 
trzem porażkom tuż przed finałem 
winni są rodzice tenisistów, którzy 
wysprzedali się z majątku, aby dzieci 
mogły grać. Teraz mają za swoje... po 
kilka milionów dolarów na koncie.

 Jak wynika z badań Eurosta-
tu, biura statystycznego Unii, to 
właśnie Polska ma najniższe ceny 

żywności  i alkoholi, czyli wódki i 
zakąski. Niższe o połowę od śred-
niej unijnej. Najdrożej jest pod tym 
względem w Danii, aż trzykrotnie 
niż u nas. Hamlet nie miałby lekko.

Piątek, 12 lipca
 Katowicki IPN chce, by war-

szawski sąd jeszcze raz przyjrzał 
się raportom o stanie zdrowia gen. 
Wojciecha Jaruzelskiego. Generał 
nie przychodzi na procesy w spra-
wie wprowadzenia stanu wojenne-
go, bo, według biegłych, nie może 
przebywać w dużych skupiskach 
ludzi, natomiast na jego hucznych 
urodzinach było 100 osób. No cóż, 
100 osób to zaledwie plenum KC.

 Z okazji 40 Festiwalu Pol-
skiej Piosenki w Opolu odsłonięto 
tam pomnik Jonasza Kofty, poety, 
twórcy piosenek, laureata wielu 
nagród na tym właśnie festiwalu. 
Przy okazji jedna z gazet zacyto-
wała jakże współcześnie brzmiący 
fragment jego twórczości:

Powodów mało mamy do dumy
Lecz każdy z nas ma ją we krwi
Dawnośmy zjedli wszystkie rozumy
Teraz nas mdli.
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Autobus na miarę czasówCo z niej wyrosło?

MAŁE PIWO

Jest ciepłe lato roku 1977. Nasza bohater-
ka, na pierwszym planie, przebywa właśnie 
na obozie zuchowym w podsochaczewskich 
lasach. Jak widać, minę ma nieszczegól-
ną, gdy drużynowa podsuwa jej słoik z zupą 
szczawiową. W końcu jednak to wypiła, bo 
zuch dziewczyna. I tak jej zostało do dziś.

Odpowiedzi na pytanie: Co z niej wyro-
sło? prosimy nadsyłać na adres mailowy sla-
womirburzynski@spoko.pl, lub esemesowo 
pod numer 694 616 917. Na zwycięzcę czeka 
nagroda.

 KRONIKA TOWARZYSKA
Julia Pitera odwiedziła Sochaczew

- Przepraszam. Którędy  
do sklepu z garniturami? - Pójdzie pani tędy, będzie 

zaraz za tym z cygarami.


